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Кино Шокова терапия Агония

Миньорите от „Марица-изток”
плашат с нова стачка

Стр. 2

Столичани срещу махането
на картите за 1 и 2 линии

Стр. 5

Стр. 18

Филмът „Аве” с награди за
режисура и сценарий в Порто

Стр. 6

Газ, парно, ток и вода
поскъпват

Стр. 9

Либия се разпада,
дели се на племена

Стр. 11

Христо Ристосков за нивото
на българския футбол
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Л Е В И Я Т
В Е С Т Н И К

55 085 865 лева бонуси е
раздал Симеон Дянков в Мини-
стерството на финансите през
2011 година. Тези данни бяха
представени вчера от ръковод-
ството на СДС, което имаше
изнесено заседание в Кюстен-
дил. Данните на сините сочат
още, че през 2011 година в
Министерския съвет са дадени
4 254 430 лева като допълни-
телно материално стимулира-

Дянков раздал бонуси
за 55 млн. лв. за 2011 г.

В очакване на пролетта -
с поезия и проза...

Няколко
ÄÓÌÈ

Братя
РУЖЕВИ

Няма таван
Оказа се, че никой не

може да окове в правила и
тавани министерските
пориви да раздават пари
на герберската върхушка.
В крепостта на скръндза-
востта, в пицарията на
постните финанси, в
сърцето на мрака на този
кабинет само през 2011
година Симеон Дянков е
раздал 55 085 865 като
допълнително материал-
но стимулиране.

Момент.
Нали трябваше да за-

тягаме коланите? Нали
кризата беше толкова
страшна, че няма пари за
увеличение на пенсиите,
дори и на вдовишките пен-
сии? Нали всички колек-
тивно щяхме да поемем
дъх, но да изплуваме след
4 години на бряг със здра-
ва икономика, високи за-
плати и щастливи гербер-
чета, които бягат по но-
вите магистрали.

Значи докато някои са
се лишавали от поне по
едно ядене на ден, други
са се чудили в кой ресто-
рант да си пръснат бону-
сите?

То и самата дума бо-
нус тук е подвеждаща.
Част от тези средства
не са бонуси, а пари, раз-
дадени в нарушение на
закона. Криминални пари,
защото по закон от 2009
година насам министрите
и заместник-министрите
нямат право да получават
възнаграждение за учас-
тието си бордове.

Това обаче нито за миг
не е спирало престъпле-
нието. Едните са затяга-
ли колана до посиняване, а
другите са вземали пари
на гърба на затягащите.
Защото няма таван за
апетита за “бонуси”.

Но оказа се - таван за
парите за лечение на бол-
ни деца има. Таван за пен-
сиите има. Заплатите са
замразени. България е
държавата на постоянни-
те тавани за обикновени-
те хора. Но виж - таван
за онези другите, дето се
пъчат на върха, няма.

А пука ли им за всякак-
ви други тавани?

Направо ни удариха в
пода.

ФИНАНСОВИЯТ МИНИСТЪР
ПАК ОБЕЩА ДА СВАЛЯ ДДС

Стр. 7

не, а в Министерство на иконо-
миката, енергетиката и туриз-
ма - 4 274 312 лева. Въпреки
уверенията на Цветан Цвета-
нов, че в МВР не са раздавани
никакви пари, данните на СДС
показват, че в министерството
са разпределени 20 058 798
като бонуси, а в Министерство
на транспорта, информационни-
те технологии и съобщенията -
2 453 426 лева. В здравеопаз-

ването са раздадени почти 10
милиона лева, от които 2,5
милиона награди.

От СДС обявиха, че техните
данни идват от  отчетите на
министерствата за изпълнение
на бюджета за 2011 година.

Сините обвиниха премиера
Борисов, че крие истината за
раздадените пари по министер-
ствата с популисткия призив да
върнат нещо, което те отказват

Излязоха нови данни за допълнителни пари в
министерствата, в МВР си разделили над 20 милиона

Стр. 3

Стр. 6

ÃËÌËÒÚ˙˙Ú Á‡ÔÎ‡¯Ë ‰‡
ÒÔÂ ÒÛ·ÒË‰ËËÚÂ Á‡ ì˘‡-
ÒÚÎË‚ËÚÂ ÍÓÍÓ¯ÍËî,  ‡ÍÓ
ÔÓËÁ‚Ó‰ËÚÂÎËÚÂ ÌÂ ÒÔ‡Ú
Ò˙Ò ÒÔÂÍÛÎ‡Ú‡, ÍÓˇÚÓ ÒÔÓ-
Â‰ ÌÂ„Ó ·ËÎ‡ Á‡‡‰Ë Ì‡-
·ÎËÊ‡‚‡˘Ëˇ ¬ÂÎËÍ‰ÂÌ.

Снимка БГНЕС

да признаят, че са взели.
Преди изнасянето на тези

данни вчера финансовият ми-
нистър Симеон Дянков пред
Нова телевизия разви съвсем
друга версия за парите в каби-
нета. Според него премиерът
Борисов бил стиснат за бонуси.
Вицепремиерът с гордост обя-
ви себе си също за стиснат по
тази част.
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България
РЕШЕНИЯ НА НС НА БСП

На основание чл. 39 т. 1 от Устава на Българ-
ската социалистическа партия Националният съвет
на БСП на заседание на 14 януари 2012 г.

РЕШИ:

5. Свиква 48-ия конгрес на БСП в периода до
30 май 2012 г.

- Определя норма на представителство на кон-
греса един делегат на 200 партийни членове;

- При наличие на остатък, по-голям от 100 чле-
нове, се избира още един делегат;

- Общински организации с числен състав по-
малък от 200 социалисти избират един делегат;

- Членовете на НС и ОПКК на БСП, кметовете
на общини и председателите на общински съвети,
социалисти и издигнати от БСП, председателите
на общинските и районните съвети на БСП, които
не са избрани за делегати на 48-ия конгрес, уча-
стват в неговата работа като гости със съвещате-
лен глас;

- НС на женското и младежкото обединение и
НС на Движението на ветераните в БСП избират
по 5 свои представители за делегати.

6. Изборът на делегати за 48-ия конгрес, както
и изборът на делегати за конференциите на об-
щинските организации на БСП да бъдат опреде-
лени на базата на числения състав на организаци-
ите към 31 декември 2011 г.

Националният съвет на БСП на заседание на
18 февруари 2012 г.

РЕШИ:

1. Четиридесет и осмият конгрес на Българска-
та социалистическа партия да се проведе на 19 и
20 май 2012 г. от 10,00 часа в зала 1 на НДК -
София.

2. Приема проект на дневен ред на 48-ия кон-
грес на Българската социалистическа партия:

- “За състоянието на страната и задачите на
БСП” - Политически доклад пред 48-ия конгрес на
БСП.

Докладва:              СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ
                председател на НС на БСП

- Отчет за дейността на Националния съвет на
БСП.

Докладва:              СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ
                председател на НС на БСП

- Отчет за парламентарната дейност на БСП.

Докладва:   СЕРГЕЙ СТАНИШЕВ
                     председател на ПГКБ

- Отчет за дейността на Общопартийната кон-
тролна комисия на БСП.

Докладва:               ВАЛЕНТИНА БОГДАНОВА
                       председател на ОПКК

- “Съвременната криза и България утре - отго-
ворът на социалистите” - Политическа резолюция
на 48-ия конгрес на БСП.

Докладва:              ГЕОРГИ ПИРИНСКИ

- “Действена БСП за демократична промяна” -
Политическа резолюция на 48-ия конгрес на БСП.

Докладва:              БОЙКО ВЕЛИКОВ

- “Предстоящите избори - по волята на гражда-
ните” - Публичен апел на 48-ия конгрес на БСП.

Докладва:              МИХАИЛ МИКОВ

- Промени в Устава на БСП.

- Избор на общопартийни ръководни органи на
Българската социалистическа партия.

Миньорите от мини „Марица-изток”:

ържавата не
спазва нито
един от своите
ангажименти.
До този обща
позиция стигна-

Държавата
не изпълнява
споразуменията

Фирма
“Главболгарстрой”
разчиства терена
за бъдещите
строежи на
типови къщи в
пострадалото от
потопа село Бисер

Годишна оценка среден (3)
за 2011 г. получиха институци-
ите по изпълнението на анга-
жиментите си към децата и се-
мействата у нас. Това стана
ясно по време на представяне-
то доклада на Национална мре-
жа за децата “Бележник 2011:
Оценки на изпълнението на
държавните ангажименти към
децата на България”, съобщиха
от организацията.

Изпълнението на над 100
обещания на институциите в 5
ключови области е анализирал
екипът от експерти, застанал
зад първия по рода си доклад у
нас. В него, по подобие на уче-
нически бележник, държавни-
те структури получават оценки
на работата си по поетите ан-
гажименти в сферите “Детски
права”, “Семейна среда и ал-
тернативни грижи”, “Детско

Синдикалисти прогнозират спиране на въгледобива

БСП ПОДКРЕПЯ
РАБОТНИЦИТЕ ОТ
МАДАН И РУДОЗЕМ

БСП застава зад исканията на миньорите и
жителите на общините Мадан и Рудозем за
отмяна концесията на “Горубсо” - Мадан, от
Валентин Захариев. Това обяви смолянският
депутат от БСП инж. Димчо Михалевски, който
проведе четиричасова среща с протестиращите.
Михалевски подкрепя протестите на минните
служители и това е поредната му среща с тях.
Депутатът бе категоричен, че държавата трябва
да поеме отговорността за тежкото положение
с рудодобива в Мадан и да се намеси спешно.
Михалевски каза още, че започва законодател-
ни промени, които да доведат до по-сурови и
тежки наказания за работодатели като Вален-
тин Захариев.

работа имало натрупани в
деловодството на дружест-
вото, но никой не им обръ-
щал внимание. От 56 бул-
дозера едва 15 били ре-
монтирани и са в движе-
ние, купувала се обаче
друга техника. С две сед-
мици била забавена по
вина на изпълнителния
директор на мините инж.
Евгени Стойков процеду-
рата за изготвяне на нов
колективен трудов дого-
вор.

До няколко седмици
може да спре добивът на
въглища в откритите руд-
ници на държавното мини

“Марица-изток” ЕАД - Рад-
нево, алармираха от КНСБ
и КТ “Подкрепа”. Според
синдикалистите заради
зверска експлоатация на
находището са загърбени
елементарни изисквания.
Всеки момент добивните
участъци в рудник “Троя-
ново-север” можели да
бъдат затрупани от пръст.

Междувременно стана
ясно, че Регионалният
съвет (РС) на КНСБ в
Кърджали сезира иконо-
мическа полиция и проку-
ратурата. Причината са
изчезналите лични средст-
ва на работниците и слу-

жителите от взаимоспома-
гателната каса. По покана
на РС КНСБ при протести-
ращите бе областната уп-
равителка на Кърджали
Иванка Таушанова, която
обеща да уведоми минис-
трите на икономиката,
енергетиката и туризма и
на труда и социалната
политика относно грубите
нарушения в “ОЦК” АД.
Работниците от предприя-
тието потърсиха помощ от
премиера Бойко Борисов
и министъра на икономи-
ката Трайчо Трайков, като
приеха и изпратиха до тях
декларация. Заводът не
работи от декември -
първоначално заради
планов ремонт, след това
заради липса на концент-
рат. Само 15 души
поддържат съоръженията.
С напускането на 90% от
работниците в цех “Пържи-
лен” технологично работа-
та не може да бъде възоб-
новена, защото няма кой
да произвежда. Завчераш-
ните преговори между
собственика Валентин За-
хариев и група работници
бяха прекъснати. Вицепре-
миерът Цветан Цветанов
се ангажира да информи-
ра правителството за на-
прежението в “ОЦК” и в
“Горубсо-Мадан” на днеш-
ното заседание.

Неправителствени организации започват дела срещу
здравното министерство заради лимита на парите,
отпускани от Фонда за лечение на деца. Това съоб-
щи Йордан Петров от организацията “Спаси, дари
на...”. Той обясни, че вече се събират подписи сре-
щу ограничението от 180 хил. лв. на дете в рамките
на календарна година.
Формалният повод за протеста стана смъртта на
шестмесечната Мерве, която се нуждаеше от спеш-
на костномозъчна трансплантация в чужбина. Лече-
нието й е било забавено както от медиците, които
месеци наред са твърдели, че могат да я лекуват в
България, така и от отказа на държавата да финан-
сира веднага първата получена оферта за лечение
на бебето в клиника в Германия, разказа майката
Мериам Джебир. Тя сподели, че би търсила отговор-
ност за смъртта на детето си, но не знае от кого.
Йордан Петров посочи от своя страна, че дела ще
бъдат заведени и срещу Комисията за защита от
дискриминация.

ТРОЙКА ЗА ИНСТИТУЦИИТЕ
ЗА РАБОТАТА ИМ С ДЕЦА

здравеопазване”, “Образова-
ние” и “Детско правосъдие”.

Най-ниски оценки (3-) инсти-
туциите са получили за
изпълнението на обещанията
по правата на децата, образо-
ванието и детското здравео-
пазване. Това се дължи на лип-
сата на развитие по основни
проблеми като липсата на не-
зависим орган, който да гаран-
тира правата на децата у нас,
отпадането на децата от учи-
лище и високата детска
смъртност в някои райони от
страната.

Минимално по-висока (3+) е
оценката в сфера “Семейна
среда и алтернативни грижи”.
Това се дължи основно на уси-
лията на правителството по де-
институционализацията, които
обаче не са достатъчни да уве-
личат оценката на фона на

задълбочаващата се детска
бедност (46% от децата у нас
според последното проучване
на Eвростат) и липсата на ре-
ални услуги в подкрепа на се-
мействата.

Най-добро развитие е отче-
тено в сферата на детското пра-
восъдие (4-) заради приемане-
то на “Концепция за реформа
на детското правосъдие” и ра-
тифицирането на “Конвенцията
от Лазароте”. Въпреки това по
оценката на експертите съдеб-
ната ни система все още не за-
щитава достатъчно добре пра-
вата на най-малките, органите
на съда нямат нужната квали-
фикация за работа с деца и на
децата в конфликт със закона
продължава да се гледа като
на престъпници, а не като на
нуждаещи се от подкрепа и
закрила.

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Съдят МЗ заради тавана
за лечение на деца

Н

Д
ха вчера двата синдиката -
КНСБ и КТ “Подкрепа”, на
Мини “Марица-изток” ЕАД.
Според тях нито една от
договореностите след ско-
рошната миньорска стачка
не се изпълнява изобщо.

Няма нужда да правим
нова стачка -  некадърност-
та на ръководството ще
доведе до спиране на
въгледобива от само себе
си, заяви лидерът на “Под-
крепа” в дружеството Генчо
Генчев. Той и колегата му
от КНСБ Валентин Вълчев
се обявиха за отделянето на
енергетиката от МИЕТ.

36 процедури, свърза-
ни с доставка на материа-
ли, резервни части, облек-
ло и други жизненоважни
неща не са стартирани или
финализирани. 99 са пред-
писанията само от провер-
ката на Главната инспек-
ция по труда от 25 януари
до 1 февруари, оплакаха
се вчера миньорите.

 Вместо 85 работници
и специалисти в рудници-
те били назначени едва 4,
и то не на посочените от
управителите на рудници-
те места. 1500 молби за
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България
Цитат на деняЦитат на деня

Êîé ãîâîðè
çà òîìàõàâêè è
ïîäîáíè âúïðîñè?

Вицепремиерът Цветан Цветанов вече не ще и да чуе,
че е водил битка със съда‘

ействията на Георги
Първанов налагат
разделителни линии
в БСП. Това обяви
вчера лидерът на со-

Сергей Станишев:

Първанов налага
разделителни линии в БСП
Нямам намерение да влизам в лични битки, силата на партията
са идеите и нейната колективност, категоричен бе соцлидерът

Снимка Мариета ТОМОВААлександър СИМОВ

За БСП най-важно е да се яви силна на изборите,
а не вътрешните битки, заяви Сергей Станишев

по обявената лидерска канди-
датура.

“Убедеността на ИБ на пар-
тията е, че силата на БСП е в
нейната колективност и в спо-
собността да прави политики и
да ги реализира. Това, което
трудно може да бъде прието от
Изпълнителното бюро, е на-
чинът на организиране на сре-
щите на президента Георги
Първанов из страната. Ние ня-
маме намерение да го ограни-
чаваме от срещи с избиратели-
те, но неговият подход поставя
нашите местни структури в мно-
го деликатна ситуация”, под-
черта соцлидерът.

Той отново повтори и своята
позиция, че няма как да се дава
визия за бъдещето, без да бъде
отговорено на въпросите за
миналото. Най-важното е това
кой какво предлага за бъдеще-
то на страната и позицията на
Изпълнителното бюро е, че е
важно да се концентрираме
върху същността на нашата
политика, смята още той.

Станишев декларира, че

Д

Парламентарната група на Коалиция за България ще
предложи тази седмица парламентът да обсъди възмож-
ността за създаването на анкетна комисия в Народното
събрание за политически натиск върху съдебната система.
Левицата ще предложи и в дневния ред да се включи и
разглеждането на проект на декларация във връзка с
международното търговско споразумение ACTA, в която
се казва, че спорното търговско споразумение противоре-
чи на интереса на българските граждани и че в него се
крият много рискове за правата и свободите на граждани-
те. Коалиция за България иска тази седмица да се гледат
и предложените от нея промени в Закона за гражданската
регистрация.

циалистите Сергей Станишев в
коментар на заявка на предиш-
ния президент, че ще се канди-
датира за лидер на левицата.
Според Станишев няма нищо
драматично в конкуренцията за
поста. По-важно е обаче как
става този процес, как протича
отчетно-изборната кампания,
защото тя трябва да засили
БСП, а не да дефокусира вни-
манието на симпатизантите,
анализира Станишев.

Соцлидерът припомни, че в
писмото си до Националния
съвет Първанов е обявил, че ще
прави срещи със симпатизанти.
В това няма нищо лошо, стига
това да не противоречи на
принципите на управление на
партията, защото правенето на
паралелна кампания не е при-
емливо, отсече Станишев. Той
смята, че с една паралелна
кампания се изместват важни-
те проблеми за БСП и всичко
се подменя от лидерския
въпрос и от желанието на
Първанов за тази позиция. В
този смисъл той би трябвало да
бъде разглеждан като канди-
дат за председател на БСП, а
не толкова като “нашия прези-
дент”, убеден е Станишев.

Лидерът на левицата инфор-
мира, че е накарал членовете
на Изпълнителното бюро на
партията да вземат отношение

няма никакви намерения да
влиза в лични битка. “Винаги
съм се стремял да не създавам
разделителни линии. Нямам
намерение да се надпреварвам
с президента в пътуванията. Аз
не споделям неговата визия за
“битка на титаните”, за която
дава заявка, защото силата на
БСП са идеите”, убеден е той.

Левият депутат Михаил Ми-
ков също разкритикува действи-
ята на Първанов. Според него
избраният от бившия президент
подход е по-скоро вреден. Спо-
ред Миков този подход няма да
помогне кампанията на БСП да
бъде силна и да й даде сила за
изборите. Още по-категоричен в
своята оценка беше Антон Ку-
тев. “БСП загуби много. До вче-
ра БСП имаше успешен прези-
дент с два мандата, но от вчера
той се превърна в поредния пре-
тендент за председател на пар-
тията, но според мен функцията
на успешен президент с два
мандата е многократно по-сил-
на и за президента Първанов, и
за БСП”, обобщи той.

редседателят на БСП в столичния район “Сердика” подаде оставка, информира
вчера пресцентърът на социалистическата партия. Решението му идва след
създалата се политическа интрига около темата с имота на ул.”Опълченска”  92,
бл. 44 в София.

ДУМА припомня, че там МВР разби нелегалното казино на Боян Петракиев-
Барона. След това вътрешният министър Цветан Цветанов обяви, че Петракиев
го бил наел от представители на социалистическата партия. Самият Димов в
свое официално изявление обяви, че БСП не стопанисва имота и че от година
няма договор за него. Въпреки това политическите спекулации по темата
продължиха. Димов поема политическата отговорност по случая, но настоява
той да бъде изяснен от компетентните органи и изразява готовност да окаже
съдействие. Не искам да бъда причина да се уронва доброто име на партията,
добави още Димов.

Премиерът е доста стиснат, така че
няма как да се взимат бонуси. Това заяви
пред Нова ТВ вицепремиерът Симеон
Дянков. “Като министър на финансите за
м.г. не съм получил бонуси. Министрите
нямат право на бонуси”, веднага се опи-
та да се защити от обвинения той.

“Ако някой началник на кабинет не се
е изплатил, тогава Цветанов като полити-
ческа фигура докладва и взема мерки за
отстраняване на съответния човек”, обяс-
ни Дянков. По думите му, откакто ГЕРБ е
на власт, “много малко зам.-министри и
министри са вземали бонуси - около 10
души”. За висшите държавни чиновници
Дянков каза, че трябва да има сравнение
в администрацията. “Хората на върха имат
повече отговорности и трябва да получа-
ват повече доходи. За всички тези бонуси
в момента има 52 закона, където се дават

Външният министър Николай Младе-
нов представи изцяло електронизирана-
та работа на МВнР, което от няколко
месеца функционира като първата без-
хартиена институция у нас. Под лозунга
“Бъдещето е незибежно” той и нацио-
налният координатор на електронното
правителство Валери Борисов демонст-
рираха електронната система за доку-
ментооборот.

На ден в МвНР се подписват около
100 документа, като тенденцията е бро-
ят им да нараства. Системата е защите-
на, но по нея не тече класифицирана
информация. Разходите за хартия и кон-
сумативи са намалени с около 100 хил.
лева годишно, а документите се при-
движват в реално време. С помощта на
системата се намалява рискът от загуба
на документи и се създава изцяло елек-

Представители на
младежката организа-
ция  на БСП в Добрич
изразяват недоволство
от говоренето зад
гърба на лидерите на
партията. Те настояват
за публичен дебат,
като предлагат Георги
Първанов и Сергей
Станишев  да бъдат

ЛИДЕРЪТ НА БСП В РАЙОН
„СЕРДИКА” ПОДАДЕ ОСТАВКА Младите социалисти в Добрич

искат дебат Първанов-Станишев
Дана РУСЕВА поканени на среща с

добричката обществе-
ност, сред която имат
много симпатизанти, и
да обсъдят с тях
открито своите намере-
ния. Призивът към
ръководството на БСП-
Добрич е да отправи
открита покана към
Георги Първанов и
Сергей Станишев да
гостуват на града.

Така ще се спрат
спекулациите в основ-
ните партийни органи-
зации - смятат млади-
те, които обаче не са
се подписали с имена-
та си. Ако е нужно, ще
се инициира писмена
подписка-покана и към
двамата лидери - се
казва още в електрон-
ното им писмо до
медиите.

Калина ЙОТОВА тронизиран архив. Постепенно започва
да се работи и с електронен документо-
оборот и с други министерства.

Според министър Младенов безхар-
тиената организация на работния про-
цес има две приоритетни страни - по-
бързото придвижване на всички видове
преписки и вземането на решения, как-
то и отварянето към гражданите с елек-
тронни услуги. Всички отговорни служи-
тели, които подписват документи, изли-
защи от министерството, вече разпола-
гат с електронен подпис. Служителите,
отговорни за изпълнението на заложе-
ните в системата приоритетни задачи,
получават известие на своя телефон.

Предстои въвеждане на електронни
услуги в системата на консулското об-
служване. Това значително ще ускори
издаването и заверяването на всички
видове документи, които минават през
консулските служби.

П

Дянков: Премиерът е стиснат
бонуси по един или друг начин”.

Според вицепремиера не е възмож-
но здравният министър д-р Стефан Кон-
стантинов да не е знаел, че цените на
лекарствата са се повишили. “Не,
напълно не е възможно, това му е в
задълженията”. Дянков допълни, че как-
то той всеки ден следи лихвите, така и
колегата му в здравното ведомство би
трябвало да е запознат с всички важни
неща в своята сфера. Припомняме, че
преди дни д-р Константинов заяви, че е
разбрал какво се случва с цените на ле-
карствата в касата едва преди седмица.
Но думите му бяха опровергани от НЗОК
и бившия зам.-министър по лекарствена-
та политика Гергана Павлова, според
които той многократно е бил информи-
ран за проблема, но не е предприел
адекватни действия.

Външно вече работело без хартияВъншно вече работело без хартияВъншно вече работело без хартияВъншно вече работело без хартияВъншно вече работело без хартия
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СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ
Днес, 07.03. от 17.30 ч. на ул. „Славян-

ска” 6 се провежда поредната среща.
Доцент Ивайло Христов ще говори на
тема: „Кризата в българското национално
самосъзнание”.

СИЛИСТРЕНСКА ОКРЪЖНА ПРОКУРАТУРА

О Б Я В Я В А
Конкурс за длъжността „съдебен секретар” в Окръжен

следствен отдел при Окръжна прокуратура, Силистра.
Конкурсът ще се проведе по документи и събеседване.
В конкурса за съдебен секретар могат да участват лица,

отговарящи на следните изисквания:
1. Да са български граждани.
2. Да имат завършено средно образование.
3. Да не са осъждани, нито реабилитирани.
4. Да притежават необходимите нравствени и професи-

онални качества, съответстващи на Етичния кодекс на съдеб-
ните служители.

5. Да не страдат от психическо заболяване.
Кандидатите следва да подадат молба за допускане до

участие в конкурса.
Към молбата да се прилагат следните документи:

 мотивационно писмо;
 автобиография - тип CV;
 ксерокопие от диплома за завършено средно образо-

вание;
 дипломи или удостоверения за придобита допълнител-

на квалификация;
 удостоверение за професионално обучение за работа

с Windows, Word, Excel и Internet;
 ксерокопие от документ, удостоверяващ продължи-

телността на професионален опит и трудов стаж;
 декларация, че е пълнолетен български гражданин, не

е оставен под запрещение, неосъждан за умишлено
престъпление от общ характер, не е лишаван от свобода, не
е лишен от правото да заема определена длъжност;

 декларация, че е политически неутрален;
 свидетелство за съдимост;
 медицинско свидетелство.

Характер на работата - подпомага дейността на следо-
вателите в Окръжен следствен отдел при извършване на
процесуални действия, извършва компютърна обработка на
документите, изготвя протоколи, удостоверение и служебни
бележки, изпълнява и други задължения, възложени от
прекия ръководител.

Документи могат да се подават в Окръжна прокуратура
- гр. Силистра, ул. “Илия Блъсков” №7 при съдебния адми-
нистратор в срок до тридесет дни от публикуването на
обявата в сайта и вестника.

Цветанов изведнъж
стана приятел
на съдиите
Единични случаи били нападките на вицепремиера към съда,
той не искал да подвежда всички под общ знаменател

В
Снимка ПРЕСФОТО/БТАицепремиерът Цве-

тан Цветанов близо
три години след на-
чалато на мандата
си явно осъзна, че от Цветанов

рязко
смени
тона към
съдиите на
публичното
предста-
вяне на
План за
действие
за рефор-
ми в
съдебната
система,
организи-
ран от
“Форум на
съдилища-
та в
България”,
и заяви, че
е готов да
протегне
ръка на
съда

качеството на работа на МВР
и прокуратурата зависи тежест-
та на произнесената от съда
присъда. Той заяви, че съдът и
МВР са като скачени съдове.
“Винаги съм бил с протегната
ръка към съда, винаги съм бил
да работим заедно”, увери още
Цветанов, чиито непрестанни
нападки, поучения и натиск
спрямо отделни магистрати и
съдебната власт като цяло са
силно критикувани и у нас, и от
международни институции.

След като в края на 2009 г.
министърът разбра, че когато
магистратите отлагат опреде-
лена присъда, то тя е условна,
а изпълнението й не се “раз-
тегля” във времето, сега Цвета-
нов прозря и друг основен мо-
мент в работата на правоохра-
нителните и правораздавател-
ните органи. “Едните събират
доказателства, прокуратурата
внася обвинителните актове, а
съдът се произнася на база
професионалната подготовка
за това, което обществото
очаква - така наречената спра-
ведливост”, разясни Цветанов,
след като присъства на пред-
ставянето на План за действие
за реформи в съдебната систе-

ма, подготвен от апелативни,
окръжни и районни съдии от
цялата страна.

За многобройните случаи,
в които Цветанов е нападал
магистрати, чиито присъди,
мотиви, решение и дори граж-
дански позиции не му харес-
ват, той посочи, че това били
единични случаи. Това не е
цялостното мое отношение

или поведение спрямо съда,
оправдава се вътрешният ми-
нистър.

Непосредствено преди
оповестяването на доста кри-
тичния междинен доклад на
ЕК миналия месец Цветанов
получи директно предупреж-
дение от премиера Бойко Бо-
рисов. Той го посъветва да
промени изказванията си

спрямо съдебната система,
тъй като те контрастирали на
представата за сътрудничест-
во между институциите у нас,
която правителството иска да
поддържа пред евроекспер-
тите. Вътрешният министър
обаче продължи да отстоява
позицията си, че съдът е ос-
новен виновник за несгодите
в борбата с престъпността.

елото за клевета, заведено
от председателя на Съюза на
съдиите Мирослава Тодоро-
ва срещу вицепремиера Цве-

Инспектор Пламен Николов от
група “Криминална полиция” в по-
лицейското управление в Ботев-
град е бил уволнен със заповед на
вътрешния министър Цветан Цве-
танов заради полицейско насилие.
Прекратяването на служебните
задължения на служителя били мо-
тивирани с тежко нарушение на
служебната дисциплина във
връзка със случай на 11 януари.
Тогава, в противоречие на Етичния
кодекс за поведение на държав-
ните служители от МВР, той е уп-
ражнил физическо насилие над
призован в РУП за извършване на
проверка по преписка.

скане за тълкувателно решение по
характера на сроковете в чл. 34 от Зако-
на за административните нарушения и
наказания изпрати националният омбуд-

УВОЛНИХА
ИНСПЕКТОР ЗА
ПОЛИЦЕЙСКО
НАСИЛИЕ

СЪДЯТ ШЕФА НА МВР
ПРЕЗ АПРИЛ

Д
танов, е насрочено за април, но още
не се знае точната дата. Председа-
телят на Районния съд в Пловдив Ве-
селин Хаджиев заяви, че е дал раз-
пореждане, с което е образувано
производствтото и делото е насро-
чено. Избран е съдия-докладчик на
случаен принцип чрез софтуерния
продукт на ВСС. При разглеждане
на делото ще говори единствено
разумът на закона, каза Хаджиев и
допълни, че това е дело като всички
останали и не вижда нищо особено.

ДУМА припомня, през февруари
Мирослава Тодорова заведе дело

за клевета срещу Цветан Цветанов.
Тъжбата си Тодорова е внесла в Рай-
онния съд в София. В нея тя твърди,
че в две интервюта Цветанов е из-
несъл неверни и позорящи я твърде-
ния с думите, че работи в услуга на
организираната престъпност, защо-
то е забавила с три години мотивите
към осъдителната присъда на Васил
Маникатов, когото вътрешният ми-
нистър определя като ключова фигу-
ра на европейския наркопазар. Ми-
нистърът така и не призна, че се е
изказал неуместно, прибързано и
неоснователно. Той продължава
да отбягва темата, коментирайки
единсвтено, че обществото трябвало
да прецени дали думите му са обид-
ни и клеветнически.

Омбудсманът настоява:

ВАС да уеднакви практиката си
по административните нарушения

И
Веселка ВЕНКОВА

сман до Общото събрание на колегиите на
Върховния административен съд. Константин
Пенчев пита висшите магистрати дали разпо-
редба от ЗАНН препраща към Наказателния
кодекс. Посоченият чл. 34 регламентира сро-
ковете, в които трябва да се състави актът за
установяване на административното наруше-
ние, за да се образува административно-
наказателно производство: 3 месеца от откри-
ването на нарушителя или 1 година от
извършване на нарушението, като за митниче-
ски, данъчни, банкови, екологични и валутни
нарушения срокът е 2-годишен. Ако актът за
установяване на нарушението е съставен в

тези срокове, но наказателното постановление
не е издадено в 6-месечен срок от съставя-
нето на акта, образуваното административно-
наказателно производство се прекратява,
постановява законът. Омбудсманът бе сезиран
от ИА “Медицински одит” за наличие на проти-
воречива практика на административните съди-
лища - последна инстанция по тези дела.
Конкретният въпрос на експертите от “Медицин-
ски одит” е свързан с питането дали докато
прокуратурата проверява материалите за
извършено престъпление от лекар, сроковете
за налагане на административно наказание
се спират или текат. Наложително е ВАС да
уеднакви чрез тълкувателно решение практика-
та на административните съдилища по отноше-
ние на характера на сроковете по ЗАНН, тъй
като техните съдебни актове са окончателни
и не подлежат на обжалване пред ВАС, смята
общественият защитник.

Служител на
сметосъбираща
фирма загина
при катастрофа

48-годишен служител на сме-
тосъбираща фирма загина при
пътен инцидент вчера сутрин-
та в еленското село Констан-
тин. Камион на сметосъбираща
фирма е спрял на една от ули-
ците в селото, за да вземе по-
редния контейнер. Служителят
С.К. от Елена, докато слизал от
камиона, излязъл на пътното
платно и бил прегазен от лек
автомобил “Форд Ескорт”, уп-
равляван от 34-годишния А.Д. от
еленското село Беброво. С.К. е
починал на място.

Въоръжен ограби
бензиностанция

Въоръжен мъж ограби вчера
сутринта бензиностанция в
Търговище. Нападението е ста-
нало около 5 часа. Неизвестен
мъж чрез заплаха с пистолет е
задигнал 357 лева оборот от
дежурния служител - 25-годишен
мъж от Търговище. Бензиностан-
цията се охранява от СОТ на ОД
МВР в Търговище.

21-годишен укривал
контрабандни цигари
в газова бутилка

21-годишен от Ямбол укривал
контрабадни цигари в газова бу-
тилка в колата си. Автомобилът
е пътувал от Турция за България.
При проверка на колата митича-
рите на пункт Лесово октрили, че
газовата бутилка на колата е
тайник, който се състои от две
поставени една в друга бутилки.
След отстраняване на устройст-
вото за пълнене на външната га-
зова бутилка от вътрешната са
извадени 250 кутии контрабанд-
ни цигари без бандерол.
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Срещу премахването на абонаментните едномесечни
и тримесечни карти за 1 и 2 линии се обявиха софиянци

МАХАТ ХАРТИЕНИТЕ
АБОНАМЕНТНИ КАРТИ

С толичната община предвижда всички абонаментни карти за
пътуване да станат електронни. Само еднодневната ще оста-
не на хартия. Това щяло да понижи разходите, заяви Методи
Аврамов от “Центъра за градска мобилност”. От 100 на 600 пък

ще бъдат увеличени електронните табла по спирките, които показ-
ват времето за пристигане на превозните средства. В повече пре-
возни средства ще има звукова и визуална информация, предвижда
програмата за развитие. Въвежда се и семеен пакет за пътуване,
карта за приемен родител и бизнес-пакет за служители на фирми.
Кучетата водачи на незрящи хора вече ще могат регламентирано
да пътуват в градския транспорт.  В момента в София важат 60 вида
документи за пътуване, затова общината ще премахне някои от тях,
като талона за пет пътувания, билета за двукратен превоз в метро
и наземен транспорт, както и месечните и тримесечни карти за една
и две линии. Въпреки протестите на контрольорите глобите за гра-
тисчиите ще бъдат повишени до 20 лева.

С
толичани остро раз-
критикуваха програма-
та за развитие на град-
ския транспорт за пе-
риода 2012-2015 г. на

толична община е изпълнила по-
малко от половината от заложе-
ната си строителна програма за
2011 г. При план от 320 млн. лв.

Деси ВЕЛЕВА

Столичната община. Те участва-
ха в публична дискусия, органи-
зирана от общинските съветници
на БСП в понеделник вечер. Про-
грамата ще бъде обсъдена и
приета на заседанието на Сто-
личния общински съвет в
четвъртък. Документът бе пред-
ставен от Методи Аврамов от
“Центъра за градска мобилност”
и бе посрещнат остро от събра-
лите се, много от които бяха бив-
ши общински съветници, служи-
тели на звена на транспорта, пре-
подаватели и дългогодишни екс-
перти в областта. Те нарекоха
програмата “тухла”, която може
да се чете само пред студенти
първокурсници. В нея няма ана-
лиз на обстановката в София, а е
направена от английска фирма,
която дори не знае къде е столи-
цата ни, заяви участник в диску-
сията. Според друг столичанин
документът е срамен за СОС, за-
щото е само набор от инициати-
ви и намерения, но не и програ-
ма за развитие. Затова присъства-
щите на дискусията настояха

съветниците от БСП да поискат
провеждането на референдум за
предложените промени в програ-
мата за развитие на транспорта.

Остри критики отнесе идеята
на общината да бъдат премахна-
ти едномесечните и тримесечни
карти за 1 и 2 линии. Дори само
4% от хората да ги купуват, те не
могат да си позволят карти за
цялата градска мрежа, тъй като
са с ниски доходи, обосноваха
недоволството си гражданите. Те
поискаха денонощен градски
транспорт, общински велосипеди
под наем, както и да се допуска
внасянето им в метрото. Столи-
чаните напомниха за унищоже-
нието на трамвайния завод, кое-
то е довело до трагичното състо-
яние на този вид транспорт.
Може ли да се говори за безопа-
сен транспорт, когато в движе-
ние са трамваи и автобуси от 50-
те години, попитаха те. За софи-
янци е голяма пречка и нередов-
ността на автобусите и тролейбу-
сите, заради което губят до 3

2 ЛВ. НА ЧАС ЗА „СИНЯ”
ЗОНА, 1 ЛВ. ЗА „ЗЕЛЕНА”

Последното решение на общинските съветници от транс-
портната комисия е “синята” и “зелената” зони за платено пар-
киране да работят от 8 до 19 ч. За първата таксата за час
престой вече ще е 2 лв., а за втората - 1 лев. За живеещите в
центъра едномесечният абонамент за паркиране ще е 15 лв., а
за година - 150 лв. За “зелената” зона цената е съответно с 5
и 50 лв. по-малко за тези периоди. Засега предложението е в
събота “синята” зона да работи от 8 до 14,30 ч., съобщи общин-
ският съветник от БСП Георги Свиленски. Освен това обхватът
на платеното паркиране ще се разшири към района около
Медицинската академия, ул. “Оборище”, кв.”Здраве” и около
ИСУЛ.  Ще се направи и трети кръг за паркиране - “жълта” зона,
но тя няма да бъде платена. Пред заведения и търговски обек-
ти ще се въведе денонощен служебен паркинг, който ще е с
по-висока цена от нормалната тарифа.

Столичани разкритикуваха
общинската програма
за транспорта
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Столичани разкритикуваха
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часа на ден за отиване и връща-
не от работа. В Европа обаче за
това са нужни средно 45 минути
на ден.  Много от гостите на пуб-
личното обсъждане се обявиха и
срещу идеята за разширение на
електронната система за таксу-
ване на пътници и в автобусите.
Внедряването й в тролеи и трам-
ваи струва 6 млн. лв., а двойно
повече средства щели да са нуж-
ни за въвеждането й в рейсовете.
Не харчете повече пари за тази
система, призоваха общината
гражданите.

Сбърканата политика за пар-
кирането също бе гореща тема
на обсъждането. Според експер-
ти то става върху публична об-
щинска собственост и не бива да
е търговска дейност. Идеята с
платеното паркиране не е да се
прави търговия, а да се стимули-
рат шофьорите да излизат бързо
от центъра, коментираха столи-
чани. Затова те поискаха да се
обосноват и повишените такси за
паркиране в платените зони.

НСИ: ЗАЕТИТЕ В ИКОНОМИКАТА НАМАЛЕЛИ С НАД 2%
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По предварителни данни през четвърто-
то тримесечие на 2011 г. заетите в ико-
номиката са около 3 304 000 души,
съобщиха от НСИ.

Общият брой отработени часове е над
1 392.3  млн. В сравнение с четвъртото три-
месечие на 2010 г. броят на заетите лица е
намалял с 2.3% и са отработени с 2.3% по-
малко човекочасове. Структурата на заетост-

та по икономически дейности през четвърто-
то тримесечие на 2010 и 2011 г. показва уве-
личение на относителния дял на заетите в
аграрния сектор.

На едно заето лице се падат 5891 лв. от
текущия обем на брутния вътрешен продукт
(БВП), като всеки зает създава средно 14.7
лв. БВП за един отработен час, сочат данни-
те от статистиката.

С

Без нови кръстовища
на две нива в София

реално са изпълнени обекти за 167 млн.
лв., което се дължи основно на строи-
телството на метрото, което става със
съфинансиране от еврофондовете. Това
показва публикуваният отчет за
изпълнението на капиталовата програ-
ма на общината на сайта й.

Четвърта поредна година София
няма да има кръстовища на две нива,
които трябваше да отпушат задръства-
нията на три възлови места. Причината
е разнобой сред лобитата на ГЕРБ в
общината. Някои от съветниците на
ГЕРБ искат част от парите да се прена-
сочат за нови возила в градския транс-

порт. За тях има предвидени средства
по оперативна програма “Регионално
развитие”, но парите се оказали недо-
статъчни. За трите кръстовища на две
нива беше теглен заем от 42 млн. лв. от
Европейската инвестиционна банка. Към
момента единственото такова кръстови-
ще, което се строи от 2009 г., е в ж.к.
“Младост”. Неговият пуск обаче не-
прекъснато се отлага от общината, коя-
то се забави с отчужденията и в крачка

преработва инвести-
ционния проект. Дру-
гото кръстовище на
две нива на бул.
“Драган Цанков” и
“Алея Яворов” въобще
не е започвано, като
с избрания изпълни-
тел все още не е
сключен договор.

Третото кръстови-
ще на две нива при
Лъвов мост пък ще
постави рекорд по
неизбиране на из-
пълнител, след като
повече от половин
година общината не
успява да отвори це-

новите оферти. Според зам.-кмета по
транспорта Любомир Христов причина-
та е в сложността на процедурата и
големия обем работа на комисията.
Така за миналата година при планира-
ни 13,2 млн. лв. за трите кръстовища на
две нива са били усвоени едва 2 млн.
лв. според отчета.
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Пловдив пред министъра на
земеделието Мирослав Найде-
нов птицевъди от цялата стра-
на. Те обещаха в последната
седмица преди Великден да
пуснат промоционални цени, а
министърът от своя страна
каза, че държавата съответно
щяла да намери начин да им
отвърне за този жест. Според
Найденов  ценовата спекула е
свързана с Великден, а не се
дължи на европейската дирек-
тива за условията, при които
се отглеждат кокошките.

По-рано вчера министърът
коментира, че цената на яйца-
та в България не е нормална и
ако не падне, ще бъде пуснат
внос от Полша. Изказването му

След като откри вчера в Пловдив международната
селскостопанска изложба “Агра 2012”, министър Найденов разгледа

щандовете на фирмите участнички, които тази година са от 25
държави. Министърът, който е ловджия, прояви интерес и към

ловджийката на еротичния фермерски календар

беше в отговор на въпрос
защо в Париж яйцето се про-
дава за 26 стотинки, в Берлин
струва 28, а в Брюксел - 30
стотинки. В същото време в
България цената е около 40-
50 стотинки. Това, което се
случва с цените на яйцата, не
е нормално, в големите евро-
пейски столици те са по-ниски
с 10 стотинки, коментира ми-
нистърът.

Той обясни как преди око-
ло месец-месец и половина
имал среща с българските
производители, които настой-
чиво го помолили да ги защи-
ти от нелоялната конкуренция
на полските производители.
Найденов поясни, че преди
тази истерия около цената
производителите са предлага-
ли яйца на цена около 18-20
стотинки.

Найденов припомни, че

Министерството на земедели-
ето и храните е заделило суб-
сидии за птицевъдите - 25 млн.
лв., за да спазят изискванията
за “щастливите кокошки” и по-
сочи, че ако цените на яйцата
не се регулират сега, то мини-
стерството ще преразгледа
раздаването им.

Според Найденов надцен-
ките на търговските вериги са
неморално високи и преди
срещата с техни представите-
ли, която ще се състои днес,
той ги призова също да свалят
цените. За пример министърът
даде надценки в размер до 10-
12 стотинки, което той опреде-
ли като неморално. Найденов
обяви, че се засилва контролът
по гранично-пропускателните
пунктове, защото вече има
опити за нелегален внос от за-
падните ни съседи - Сърбия и
Македония. Там не са в сила
изискванията за хуманно отно-
шение към кокошките и при
този нерегламентиран внос
няма гаранция за произхода.

Найденов натиска надолу
цената на яйцата
Министърът заплаши да спре субсидиите за „щастливите кокошки”,
ако производителите не спрат спекулата

Б
ългарските произво-
дители на яйца ще
натиснат надолу це-
ните. Това са обеща-
ли вчера на среща в

Всяко лято чужди фирми ни засипват
с търсене на български биопродукти и
биокултури. Това съобщи доц. Влади-
слав Попов, директор на агроекологич-
ния център към Аргарния университет в
Пловдив, при откриване на изложение-
то “Агра”. По думите му най-търсени в
Германия в неограничени количества са
твърдата пшеница, българските билки и
пчелният мед.

Докато през 2008 г. 408 фирми в
България са се занимавали с биопроиз-
водство и биопреработване, към днеш-
на дата броят им вече е около хиляда,
но около 90% от продукцията им отива
за експорт. Това обуславя високите цени
на българския пазар. Много от биопро-
дуктите се преработват в Германия и се
връщат на нашия пазар, поради което
цената им е висока. Увеличаващото се
търсене на такива продукти практичес-
ки ни осигурява неограничен пазар в
Германия, Австрия, Италия и другите
държави от ЕС, поясни доц. Попов.

За първи път в рамките на пролетно-

пейското законодателство, за-
явиха вчера пред Дарик радио
производители и членове на за-
наятчийската камара.

В парламентарната група на
ГЕРБ сме предали копие на ав-
стрийския закон за виното, кой-

Газът и парното ще поскъпнат от 1
април, а токът и водата от 1 юли. Пред-
седателят на Държавната комисия за
енергийно и водно регулиране (ДКЕВР)
Ангел Семерджиев заяви, че все още е
оптимист и не смята, че повишението на
крайната цена на електроенергията от 1
юли би превишило 10%. Според него
все още има достатъчно механизми и
възможности енергийните предприятия
да предприемат мерки и да се съобра-
зят със състоянието на пазара. Ще из-
ползваме всички възможности увеличе-
нието да бъде възможно най-малко за
крайните потребители, заяви Семерджи-
ев пред БТА. Все пак той направи уго-
ворката, че има време до вземането на
решението, тъй като цените се опреде-
лят за едногодишен период, а той изти-
ча на 30 юни. За по-категорична про-
гноза трябва да се изчакат данните на
НЕК, отбеляза Семерджиев. Електрое-
нергийните дружества предлагат увели-
чение на тока от 1 юли средно от 3,6 до
9,1%, като не се ангажират колко точно
ще е крайната цена за потребителите.
Предстои решение на държавния регу-
латор до края на месеца.

Верижно ще поскъпне и парното. Но

0,80 стотинки за цвят, като с наближава-
щия празник се очаква те да се търгуват
за по левче. Има и предлагане на готови
букети с екзотични цветя, цената на кои-
то достига до 100 лева.

От 15 до 90 лв. пък са кувертите за 8
март във Варна, предаде “Фокус”. С на-
ближаването на празника на жената все
повече заведения обявяват празнични ку-
верти, чийто цени започват от 10-15 лв.
на човек. В най-евтините куверти, които
са преди всичко за барове, включват
единствено вход и питие. Масово варнен-
ските клубове и заведения предлагат ку-
верти на цена от 20 до 50 лева. В тях са
включени питие, мезе, ядки и музика на
живо. В хотелите в курортните комплекси

Германия преработва наши
биопродукти и ни ги връща
на високи цени

Винари срещу новия закон за виното
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СТРЪК РОЗА СКОЧИ ДО 5 ЛЕВА

то според нас изцяло отговаря
на потребностите на винарски-
те изби в България, и се надя-
ваме той да бъде взет под вни-
мание при окончателното гла-
суване на новия закон за вино-
то, уточни Александър Ташев,
гроздопроизводител от Асенов-
град. Подготвяме писмо и до ев-
ропейските депутати, в което
настояваме да се даде законно

право и на по-малките изби в
България и майсторите на вино
да продават цялото произведе-
но количество произведено,
съобщи председателят на Ре-
гионалната занаятчийска кама-
ра Тони Симидчиева. Абсурдно
е да задължават хората да си
изпиват сами виното или да си
изхвърлят продукцията, комен-
тира още тя.

Всеки регистриран гроздо-
производител има право да
преработи до един тон грозде
за собствена консумация - това
е регламентирано в новия за-
кон за виното, който вече мина
на първо четене. В България
обаче има свръхпроизводство
и неминуемо ще има излишък
от вино на пазара.

Нещо повече, сертификати-

те на винарите, защитили май-
сторски клас в Регионалната за-
наятчийска камара, се призна-
ват в цяла Европа. Всеки един
от тях може да се реализира
като специалист в европейски-
те страни, но абсурдът е, че тези
сертификати нямат тежест в
България, тъй като реално не
са регламентирани в закона за
виното.

Н овият закон за виното е
в ущърб на малките ви-
нопроизводители и не е
синхронизиран с евро-

то земеделско изложение производите-
лите на биологична растителна и живо-
тинска продукция получават значител-
на площ за своята продукция, която е
разположена в цяла палата. А само
преди две-три години тези изделия се
побираха върху няколко щанда.

Наетите от изложителите площи на
тазгодишната “Агра” са с 27 на сто по-
вече от миналогодишното издание на
панаира. Според главния директор на
Международния панаир Иван Соколов
в селското стопанство е настъпил обрат
и браншът излиза от кризата. Той съоб-
щи за ръст и на самите изложители,
които са с 15 процентна повече спрямо
миналата пролет.

Държавен фонд “Земе-
делие” ще отпуска от 5%
до 25% допълнителна
субсидия за животновъдни
ферми, които все още не
са покрили европейските
критерии за качество на
произвежданато мляко и
кандидатстват с проекти
за модернизация по про-
грамата за селските рай-
они, целящи покриване на
на тези стандарти. Това
съобщи заместник- ми-
нистърът на земеделието
и храните Светлана Боя-
нова по време на форума

До 25% допълнителни
субсидии за фермери
“Агросекторът и еврофи-
нансирането”, предаде
Investor.bg.

Допълнителната дър-
жавна помощ беше одоб-
рена от Европейската ко-
мисия в края на 2011 г. с
шестото изменение на
програмата за селските
райони. Чрез нея се дава
още една възможност на
малките ферми, чийто
достъп до финансиране е
изключително затруднен,
да подготвят съответните
проекти, така че до края
на 2013 г. да успеят да

покрият евростандартите
за качество на млякото.

В края на миналата го-
дина Еврокомисията поз-
воли на българските фер-
ми от втора и трета катего-
рия да продължат да про-
дават млякото си на
българския пазар, но при
условие че в оставащите
две години успеят да купят
нужното оборудване, кое-
то може да се осигури по
мярка 121 от програмата
за селските райони, в част-
та за гарантираните бюд-
жети, припомни Боянова.

Д край Варна
също има спе-
циални пред-
ложения. Там
цените обаче
започват от 60
лева. За разли-
ка от заведени-
ята, в хотелите
е включена и
нощувка за
двама, вечеря
и програма.
Цените в курорта Златни пясъци започ-
ват от 70 до 100 лева.

В дискотеките във Варна пък специал-
но за празника на жените входът се уве-
личава от 5 на 10 лв., без да е включена
консумация. Впечатление прави, че неза-
висимо от кризата много от заведенията
и баровете вече са резервирани за 8 март.

ва дни преди 8 март цената на
стрък роза във Варна от 2 скочи
до 4-5 лева, предаде БГНЕС. Най-
евтино вървят карамфилите - по

това зависи от цената на природния газ.
Затова не може да се прогнозира отсе-
га с колко. Ясно е обаче, че ще има
поскъпване, тъй като топлофикациите не
промениха цените на парното вследст-
вие на поскъпването на газа от 1 януа-
ри, така че имат натрупани недовзети
приходи, които, както отбеляза Семерд-
жиев, следва да бъдат отразени в цени-
те. Нека първо видим каква ще е цената
на природния газ от 1 април, каза той.

ДКЕВР започва обществени обсъжда-
ния за повишаване на цените на водата
по предложение на десетте ВиК опера-
тора в страната. Те обаче трябва да до-
кажат пред държавния регулатор, че
наистина имат нужда от покриване на
допълнителни разходи, обясни Семерд-
жиев. Вчера бе обсъдена цената на во-
дата в Плевен, Враца и Монтана. В Пле-
вен искат поскъпване с 12 на сто, а във
Враца и Монтана - между 10 и 20 на сто,
в зависимост от начина, по който се до-
ставя водата. Жителите на Монтана са
подложени и на нощен воден режим за-
ради недостатъчен обем на водата в язо-
вира “Среченска бара”. Очаква се след
8 март снеготопенето да запълни необ-
ходимия обем.

Газ, парно, ток и вода поскъпватГаз, парно, ток и вода поскъпватГаз, парно, ток и вода поскъпватГаз, парно, ток и вода поскъпватГаз, парно, ток и вода поскъпват
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Икономика

Брутният вътрешен
продукт (БВП) е нараснал
с 1.7%  през 2011 г. спря-
мо 2010 г. и възлиза на
75.265 млрд. лв. Преиз-
числен в евро, БВП е
съответно 38.482 млрд.
евро, като на човек се
падат 5 168.7 евро или
10 109 лв., отчетоха вче-
ра от Националния стати-
стически институт.

 Брутната добавена
стойност (БДС), реализи-
рана от субектите на на-
ционалната икономика,
възлиза на 64.830 млрд. лв.
и реално се увеличава с
1.8% спрямо 2010 г. Най-
голям дял се пада на сек-

Това каза финансовият министър
Симеон Дянков пред Нова теле-
визия вчера. ДДС може да се
променя по всяко време на годи-
ната, но трябва да стане изне-
надващо и без предупреждение,
за да не се даде възможност на
хората да намалят потреблени-
ето, очаквайки по-ниската став-
ка, коментира той. Дянков изра-
зи желанието си и този данък да
бъде най-ниският в Европа, как-
то е при останалите данъци. В
момента има 7 държави с по-
нисък ДДС от България.

Припомняме, че през 2009 г.,
още в началото на мандата на
това правителство, Дянков има-
ше намерения да намали този

сто Ташев, цитиран от Фокус. Дори
по време на новогодишните празни-
ци е можело да се намерят свободни
места, което преди беше невъзмож-
но. Това не се е случвало от години,
каза кметът.

С около 25 лв. са намалени це-
ните на нощувките в хотелите в
Мелник. Причината е изключител-
но ниската посещаемост, която се
отчита през зимния туристически
сезон. Кметът не посочи какви точ-
но са цените на нощувките след на-
малението, но каза, че са различни
в зависимост от категоризацията на
хотела и услугите, които предлага.
Основният проблем на Мелник като
дестинация е липсата на организи-

Посланикът на
Русия у нас
Юрий Исаков
(в средата) връчи
на фирми и
институции
почетния знак на
Българо-руската
търговско-
промишлена
палата за
значителния им
принос в
икономическото
сътрудничество
между двете
страни през 2011
г. Церемонията се
състоя на 5 март
в Руския
културно-
информационен
център в
присъствието на
министъра на
икономиката
Трайчо Трайков

В Мелник отчитат най-слабия
туристически сезон от 6 години

Снимка Мариета ТОМОВА

Дянков: До края на
мандата сваляме ДДС
За покриването на падежа за 1.8 млрд. лв. през 2013 г.
ще се използва вътрешно и външно финансиране

данък. Премиерът Бойко Бори-
сов пък получи такъв съвет при
визитата си в Израел и бе твърдо
решен да намали ДДС, но по-
сле се отказа.

Финансовият министър опро-
верга икономиста от институт
“Отворено общество” Георги Ан-
гелов, който преди дни обяви, че
всички видове данъци отнемат
60% от доходите ни. Според
Дянков общата данъчна тежест
е 33.4%, което било най-ниското
ниво в Европа. “Това е процентът
на цялото данъчно бреме от
брутния вътрешен продукт. За
миналата година държавата е
произвела около 77 млрд. лв.,
докато данъците са били 33
млрд. лв. Това е най-ниският про-
цент в цяла Европа, като само в
Литва съотношението е под
40%”, коментира финансовият

министър. Дянков очевидно оба-
че има предвид само размера
на преките данъци, които наис-
тина са малко над 33%, но не и
косвените, които вадят от джоба
ни горе-долу още толкова.

По повод изявленията на
бившия финансов министър Пла-
мен Орешарски, че парите в ре-
зерва ще бъдат 0 след една го-
дина, Дянков заяви, че в тези ко-
ментари няма нищо вярно. “Фи-
скалният резерв е 4.3 млрд. лв.,
като в нетно изражение той дори
е по-голям от това, което ни ос-
тави предишното правителство”,
каза министърът. По неговите
думи, той като финансов ми-
нистър е заварил фискален ре-
зерв в размер на 7.7 млрд. лв.,
но и неизплатени задължения за
над 3 млрд. лв.

Симеон Дянков потвърди ду-

мите на председателя на коми-
сията по бюджет в парламента
Менда Стоянова, която в неделя
обяви, че за изплащането на ид-
ващия през януари 2013 г. па-
деж на облигации за 1.8 млрд.
лв. ще се използва вътрешно и
външно кредитиране. “Парите,
които ще покрият падежа през
януари, ще дойдат от различни
източници. Една част ще са от
вътрешния пазар на държавни
ценни книжа (ДЦК), а друга част
ще дойдат чрез външен еврооб-
лигационен заем. Чакаме пазар-
ната ситуация да стане по-бла-
гоприятна и ще емитираме об-
лигации на външните пазари”,
добави Дянков.

Министърът изрази за поре-
ден път готовност да въведе за-
коновите промени, с които да
направи определянето на лих-
вите по потребителските креди-
ти прозрачни. “В четвъртък има-
ме среща с банковите предста-
вители и ще им покажем какво

сме подготвили. Това обаче не
са преговори - Министерството
на финансите ще вземе решени-
ето независимо от мнението на
банкерите”, каза още Дянков.
Според него в момента има про-
блем в начина, по който се оп-
ределят лихвите в България. “Той
не е прозрачен. Всяка банка
сама определя метода, по който
да сваля или вдига лихвата по
даден кредит. Налагат се най-
различни такси и комисиони, ко-
ито не би трябвало да съществу-
ват”, каза още той. По неговите
думи министерството ще им
предложи дори по-пазарни на-
чини за определяне на лихвите.
“Точно мен да обвиняват, че
връщам комунизма и налагам
непазарни методи, е смешно”,
каза Дянков.

Б их искал да имаме въз-
можност и се надявам до
края на мандата да мо-
жем да намалим ДДС.

БВП с ръст от 1.7% за 2011 г.

През четвъртото тримесечие на
2011 г. БВП на един зает се увели-
чава с 2.6% в сравнение със същото
тримесечие на предходната година.
Заетите лица в икономиката за
периода са 3.304 млн. души.
Общият брой отработени часове
е 1.392 млрд. часа.

В сравнение с четвъртото триме-
сечие на 2010 г. броят на заетите
лица е намалял с 2.3% и са отрабо-
тени с 2.3% по-малко човекочасове.
Увеличение на заетите се наблюда-
ва само в аграрния сектор.

На едно заето лице се падат
5891 лв. от текущия обем на брутния
вътрешен продукт (БВП), като всеки
зает създава средно 14.7 лв. БВП за

тора на услугите, който
създава 63.2% от общата
добавена стойност на ико-
номиката. Индустриалният
сектор създава 31.2%, ко-
ето е с 1.7% повече в срав-
нение с 2010 г., а аграрни-
ят сектор достига 5.6% от
добавената стойност.

През четвъртото три-
месечие на 2011 г. про-
изведеният БВП възлиза
на 19.465 млрд. лв., като
на човек от населението
се падат 2 638.5 лв. от
стойностния обем на по-
казателя. Създадената от
отраслите на национал-
ната икономика БДС въз-
лиза на 16.616 млрд. лв.

Индустриалният сектор
намалява дела си в доба-
вената стойност на иконо-
миката с 0.3% през че-
твъртото тримесечие на
2011 г. спрямо същото
тримесечие на предход-
ната година и достига до
26.7%. Добавената стой-
ност, реализирана в сфе-
рата на услугите, е 69.6%,
което е увеличение с
0.2%, a в аграрния сектор
увеличението е с 0.1% до
3.7 %. За индивидуално
потребление на населе-
нието през четвъртото
тримесечие на 2011 г. се
изразходва 73.1% от про-
изведения БВП.

Създаваме 14.7 лв. брутен продукт
на отработен час

един отработен час. Брутната доба-
вена стойност (БДС) средно на един
зает се увеличава с 2.1% и съответ-
но с 2.2% за един отработен човеко-
час. Равнището на производител-
ността на труда е най-високо в
сектора на услугите - 5693.8 лв. БДС
средно на един зает и 13.1 лв. за
един отработен човекочас. В индуст-
риалния сектор всеки зает произ-
вежда средно 4969.9 лв. БДС, като
за един отработен човекочас се
създават средно 11.7 лв. от текущия
обем на показателя. Най-ниска е
производителността на труда в
аграрния сектор - 1064.4 лв. БДС на
един зает и 2.8 лв. за един отрабо-
тен човекочас.

рани мероприятия за туристите, за
да прекарват повече време в самия
град. Той изрази надежда, че ще се
направи обединение на хотелиери-
те и ще започне да се предлага
общ туристически продукт. Голяма
част от тях членуват в Сдружението
на хотелиерите и ресторантьорите
в община Сандански и се работи в
тази насока.

По традиция посещаемостта в
Мелник за предстоящите празници е
голяма, но тази година все още няма
много резервации. Той прогнозира,
че тази година туристите, избрали да
посрещнат Великден в най-малкото
градче в България, ще бъдат по-мал-
ко на брой. Като причина за това
посочи няколко фактора - тежкото
финансово състояние на българите,
усложнената зимна обстановка, как-
то и високите цени на горивата.

О
тминаващият зимен туристи-
чески сезон е най-слабият от
последните пет-шест години
в Мелник, съобщи кметът Хри-
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Асоциацията на българите в
испанската провинция Кастейон “Хан

Аспарух” и неделното училище към нея
“Васил Априлов” отбелязаха началото

на мартенските празници с много
емоции и ентусиазъм, научи ДУМА от

Дора Цветкова. Събитията се
проведоха със специалното присъствие

на генералния консул на Република
България в Испания г-н Kостадин

Kоджабашев, посланика на Испания г-н
Хорхе Фуентес (на снимката) и кмета

на град Буряна г-н Хосе Рамон Калпе

Холандски преподаватели демонстрираха в Амстердам срещу предложените съкращения
в сферата на средното и висшето образование

Снимки БГНЕС

Умерена рецесия
в еврозоната

Към настоящия момент ев-
розоната преминава през умере-
на рецесия, съобщи еврокомиса-
рят по икономическите и парич-
ните въпроси Оли Рен. През яну-
ари еврокомисарят подчерта, че
очаква активността в еврозо-
ната да се свие в първата поло-
вина на тази година.

Стрелочник
виновен за
катастрофата
в Полша

Полски прокурори ще повдиг-
нат обвинения на стрелочник за
това, че по невнимание е предиз-
викал челния сблъсък между два-
та влака, при който в събота
загинаха 16 души. Той е заплашен
с максимум осем години затвор,
ако бъде признат за виновен, че
погрешно е превключил стрелки-
те на релсите и така е изпратил
единия влак в коловоза на другия.

Алишер Усманов
е най-богатият
руснак

Най-богатият руски пред-
приемач е съсобственикът на
Металоинвест Алишер Усма-
нов, чието състояние се оценя-
ва на $20,1 млрд., сочи класаци-
ята на най-богатите хора на
планетата на Блумбърг. Сред
първите двадесет не е влязъл
нито един руснак, а позицията
на Усманов не се уточнява.
Освен Металоинвест той при-
тежава 5,5% от акциите на
Фейсбук. Класацията на
Блумбълг е оглавена от мекси-
канския магнат Карлос Слим
(68,5 млрд.), а на второ място
е американският милиардер Бил
Гейтс (62,4 млрд.). На трето
място е американският инвес-
титор Уорън Бъфет (43,8 млрд.).

Холандия събира
отпечатъци от
чужденците

Чужденците в Холандия, кои-
то искат да получат разреши-
телно за пребиваване, ще тряб-
ва да дават пръстови отпечатъ-
ци, както и снимка. Отпечатъци-
те ще се съхраняват в централ-
ната база данни. Холандската
служба за имиграция и натурали-
зация и полицията се надяват, че
новата мярка ще им помогне в
борбата с измамите със самолич-
ност и с нелегалната имиграция.

Алтернативна „Тройка”
се заема с Гърция

А

Депутати от европейската левица ще търсят нови
решения и подходи за спасяването на южната ни съседка

лтернативна “Трой-
ка” за Гърция, в коя-
то влиза и българ-
ският евродепутат
Ивайло Калфин, за-

мина за Атина, където ще
търси решения за гръцката
криза. Социалистите в Евро-
пейския парламент смятат, че
мерките за икономии и съкра-
щения, налагани от Европей-
ската комисия, Европейската
централна банка и Междуна-
родния валутен фонд не пома-
гат на страната, а засилват ре-
цесията в южната ни съседка.
Затова и групата на социали-
стите и демократите излъчи
“Тройката в сянка”, която ра-
боти върху идеи за стимули-
ране на растежа, инвестиции-
те и заетостта в Гърция.

Бившият български вице-
премиер и външен министър

Ивайло Калфин и колегите му
Робер Гьобелс, бивш финан-
сов министър на Люксембург,
и Елиза Ферейра, професор
по икономика и бивш ми-
нистър на планирането и
околната среда в Португа-
лия, ще бъдат в Гърция до 8
март. Целта на тримата евро-
депутати е да проучат ситуа-
цията на място. Членовете на
“Тройката в сянка” ще се
срещнат с вицепремиера и
министър на финансите на
Гърция Евангелос Венизелос
и с бившия министър-предсе-
дател и лидер на ПАСОК
Георгиос Папандреу. Те ще
разговарят и с депутати,
представители на икономиче-
ски институции, синдикати и
асоциации, с работодател-
ските организации, както и с
представители на граждан-

ското общество.
Социалистите в Европей-

ския парламент определиха
“Тройката” през февруари, тъй
като смятат, че мерките за
икономии и съкращения, на-
лагани на Гърция от ЕС, не
помагат на страната, а засил-
ват рецесията, социалното на-
прежение и дестабилизират
обществото. “Европейският
съюз се опитва с политически
мерки да вземе решения, ко-
ито МВФ налага с технически
средства, и да ги вдига на
политическо равнище”, обяс-
ни дни преди пътуването си
до Гърция Ивайло Калфин.
“Резултатът е, че за 2 години
Гърция намали бюджетните си
разходи с 20 процента и ако
се погледне първичното сал-
до на баланса, без да се
включват лихвите по дълга,

който плаща, той е баланси-
ран, на практика няма дефи-
цит”, подчерта евродепутатът.
“Там се правят непрекъснато
доста тежки реформи, но това,
което трябва да се направи,
не се прави, а това са мерки
за оживяване на икономика-
та”, категоричен е Калфин.

Той изтъкна, че гръцката
икономика се свива и при този
начин на политика, който пред-
лага европейската тройка, пре-
движданията са рецесията да
се задълбочи още повече, а по
думите му няма как една стра-
на да излезе от криза, без да
се помисли за мерки за разви-
тие на икономиката и без да
има публична подкрепа за теж-
ките реформи. Според Калфин
това е алтернативата, за която
ще работи със своите колеги -
фискалните мерки да бъдат
съчетани с много по-ясна визия
какво трябва да се направи и
какъв ще бъде резултатът, за
да има обществена подкрепа.
И второ - много ясни мерки за
преструктуриране на обществе-
ния сектор и икономиката, кои-
то да доведат да резултат.

Г
МЕРКЕЛ И РУСЕФ УВЕЛИЧАВАТ
РЕСУРСИТЕ НА МВФ

ерманският канц-
лер Ангела Меркел
и бразилският пре-
зидент Дилма Ру-

сеф изразиха съгласи-
ето си за участието на
Бразилия в увеличава-
нето на ресурсите на
Международния валу-
тен фонд, за да се по-
могне на еврозоната. В
същото време между
тях остават разногла-
сия по валутната политика.

“Още от срещата на върха на Г-20 в Кан (през ноември
2011 г.) заявяваме нашето съгласие да участваме в увели-
чаването на средствата на МВФ”, посочи Русеф, чиято стра-
на е почетен гост на изложението на високите технологии
в Хановер ЦеБИТ (CeBIT). Тя обаче допълни, че това увели-
чение трябва да бъде съпътствано от участие на страните
с нововъзникваща пазарна икономика в ръководството на
фонда. Меркел от своя страна определи като напълно есте-
ствено да се засили влиянието на нововъзникващите па-
зарни икономики в МВФ, като подчерта, че в това отноше-
ние има голямо единомислие между Германия и Бразилия.
Не така стоят нещата обаче при валутната политика. Русеф
отново изрази опасенията си от валутната експанзия в САЩ
и Европа като начин за борба с дълговата криза, посочвай-
ки, че така европейците постигат “изкуствена девалвация
на валутата си”, което е във вреда на бразилския износ.
Меркел отвърна, че разбира тези безпокойства, изтъквай-
ки, че “това е само временна мярка”.

ИРАН ПУСКА МААЕ
В ЗАВОДА „ПАРЧИН”

Иран изрази готовност да отвори военния завод “Парчин”
за инспектори на Международната агенция за атомна енер-
гия (МААЕ), след като бъде постигната договореност по ус-
ловията на визитата. “Парчин” беше посетен два пъти от
агенцията през 2005 г. Имайки предвид, че става въпрос за
военен завод, предоставянето на достъп до него е процес,
който отнема време”, съобщи иранското представителство в
МААЕ. Екип на МААЕ посети два пъти Иран през януари и
февруари, за да изясни поставените проблеми в критичния
доклад на агенцията от ноември. Техеран е категоричен, че
ядрената му програма има изцяло мирен характер.

ТУРЦИЯ ЗАПАЗВА
ОГРАНИЧЕНИЯТА
СРЕЩУ ФРАНЦИЯ

Турция ще запази ограничителните си мерки спрямо
Франция въпреки факта, че Конституционният съвет
в Париж отхвърли закона, криминализиращ непри-
знаването на арменския геноцид. Това обяви гово-
рител на турското правителство, цитиран от вестник
“Заман”. Турският вицепремиер Бюлент Арънк обяс-
ни, че темата за спорния законопроект, довел до
замразяване в отношенията между двете страни, е
била на дневен ред на последната среща на каби-
нета в Анкара. Анкара инициира редица ограниче-
ния, с които демонстрира несъгласието си. След
като изтегли своя посланик от Париж, турската
страна обяви, че анулира всички предвидени поли-
тически и икономически срещи с Франция, включи-
телно и съвместни военни проекти и общи учения.
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Американският сенатор Джон Маккейн заяви, че Съединените щати трябва да
оглавят международни усилия за защита на населението в главните сирийски
градове с нанасяне на въздушни удари срещу силите на президента Башар ал
Асад. Вашингтон трябва да предприеме действия и да унищожи поне в част от
сирийската територия противовъздушната отбрана на противника, заканва се се-
наторът републиканец. “Крайната цел на въздушните удари трябва да бъде нала-
гане на зони за сигурност в Сирия, особено в северната част, където опозицията
да организира силите си и да планира своите политически и военни действия
срещу Асад”, смята Маккейн, който бе републиканският кандидат за президент,
победен от Барак Обама на изборите през 2008 г.

Изграждането на саркофаг над сегашната конструкция в Чернобилската
АЕЦ, наречена “Укритието”, ще струва 935 милиона евро. Това съобщи
председателят на държавната агенция на Украйна за управление на
зоната за сигурност около централата Владимир Холоша. Подизпълнител
по проекта е френският консорциум “Новарка”. Финансирането ще става
от събраните вече донорски средства и от фонда “Укритие”. Делът на
Украйна е 6% от общата сума, каза Холоша.
Монтирането на металната конструкция ще започне в средата на април, а
новият саркофаг ще бъде напълно готов в средата на 2015 г. Според
проекта саркофагът, който е във формата на затворена от едната страна
арка, е висок 105 метра. Той е с дължина 150 м и с широчина 260 метра.
Конструкцията ще бъде сглобена близо до сегашния саркофаг и след
това ще бъде приплъзната върху него.

Френският президент
Никола Саркози и евро-
пейските му партньори
отрекоха да са сключва-
ли пакт срещу кандидат-
президента на френските
социалисти Франсоа
Оланд, съобщи в. “Ла де-
пеш”. Саркози отхвърли
категорично обвиненията
за създадения в ЕС кон-
серваторски фронт срещу

роектозакон,
който предвиж-
да по-високо
данъчно обла-

роят на хората, които страдат от наднормено тегло, е намалял наполовина
вследствие на финансовата криза. Това показват резултатите от проучване на
Университета в Аризона. Според статистиката броят на закръглените хора е
намалял с 50% в резултат на кризата. Тези данни довели специалистите до
задънена улица, тъй като те очаквали точно обратния резултат.

Хората започнали да пазаруват по-малко и по-евтини продукти, които
имат по-високо съдържание на калории и мазнини. Затова цифрите от из-
следването учудили експертите, които установили, че всъщност се наблюда-
ва значително намаляване на телесното тегло.

Швейцария
цака
чужденците

леменни водачи, командири
на въоръжени формирования
и политици обявиха богатата
на петрол източна част на
Либия за полуавтономен рай-

Либия се
разпада
Племенни вождове обявиха автономия
в източната част на страната

ща мониторинг в кризисните региони и
консултираща големите компании в лон-
донското Сити, в специален доклад по-
сочи, че динамичните процеси в Либия
водят до разпадането на страната и пре-
разпределянето на петролните ресур-
си. В доклада се твърди, че източната
част на Либия с център в Бенгази се
подготвя да обяви независимост в съста-
ва на “федерална Либия”. В автономна-
та територия, която ще носи името Бар-
ка, ще има собствен парламент и мини-
стерства на финансите, отбраната и
петрола. Новата държава ще постави
под реален контрол близо 66 на сто от
либийските запаси на петрол.

Междувременно временният премиер
на Либия Абдел Рахим ал-Киб призова
мнозинството на нацията да защити
държавата от псевдореволюционерите.
“Трябва да има солидарност между пра-
вителството и народа”, заяви ал-Киб в
интервю за националната телевизия.
“Мнозинството е това, което трябва да
защити държавните институции, да се
бори с хаоса, да каже не на тези, които
заграбват държавна собственост и тери-
тория, да откажат недържавните инсти-
туции”, заяви Киб. Той добави, че не иска
“нова кръв да бъде пролята” в Либия, но
улицата е тази, която трябва да се бори
с хаоса, настанал в страната.

Групи за наблюдение на правата на
човека предупреждават многократно за
екстремисти, които са извън контрол и
поставят под въпрос стабилността на на-
цията, която в момента се опитва да из-
гради държавни институции от нулата
след десетилетията на диктаторство на
Муамар Кадафи, предава АФП.

Някои от руските опозиционери, задържани в понеделник вечерта заради
неразрешени протести в Москва и Санкт Петербург, бяха освободени.

Сред освободените е и Едуард Лимонов, лидер на забранената Национал-
болшевишка партия, който бе арестуван заради опит за протестна акция на
площад “Любянски”. Според друг опозиционен лидер - Борис Немцов, който бе

премиер по времето на Борис Елцин, е трудно да се определи броят на
арестуваните. Задържаните в Санкт Петербург заради неразрешен митинг на пл.

“Исакиевски” пък се оплакаха, че в ареста не им разрешават да пушат.
“Хранят ни, но не ни дават да пушим”, заявиха те

МАККЕЙН ПОИСКА ВЪЗДУШНИ
УДАРИ СРЕЩУ СИРИЯ

Десни отрекоха
заговор срещу Оланд

Кризата стопила закръглените

Оланд. Мадрид, Рим и
Лондон също отрекоха
информацията за коорди-
нираните усилия за изо-
лиране на социалистиче-
ския кандидат-президент.

О п р о в е р ж е н и е т о
беше направено, след
като в списание “Шпигел”
излезе информация, че
германският канцлер Ан-
гела Меркел, италиан-

ският премиер Марио
Монти, испанският му ко-
лега Мариано Рахой и
британският лидер Дей-
вид Камерън са решили
да отказват срещи с
Франсоа Оланд заради
намерението му да пре-
договори бюджетния пакт
на ЕС, ако бъде избран
за президент на Франция
през април.

Б

Снимка БГНЕС

ППППП
гане на 5-те хиляди
богати чужденци в
Швейцария, беше
одобрен от мнозин-
ството в горната
камара на швейцар-
ския парламент.
Текстът трябва да
бъде гласуван и от
долната камара на
парламента. Ако бъде
приет, законът ще
позволи на чужденци-
те, които не извършват
икономическа дейност
в Швейцария, да
продължат да се
възползват от
данъчната система,
макар и при по-високи
данъчни ставки.

П
он, предаде Асошиейтед прес.

Церемонията се състоя в град Бенга-
зи. Участниците изразиха намерението си
да спрат десетилетното маргинализира-
не на Източна Либия при управлението
на бившия лидер Муамар Кадафи и опре-
делиха съвет, който да ръководи делата
на новосъздадения район, простиращ се
от централния крайбрежен град Сирт на
запад до границата с Египет на изток.

Преходният национален съвет (ПНС),
изпълняващ ролята на временно прави-
телство, многократно се е изказвал про-
тив обособяването на източната част на
страната като отделен район, предупреж-
давайки, че това може да доведе в край-
на сметка до разпадането на Либия.

За ръководител на управляващия
съвет на Източна Либия беше опреде-
лен Ахмед ал Зубаир, най-дълго прека-
ралият зад решетките политически за-
творник по времето на Кадафи. Ал Зуба-
ир, който е също така член на ПНС,
обеща да защитава правата на района,
но каза, че оглавяваният от него съвет
признава ПНС като представител на
Либия в международните дела. Участни-
ците в церемонията в Бенгази отхвърли-
ха избирателен закон, определящ 60
депутатски места за Източна Либия в
200-членния парламент, който трябва да
бъде избран през юни.

Припомняме, че преди броени дни
влиятелната британска анализаторска
компания “Exclusive Analysis”, провежда-
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Свят

усия трябва да се
отърве от суровинната
си зависимост, да
обуздае инфлацията и
да увеличи пенсион-

Икономическото
неравенство е глав-
на тема на глобал-
ните дебати. Дори
на срещите на Све-
товния икономичес-

МВФ си спомни
за възрастта
Международните експерти смятат, че руснаците се пенсионират твърде рано

Юлия КРИВОШАПКО

достигна 10% от БВП” - обясни
представителят на МВФ. - Освен
това Резервният фонд чувстви-
телно бе намален. В резултат
бюджетът на страната стана по-
зависим от колебанията в цените
на петрола. Ако кризата се
задълбочи, правителството ще се
принуди да заеме пари на паза-
ра, а това при сегашните условия
е проблематично.”

Експертите на МВФ съветват
Русия да намали несуровинния
дефицит на бюджета до 4,7 про-
цента. “В бюджетния кодекс има
правило, при което пределното
ниво на дефицита е установено

именно на това число - припом-
ни Брек. - Действието му обаче
бе спряно по време на кризата.
Ние препоръчваме на руското
правителство да постигне това
ниво към 2015 година.”

Русия трябва да се отърве от
суровинната си зависимост, да
възстанови Резервния фонд, да
постигне стабилно ниско ниво на
инфлацията, смятат в МВФ. “В
средносрочна перспектива опти-
мален за страната би бил диапа-
зонът на ниво на инфлация от три-
пет процента”, отбеляза Брек.

Експертите от МВФ също
така препоръчват по-строго да

се контролира ситуацията в бан-
ковия сектор и да се подобрява
инвестиционният климат. Колко-
то до последното, то по-активно
да привлича чуждия капитал на
Русия ще й помогне намалява-
нето на държавното участие в
икономиката, реформата в
държавното управление. Така
ще се намали влиянието на чи-
новниците върху приеманите в
страната икономически решения,
а също така ще се увеличи за-
щитата на правата на собстве-
ниците и ще се осигурят равни
условия за работа на всички
инвеститори.

Ако всички тези условия се
изпълняват, средносрочният ръст
на руската икономика може да
достигне до близо 6 процента,
прогнозират в МВФ.

Одд Пер Брек добави, че ако
все пак правителството не тръгне
по пътя на реформите, ръстът на
руската икономика ще остане
слаб: в пределите на 3,5-4 про-
цента. При това ще се запази
уязвимостта към външни шокове.

Между другото експертите от
МВФ смятат, че на Русия все пак
ще й се наложи да увеличи пен-
сионната възраст. Според техни-
те сметки днес пенсионните раз-
ходи са осем процента от БВП.
Ако нищо не се промени, към
2015-а те ще достигнат 15 на сто
от БВП, т. е. почти двойно увели-
чение. За да се избегне това, е
необходимо да се увеличи пен-
сионната възраст.

Тази тема активно се
обсъждаше през цялата минала
година. Бившият финансов ми-
нистър Алексей Кудрин сега от-
ново я повдигна. Той заяви, че
ако този процес започне след
пет години, решението трябва да
се вземе още сега, за да знаят
всички как ще става това.

Ръководителят на икономиче-
ската експертна група “Страте-
гия 2020” Евсей Гурвич е съгла-
сен - решението трябва да се
вземе колкото се може по-бързо.
“Убеден съм, че няма да избег-
нем това - отбеляза той пред
“Российская газета”. - Откога
трябва реално да се увеличи
възрастта е сериозен въпрос.
Това трябва да се прави посте-
пенно. В “Стратегия 2020” ние
предлагаме увеличението да за-
почне от 2015 година. За жените
да се добавят по шест месеца го-
дишно. За мъжете - по три.”

Питър ПАСЪЛ в Германия, Франция и Япония, взети
заедно.

Бързото увеличение на БВП в
нововъзникващите пазарни икономи-
ки до голяма степен обяснява защо в
бедност живеят най-малко половин
милиард души. Ако бързите темпове
на увеличаване на богатството не
могат да бъдат поддържани - освен
ако несъразмерен дял от допълни-
телната стойност не отива при бога-
тите и ако приливът не носи всички
лодки, - то тогава крещящото нера-
венство едва ли е най-лошият от
всички възможни светове. Иначе ка-
зано: повечето хора ще предпочетат
трохите от един много голям пай пред
тънко парче от един малък пай.

Едно е да се каже, че нараства-
щото неравенство не е спряло изди-
гането на най-долния слой в йерар-
хията на човешкото общество, а дру-
го,  че това трябва да е дребен повод
за безпокойство в контекста на един
бърз икономически растеж. При рав-
ни други условия повечето от нас ще
предпочетат да живеят в общество,
което инвестира в увеличаване на
мобилността нагоре в йерархията за
тези, които са способни, и споделя
богатството с онези, които не са. При
това други неща не са равни: в но-
вовъзникващите пазарни икономики
дори преразпределението на скром-
ни количества от имащите към няма-
щите ще доведе до сериозно пови-
шаване на жизнения стандарт на ня-
мащите. Следователно е добра нови-
на, че бързият растеж мирно съжи-
телства с намаляващото неравенство
в една голяма нововъзникваща па-
зарна икономика. Тази страна е Бра-
зилия, където през 2000-2008 г. до-
ходите на най-бедните 20% от насе-
лението нарастваха годишно средно
с по 6% при увеличение от 2% за
най-богатите 20 на сто. Като за нача-
ло Бразилия отделя по-висок процент

от БВП за социални програми - жи-
лищни, образователни, здравни, за
пенсионери и безработни, в сравне-
ние с други държави със средни до-
ходи на населението. Има и друго
нещо, вероятно по-важно - Бразилия
насочва социалните помощи правил-
но, като наред с другите неща заде-
ля задоволителен процент за жите-
лите на селските райони и осигурява
сравнително висок процент от работ-
ната ръка срещу безработица. Бра-
зилия освен това дава пари в брой
като стимул за увеличаване на мо-
билността на семействата. Предвари-
телно условие за отпускане на част
от сумата е децата да ходят на учи-
лище, да се посещават медицински
заведения за профилактика.

Успехът на Бразилия в нейната
кампания да върви срещу ветровете
на неравенството е поучителен.
Първо, той доказва, че съсредоточа-
ването на вниманието върху необхо-
димостта от справедливост не подко-
пава икономическия растеж. В дей-
ствителност допускането на рязко
нарастване на неравенството може
да породи недоволство, което на свой
ред да заплаши политическата ста-
билност, а оттам - и икономическия
напредък. В Египет революцията,
чиято движещата сила бяха младе-
жите от градовете в тежко икономи-
ческо положение, заплашва да по-
пари съвсем реалните икономически
успехи на страната още в зародиш.
Второ, нововъзникващите пазарни
икономики не могат да си позволят
лукса да субсидират всички като по-
литически приемливо средство за
субсидиране на бедните. Конкретно
насочената програма за борба сре-
щу бедността в Бразилия обаче е
рядкост. Съпоставете я например с
несъстоятелната политика в Египет
на предоставяне на солиден дял от
субсидиите за храна и олио за готве-
не на домакинствата от средната кла-
са. Тук има ирония.

Бразилия доказва, че правителст-
вото може да е част от решението на
проблема с неравенството. Правител-

ството обаче е част и от проблема.
Всички бързо растящи нововъзниква-
щи пазарни икономики са земи на
възможности. Доходността на капита-
ла е много голяма и производител-
ността на труда нараства бързо с
прехвърлянето на работниците от по-
малко производителни сектори като
селското стопанство към по-произво-
дителни като промишлеността и услу-
гите. Несъразмерен дял от печалбите
от растежа в частния сектор обаче се
озовава в джобовете на онези, които
вече са богати и влиятелни, най-мал-
кото отчасти защото нормативната
уредба и корупцията облагодетелст-
ват властимащите пред външните
хора. Бразилия, Китай и Индия са
много различни места за започване
на бизнес. Те са на 120-о, 151-о и
166-о място (от общо 183 държави) в
индекса на Световната банка. Те са
места, където е по-важно кого позна-
ваш от това колко си добър в дадена
област. И трите страни са умерено до
силно корумпирани според “Транс-
перънси интернешънъл”. По същата
причина “своите” хора могат сравни-
телно лесно да защитават доходонос-
ните ниши от конкуренция. Така
всъщност тук имаме два свързани
въпроса: неравенството в доходите и
икономическата мобилност. Правител-
ствата могат и трябва да използват
част от излишъка от икономическия
растеж, за да балансират естествено-
то нарастване на неравенството. Може
да се поддържа тезата, че по-трудно-
то предизвикателство е да бъде уве-
личена икономическата мобилност за
сметка на хората с позиции. През
последните десетилетия впечатлява-
щото представяне на големите но-
вовъзникващи пазарни икономики
направи по-добър живота на почти
всички техни граждани, като неутра-
лизира проблема с нарастващото
неравенство. В момент, когато те до-
стигат зрялост и икономическият рас-
теж се забавя, е напълно възможно
онези от тях, които не обръщат вни-
мание на проблема, да платят цената
за това. Попитайте Хосни Мубарак.

ки форум в Давос разговорите се из-
местиха към отрезвяващи теми като
например откъде ще дойдат следва-
щите 600 милиона работни места.
Голямото безпокойство е, че иконо-
мическият растеж и неравенството
вървят ръка за ръка. При това не
само в богатите страни. Това безпо-
койство със сигурност е оправдано:
онези развиващи се икономики, кои-
то се представят по-добре от остана-
лите през последните десетилетия,
също отчитат огромно разширяване
на пропастта бедни-богати. Този про-
блем обаче може да бъде решен и
се решава в няколко големи страни.
Въпросът е дали правителствата имат
политическа воля.

Особено важно е да бъде праве-
но разграничение между неравенст-
вото между държавите и неравенст-
вото вътре в самите държави. Експло-
зивният растеж в Азия наред със сла-
бия в Европа и Северна Америка
почти със сигурност намалява разли-
ката в средните доходи между отдел-
ните страни. Като изключим обаче
няколко знакови примера, неравен-
ството в развиващите се държави
нараства рязко от 80-те години. По
един стандартен критерий (Gini Index)
неравенството се е увеличило с око-
ло 1/5 в Индия и Китай. При това най-
богатите са станали още по-богати.
През 2002 г. в Индия са живеели
четирима милиардери (в долари);
днес те са 55. През 2002 г. в Китай е
имало само един милиардер. В по-
следната класация на “Форбс” тех-
ният брой бе 115 - повече, отколкото
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ната възраст. Това са препоръки-
те на постоянния представител на
Международния валутен фонд
(МВФ) в страната Одд Пер Брек.

Руската икономика се възста-
нови след първата вълна на кри-
зата, но за “оздравяването” й
помогнаха високите цени на пе-
трола, така че засега стабилност
не трябва да очакваме.

Наскоро МВФ намали про-
гнозата си за развитието на ру-
ската икономика. Експертите на
фонда очакват, че през тази го-
дина БВП на страната ще на-
расне едва с 3,3 процента (през
2011 г. процентите бяха 4,1).

Както отбеляза Одд Пер
Брек, според някои показатели
руската икономика днес е по-
добре подготвена за външни
шокове, отколкото през 2008-а.
“Тя не е “прегряла”, регулатори-
те поддържат гъвкав курс на
рублата и банковият сектор из-
глежда по-стабилен - констати-
ра постоянният представител на
МВФ. - В някои други аспекти
обаче Русия е по-уязвима, откол-
кото преди четири години.”

По думите на Брек финансо-
вите власти сега имат по-малко
възможности за бюджетно стиму-
лиране на икономиката. “Нивото
на непетролногазовия дефицит
(разликата между разходите на
бюджета и доходите му изклю-
чая печалбите от петрол и газ)
днес е много по-високо, отколко-
то преди кризата, през 2011 г. то

Експертите на МВФ съветват Русия да намали несуровинния дефицит на бюджета до 4,7%
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Интервю
Христо Ристосков:

Да ни пази Господ
от българска
реорганизация
В Австрия 80% от стадионите са модернизирани
с пари от УЕФА, но там не се и краде, всичко отива
по предназначение, казва футболният съдия

ХРИСТО РИСТОСКОВ е футболен съдия от Сандан-
ски, който ръководи мачове от българския професи-
онален футбол. В кариерата си се издига до между-
народен рефер. Стана известен с обвинението,
което отправи по адрес на Борислав Александров,
когато той бе шеф на съдиите. Ристосков го
нарочи, че събира съмнителни пари. Самият Алексан-
дров обяви тогава, че ги е събирал за подаръци на
съдия, който имал личен празник. По-късно Александ-
ров подаде оставка като шеф на съдиите и бе
разследван за корупция. Ристосков реши да се
премести в Австрия, където в момента е семейст-
вото му, отказвайки се от съдийството в Бълга-
рия. Година по-късно синът на народния певец Емил
Ристосков отново е в България и е с права да
ръководи срещи от българския футбол.

Интервю на Георги АРГИРОВ

Снимка БГНЕС

Àâñòðèéöèòå ñà
ñ åäíî íèâî íàä íàñ
âúâ ôóòáîëà, íî ãî
ïîñòèãàò ñ ìíîãî
ñðåäñòâà. Äîêàòî
ïðè íàñ òå ëèïñâàò

 Защо решихте да се
захванете с футболно
съдийство?

- Преди да стана съдия,
играех футбол. Започнах
през 1984 г. в спортния ин-
тернат в Благоевград. Мои
съотборници и съвипускни-
ци бяха Стойчо Стоилов -
сега мениджър в Литекс,
Костадин Герганчев - сега
треньор на Пирин Благоев-
град, Христо Войнов, Сте-
фан Гошев, Димчо Беляков.
Като войник играх в Сан-
дански, където и приключи
кариерата ми на футболист.

 Преди една година ре-
шихте да се преместите в
Австрия, дори, ако не се
лъжа, бяхте съдия в мест-
ните долни дивизии. Какво
ще разкажете от този
период във вашата карие-
ра? Какво ви подтикна да
се завърнете отново в
България?

- Да, преди година с ця-
лото ми семейство се пре-
местих в Австрия. Големият
ми син учи класическа му-
зика, а малкият играе фут-
бол в Аустрия Виена. Искам
децата ми да получат по-
добро образование, затова
се преместих в Австрия. Но
в България оставих мои
близки, а имам и бизнес
проекти.

 Как виждате българ-
ското съдийство година
по-късно?

- Според мен има крачка
напред в нашето съдийство,
поне в администрирането.
Подписана е конвенция с
УЕФА, което се очаква да
доведе до солидни средст-
ва за българските съдии -
за тяхното обучение и раз-
витие. А това е шанс за мла-
дите съдии.

 Виждате ли млади
съдии, които могат да се
възползват от тези про-
грами? А ваши наследници
като арбитри на терена?

- Ивайло Стоянов от Пе-
трич и Таско Тасков от Со-
фия са две имена от млада-
та съдийска генерация.
Въпрос на време е те да се
развият, но преди това тряб-
ва да се докажат на терена.

 Но тези съдии отне-
соха доста упреци от
футболните президенти.
През миналия шампионат
кметът на Каварна Цонко
Цонев не допусна да се
изиграе мачът между Ка-
лиакра и Левски, защото
настояваше за спиране на
съдийските права на пет-
ричкия арбитър. Таско Та-
сков също отнесе упреци
заради съдийството си на
мача ЦСКА - Левски през
есента...

- По това време бях в
Австрия и не съм запознат в
детайли.

 Как виждате сегаш-
ния състав на Съдийската
комисия? Помним какви
скандали имаше между вас
и някои от предните ръко-
водители на тази комисия.

- Не искам да правя срав-
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нения. Всеки ръководител
има своите минуси и плюсо-
ве. В момента Костадин Кос-
тадинов е ръководител, него-
во право е да си подбере
екипа и да ръководи съдиите
както прецени за правилно.

 Наскоро Антон Генов
сложи край на съдийската
си кариера...

- Антон Генов е най-доб-
рият български съдия през
последните 10 години. На-
дявам се, че занапред ще
помага с каквото може в
българското съдийство.

 А не го ли виждате
за в бъдеще в Съдийската
комисия?

- Това е приоритет на
Изпълкома на БФС. Той
може да реши как да изпол-
за дългогодишния му опит.
Мога да кажа, че в Австрия
съдиите избират своя шеф.
Според мен тази практика
не е много удачна. Има мо-
менти, когато се създава
напрежение сред съдиите,
получава се лобиране, въоб-
ще деликатна ситуация. Сис-
темата, която е в България, е
по-добра. Тук Изпълкомът е
ръководният орган на
Българския футболен съюз.
Той определя състава и
ръководството на комисиите
в БФС. А шефът на съдиите
отговаря пред Изпълкома.

 Някакъв друг паралел
между българските и авст-
рийските съдии можете ли
да направите? Смятате
ли, че е редно в Изпълкома
да има президенти на фут-
болни клубове?

- Тук опираме до юриди-

чески казуси. Това трябва да
го реши уставът на БФС, ре-
спективно -  конгресът, кой-
то се свиква през опреде-
лен период от време. Това
от една страна, а от друга -
самите клубове. Не зная
дали в Австрия и Германия
има президенти на клубове
в ръководствата на съответ-
ните федерации, зная само,
че там тези неща са регули-
рани. А дали и кога това ще
стане в България - не знам.

 Правите ли други
сравнения между австрий-
ския и българския футбол?

- В Австрия 80% от стади-
оните отговарят на критери-
ите на ФИФА и УЕФА за про-
веждане на международни
срещи. Повечето стадиони
са правени по програми на
УЕФА или други междуна-
родни програми. А там не се
и краде, парите се усвояват
по предназначение. Футбол-
ният съюз в Австрия е създал
изключително строги прави-
ла за усвояване на тези
средства, както и за провеж-
дане на едно състезание. В
Австрия стадионите се рено-
вират през определен пери-
од от време, въобще не може
да се говори за стар стади-
он. Докато у нас национал-
ният стадион “Васил Левски”
е на 60 години. Беше му
направен повече козмети-
чен ремонт преди 12-13 го-
дини и в момента отново не
отговаря на високите изиск-
вания на УЕФА.

Има една приказка: да
пази Господ от американска
авиация, английска дипло-

мация, немска окупация и
българска реорганизация.

По отношение на футбо-
ла - според мен австрийците
са с едно ниво над нас, но го
постигат с много средства.
Докато при нас те липсват.

 Баща ви е известен
народен певец, вие мисли-
ли ли сте да се занимава-
те с нещо подобно?

- Не, явно тази дарба се

предава през поколение.
 Докъде стигна сиг-

налът, който подадохте
навремето срещу бившия
шеф на Съдийската коми-
сия Борислав Александров
и Иван Леков?

- Не искам да се връщам
на тази тема, неприятна ми
е. Мога само да кажа, че не
излязоха мъже.

 А докъде стигна след-
ствието срещу вашите
побойници?

- Намериха ги и ги осъ-
диха на пробация още пре-
ди три години. Дори имена-
та вече не им помня.

 Какво смятате за
това наказание?

- Всеки месец пристигат
доклади от ЕС по отноше-
ние на правораздавателна-

та ни система. Те са показа-
телни, аз няма какво да до-
бавя.

 Какво е мнението ви
за спортния интернат в
Благоевград и за състоя-
нието на Вихрен и Пирин в
момента?

- Тези отбори са юриди-
чески субекти. Те трябва да
си оправят нещата юриди-
чески, а след това да мис-

лят за всичко останало.
Жалкото е, че отбор като
Пирин за 10 години два пъти
отива при аматьорите. Но
пак се раждат таланти.
Въпрос на организация е
Пирин отново да се вдигне
на крака и да бъде там,
където му е мястото - в ели-
та на българския футбол.

 Какво мислите за
т.нар. сливане на отбори,
за купуването на лицензи
от един отбор на друг?

- Не съм юрист и не мога
да коментирам юридически
казуси. Щом законът го поз-
волява, значи може да се
прави. Но като човек и за-
палянко не мога да го при-
ема. А предполагам, че и
повечето запалянковци са
на моето мнение.

‘

‘
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Общество
7

Датата

Да поддържаме
искрата жива

ВИЛИАНА
СЕМЕРДЖИЕВА

ДЕСИ
ВЕЛЕВА

Парадокси

322 Г. ПР.Н.Е. - УМИРА АРИСТОТЕЛ, ДРЕВ-
НОГРЪЦКИ ФИЛОСОФ (Р. 384 ПР.Н.Е.). Осно-

вава в Атина философската шко-
ла “Ликейон”. Създател на логи-
ката, която разглежда като сред-
ство за познание. Развива гео-
центрични космологични схваща-
ния. Определя нравствените доб-
родетели като среда между край-
ностите. Разглежда изкуството
като особен вид познание, осно-
вано върху подражанието. Сред
основните му съчинения са “За душата”, “Етика”,
“Политика”, “Риторика”, “Поетика” и др.

321 - НЕДЕЛЯТА Е ОБЯВЕНА ЗА ПОЧИВЕН
ДЕН. Римският импе-

ратор Константин I сло-
жил ред в употребата на
седмицата, защото мно-
жеството начини за това
се превръщали все по-
вече в проблем във
връзка с религиозните
вярвания. Той установил
неделята като ден за религиозни ритуали и по-
чивка за всички групи. В някои държави като
например Иран почивен ден е само петък, а сед-
мицата започва в събота. Други мюсюлмански
държави почиват в четвъртък и петък. В редица
западни култури неделя се смята за първи ден от
седмицата независимо от факта, че е почивен
ден.

1876 - АЛЕКСАНДЪР БЕЛ ПАТЕНТОВА ТЕЛЕ-
ФОНА. Три дни по-

късно в Бостън, САЩ,
американският учен от
шотландски произход
провежда първия телефо-
нен разговор с помощни-
ка си Томас Уотсън, кой-
то е в съседната стая.
Първата телефонна
връзка в България е осъществена в днешния гр.
Пордим. През 1877-а по време на Руско-турската
война при обсадата на Плевен се свързват крал
Карол I от щаба на румънската армия и княз
Николай Николаевич от щаба на руската армия.

1893 - В ПАЗАРДЖИК СЕ РАЖДА РАЙКО
АЛЕКСИЕВ, ПУБЛИЦИСТ, КАРИКАТУРИСТ
(УБИТ 1944 Г.). Известен с

псевдонима Фра Дяволо. Некол-
кократен председател на Съюза
на дружествата на художниците.
Основател, главен редактор и
списувач на сатиричния в. “Щу-
рец” (1932-1944). Автор на някол-
ко сборника с хумористични раз-
кази и фейлетони. През 1945 г. е
осъден посмъртно заради “ан-
тисъветска” и “прогерманска” пропаганда от На-
родния съд. През 1989 г. е реабилитиран.

1966 - ФРАНЦИЯ ОБЯВЯВА НАМЕРЕНИЕТО
СИ ДА НАПУСНЕ НАТО. Се-

демгодишната борба на прези-
дента Шарл дьо Гол (на снимка-
та) с чуждото военно присъствие
бележи кулминация. Република-
та излиза от военната организа-
ция на пакта. В официална нота
правителството обявява евакуа-
цията на 29 бази с 33 000 души
личен състав от територията на
страната, както и преместването
на централата на НАТО от Париж в Брюксел.
Страната - учредителка на пакта, става отново
негов пълноправен член през 2009 г.

1999 - УМИРА СТЕНЛИ КУБРИК, АМЕРИКАН-
СКИ СЦЕНАРИСТ, РЕЖИСЬОР И ПРОДУЦЕНТ
(Р. 1928 Г.). Работи като фото-

журналист в сп. “Лук”. Автор на до-
кументални филми, но световна из-
вестност му донася антивоенната
сага “Пътеки на славата” (1957).
Водеща тема в творбите му е наси-
лието на обществото над отделния
индивид. От 1962-ра работи във Ве-
ликобритания, където се снимат
неговите филми “Спартак”, “Пълно бойно снаря-
жение”, “Широко затворени очи” и др.

2009 - ИЗСТРЕЛЯН Е КОСМИЧЕСКИЯТ ТЕЛЕ-
СКОП „КЕПЛЕР”.

Проектиран е да от-
крива земеподобни
планети в орбита на
други звезди. Ще оби-
каля Слънцето поне 3
години и половина и с
помощта на фотоме-
тър продължително
ще следи яркостта на
над 145 000 звезди. Телескопът и мисията носят
името на немския астроном Йохан Кеплер.

Градски транспорт

Анатолий СТАНКУЛОВ

Столичната община
напоследък усилено де-
монстрира умението си да
вади скандална след скан-
дална идея, като че с един-
ствената цел да възмуща-
ва софиянци. Наред с на-
меренията за промени за
благото на София, админи-
страцията създава пара-
доксални ситуации, които
самата тя няма как да оп-
равдае и обясни. Редица
такива парадокси са пре-
дизвикани от новоизлюпе-
ната програма за развитие

на градския транспорт за
периода 2012-2015 г. и в
частност - разширяването
и оскъпяването на плате-
ното паркиране в централ-
ните градски части. Без
никаква обосновка от Сто-
личната община решиха
шарените зони да пуснат
пипалата си в голяма част
от София и спокойно да се
настанят покрай болници и
други лечебни заведения.

Парадокс 1. Както
пише в официалните доку-
менти на общинската ад-
министрация, основният
замисъл на платеното пар-
киране е редуциране на
автомобилите в претъпка-
ния център и намаляване
на престоя им. Е, да, но
както е известно, никой не
отива в болница с кола
просто за да прави кала-
балък. Не можеш да огра-
ничиш хората да не боле-
дуват, да са трудно по-
движни или бременни.

Налагането на глоба за
надвишаването на позво-
леното платено паркиране
пък е още по-голямо недо-
мислие. Все едно паци-
ентът да поиска от докто-
ра санкция за това, че го е
оставил да чака пред ка-
бинета над допустимото от
синята зона време.

Парадокс 2. Вместо да
направиш удобен безпла-
тен паркинг, до, пред или
под всяка голяма болница,
където има всекидневно
струпване на нуждаещи
се, е по-добре да въртиш
търговия с малобройни
места по тесни тротоари и
още по-тесни и неудобни
за паркиране улици. Това
безспорно е парадокс,
достоен единствено за
българските условия. Едва
ли управлението на циви-
лизована столица ще до-
пусне рекет на болните й
граждани с оправданието,
че като нямаш избор, ще

плащаш, колкото ти поис-
кат. И в крайна сметка
защо да вземаш пари от
данъкоплатците за строеж
на паркинг, като така или
иначе им ги искаш и сега,
без да се хабиш да създа-
ваш нови паркоместа.

 Парадокс 3. За да
влезеш в лечебното заве-
дение в центъра на София,
са нужни два лева. Ако
искаш да паркираш без
пари, иди в мола. Там е
безплатно до два часа, а и
да останеш след това,
само ще ти поискат съот-
ветната такса. Никой няма
да ти сложи скоби или да
ти вдигне колата. За мола
трябва да предразполо-
жиш клиентите да дойдат
по свое желание, да са
спокойни и да пазаруват.
Пред болницата няма нуж-
да да ги каниш, те сами
ще дойдат. Като не са си
пазили здравето, ще си
плащат.

“Широки сърца за Ши-
рока лъка” - под този на-
слов в организацията на
голям концерт се обеди-
няват фолкдиви, възпита-
нички на Националното
училище за фолклорни
изкуства “Широка лъка”
(стр. 17). Те искат да до-
кажат, че извън показна-
та страна на тяхното все-
кидневие си остават оне-
зи момичета, които с лю-
бов и старание са попи-
вали знания и умения в
своето училище, оформи-
ло у тях солидна профе-
сионална основа за бъде-
ща успешна кариера, на
което винаги ще бъдат
благодарни. Певиците
били развълнувани от ре-
портажа по телевизията
за трудностите, които в
момента изпитва любимо-
то им училище. Затова ре-
шили да помогнат да се
съберат средства за нови

носии на децата, които
още докато учат, просла-
вят “Широка лъка” и род-
ния фолклор не само на
национални, но и на меж-
дународни сцени. Пред-
ставителни групи са гос-
тували в Либия, Швейца-
рия, Гърция, Белгия,
Франция, Молдова, Гер-
мания, Ирландия.

Певци и инструмента-
листи от НУФИ в китното
родопско селище са ла-
уреати на едни от най-
престижните  конкурси у
нас - “Атанаска Тодоро-
ва”, “С песните на Радка
Кушлева”, “Гюрга Пинд-
журова”, “Калинка Въл-
чева”, “Янко Петров”,
“Йовчо Караиванов”, “Ру-
ско Стефанов”, “Стоян
Радев” и др. Вече чети-
ри десетилетия там се
шлифоват млади дарова-
ния от цялата страна,
които след това с години
изнасят репертоара на
представителните ни ан-
самбли. Други вдъхват
любов у хиляди българ-
чета към родния фолк-
лор, като ги образоват и
ги посвещават в тънкос-
тите на народното пее-
не, на красивите танци и
народните инструменти.
Трети завършват музи-
калните академии в Со-
фия и Пловдив и се

връщат в училището като
преподаватели.

Всеизвестно е, че в
бездуховни времена по-
добни институции изпит-
ват най-големи затрудне-
ния да поддържат искра-
та жива. Защото духовно-
то, както неотдавна се
изрази кметът на община-
та, към която принадлежи
и с. Широка лъка, е над-
стройка на бита. И в зали-
сиите да уредим първо ма-
териалното - кой го е гри-
жа за сценичните облек-
ла на едни деца, което
направо си минава за ча-
стен случай. Всъщност две
са националните учили-
ща, които пазят традиция-
та и подготвят фолклорни
изпълнители - в Широка
лъка и в Котел, където се
намира първото средно
училище за фолклор в Ев-
ропа. Със сигурност в мо-
мента и то се бори със
същите проблеми не само
за своето оцеляване, но и
да бъде на висотата, на
която е било през десети-
летията от създаването си
през 1967 г. досега.

Фолкдивите отбеляз-
ват с огорчение, че в сай-
та на НУФИ “Широка
лъка” се споменават мно-
го достойни техни съуче-
ници - днес ръководите-
ли на ансамбли, дириген-

ти, композитори, водещи
певци, танцьори и инстру-
менталисти, а техните
имена не фигурират. Факт
е, че те също имат много
успешни кариери, макар
и в един често одумван
жанр. Обаче талантът и
професионализмът не
бива да бъдат подценява-
ни заради това, че в кюпа
на т.нар. чалга се включ-
ват и певци, и песни със
съмнителни качества.
Много от тези “чалгад-
жийки”, като запеят на-
родна песен, всяко сърце
ще изтръпне. Всъщност
две фолкдиви наскоро се
класираха за финала на
българската Евровизия,
едната от които - Деси
Слава, е възпитаничка на
“Широка лъка”. Другата -
Софи Маринова, пък бе
избрана да представя
страната ни в Баку.

Та сега популярни
попфолк изпълнителки са
решили да помогнат на
своето училище, което,
макар и с национален
статут, трябва да се спра-
вя с ограничени средства.
Жестът им е добър при-
мер как всеки от нас
може да върне поне мал-
ко от това, което е “инве-
стирано” в него, и да се
отзове в точния момент с
точната помощ.
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вокационните действия на Политическа
партия “Атака” от май м.г, около Софий-
ската джамия, организаторите на т.нар.
“Луков марш” и някои от основните (кон-
фликтуващи) участници в каскадата от
инциденти, именувани общо като “Случа-
ят в Катуница”.

I. Партията на омразата
и скандала

На 6 май м.г. - на Гергьовден, и две
седмици по-късно - на 20 май, все по вре-
ме на голямата мюсюлманска петъчна
обедна молитва, пред софийската джа-
мия се случиха два скандални инцидента.
На Гергьовден по обяд джип, съоръжен с
мощна озвучителна уредба и облепен със
знаците на “Атака”, гарира между Халите
и софийската  джамия. Вътре в храма тече
седмичната проповед, отвън - по уредба-
та, гърмят... православни песнопения. Ви-
сокоговорителите - насочени пряко към
входа. От джамията изскачат шокирани
мюсюлмани - повечето чуждестранни
граждани, временно пребиваващи в стра-
ната ни, и се чудят какво всъщност става.
За един дълбоко вярващ човек подобно
действие по време на неговата молитва е
подигравка с Бога, в който вярва. До
сблъсък все пак не се стига. На 20 май
нещата бяха по-сериозни. Група атакисти
провеждат “разрешен от общината ми-
тинг” - на 25 метра(!) встрани на джами-
ята. И това ако не е дискретно “подпома-
гане на скандала”!

В същия обеден молитвен час демон-
странтите атакуваха прилежащо към джа-
мията помещение - мястото за ритуално
мюсюлманско предмолитвено измиване,
което организаторите на митинга наре-
коха “незаконен клозет”. По канон мю-
сюлманинът трябва да влезе в храма ду-
ховно и физически пречистен... През след-
ващите осемдесет минути гледката бе
грозна: имаше физическо насилие от две-
те страни, разкървавени лица, запалена
молитвена рогозка; озверели подстрека-
тели и защитници, ошашавени (малко на
брой) полицаи и т.н. Това бе непровоки-
рано нападение върху вярващи хора в
момент, в който влизат или са влезли в
молитвения си дом. Инцидентът стана
световна новина. Около джамията, оказа
се, са се били установили в очакване за
нещо любопитно телевизионни екипи от
поне три мюсюлмански държави. Знаели
са, че нещо ще се случи?

Въпреки че прокуратурата не видя
наказателноправна съставомерност в де-
янията, извършени около джамията, ви-
деозаписите документират поне
извършването на хулиганство - не дреб-
но, а едро, по чл. 325 от НК.

В политически план инцидентът носи
всички белези на провокация - с предиз-
борен и с по-далечен прицел. Всъщност
според редица анализатори Волен Сиде-
ров изглежда просто подготвя оттегляне-
то си от голямата политика. Съзнателно
или не, той съумя да изгради един непри-
емлив образ на българския патриотизъм
и вероятно за дълго време блокира
възможността в страната да има влиятел-
на партия с патриотичен профил. Грехът
на Сидеров е грях както срещу толерант-
ността, така и срещу българското родо-
любие. Иначе не му липсват качества.
Мога да припомня - в речта си по повод
приемането на България в Европейския
съюз преди пет години, доста преди кри-
зата с еврото, Сидеров обяви, че “Бълга-
рия става една бедна провинция на една
пирамидална структура, каквато е Евро-
пейският съюз”. Кризата на еврото не

Има влиятелни фактори, които
преуспяват само в условия
на разединение и вражда

позволява подобни оценки да се подми-
нават със снизхождение.

II. „Луков марш”
и луковистите

Няколко години подред на 13 февру-
ари в София, винаги с разрешението на
Столичната община, се провежда т.нар.
“Луков марш” -  шествие в чест на ген.
Христо Луков - легендарен батареен ко-
мандир през Първата световна война, по-
късно отявлен фашист, водач на Съюза
на българските национални легиони,
лице на българския нацизъм през триде-
сетте години и по време на войната, ек-
зекутиран на същата дата през 1943 г.
заради фашистката си дейност. Паравое-
низирана процесия се провежда в чест
на човек, който открито е проповядвал
антисемитски възгледи. Маршовете оче-
видно са неонацистки прояви, които фак-
тически подклаждат омраза и вражда на
етническа, расова и религиозна основа.
В шествието миналия 13 февруари се
включиха около 200 души. Луковистите
веят флагове и пропагандират символи,
които обществеността възприема като
неонацистки, и просто целят да реабили-
тират нацизма. Преди няколко години
Столичният общински съвет взе решение
за поставянето на паметна плоча на ге-

гобройни престъпления; налага му се
присъда, предвиждаща двадесет години
затвор, която между другото е била пред-
шествана от повече от десет други присъ-
ди. От имотите му се изземват укрити
български банкноти и злато на обща
стойност над един милион лева (по днеш-
ни съпоставими цени над 1 млн. долара)
и отделно мощен стрелкови арсенал.
Публикация в тогавашния официоз “Ра-
ботническо дело” го кръщава “Цар Киро”.
След 1989 г. Рашков е помилван и се
отдава на предприемаческа дейност.

Управляващите се оказаха неподгот-
вени за ексцесиите. Предизвикани в ня-
каква степен и от продължителното без-
действие на институциите. Критично след-
ва да се оценят действията на полицията
- в Пловдив и в Катуница тя демонстрира
прекалено предпазлива стратегия и не
успя, или не се опита, своевременно да
преустанови възникналото насилие.

Според Указа за дребното хулиганст-
во при подобен случай кметът на община-
та е длъжен да състави акт, в който да се
опише подробно случаят.

Агитките на двата пловдивски футбол-
ни клуба всъщност са сериозният наш
кандидат за приза на омразата. По повод
протестите международни институции из-
разиха тревога от “вълната от антицига-
низъм в България”. Заявено бе, че “поли-
тическото ръководство (на страната) тряб-
ва да заеме силна позиция срещу езика
на омразата и да гарантира, че ще

Общественият протест е породен от
демонстрираното чувството за безнаказа-
ност и надзаконност, което излъчват Ки-
рил Рашев и неговият род, и съответства-
щите му действия на фона на публично
изградената представа за  противоправа-
ната им активност. Наивно би било да не
се види в случая “Катуница” проявление
на силната тенденция в българския публи-
чен живот обществото ни коварно да бъде
връщано към архаични модели на соци-
ална конфликтност в съчетание с пълзя-
щия нагоре ръст на обществената интерт-
ност и апатия. Което пък е закономерен
резултат от дефицитите в реалната поли-
тика. Всичко това е резултат от факта, че
гражданите нямат усещане за държавност
и за правов ред. Според тях държавата е
неспособна да гарантира сигурността им.
Това отключи справедливия гняв на хора-
та. Това бе гняв не срещу ромите, а про-
тест срещу социалното неравенство, сре-
щу двойния аршин, който се прилага за
хората. Случаят “Катуница” изисква преди
всичко адекватното разбиране на крими-
налните реалности на българския преход.
Защото Цар Киро е преди всичко “свидна
рожба” на този криминален преход.

Участниците в серията от инциденти в
Катуница, въпреки че са в конфликт едни
с други, заедно с “полицейските наблюда-
тели” следва да си поделят наградата.

Държавата играе „пас”

 Дали това са само “изолирани инци-
денти”? В страната през последните две
десетилетия се наложи атмосфера на без-
наказаност за нетолерантни деяния, кои-
то българското законодателство отдавна
е обявило за наказуеми. “Ослушването” на
компетентните институции, когато възник-
не напрежение, насърчава безобразията.

Преамбюлът на българската Консти-
туция обявява “хуманизма, равенството,
справедливостта и търпимостта като “об-
щочовешки ценности”. Действат ли
българските държавни институции съоб-
разно този принцип? От друга страна,
медийното свръхекспониране на конфлик-
тите около ромските общности през ми-
налия септември - октомври не бе
напълно спонтанно.

Европа не разполага с проверени
ефективни рецепти за противодействие на
омразата и ксенофобията. От европейски-
те институции към България са били от-
правяни множество препоръки - например
още преди преобразуването на институ-
цията за борба с расизма (ЕКРИ) българ-
ските власти бяха съветвани да дадат при-
оритет на наказателното разследване на
расистки и ксенофобски престъпления.

Наред с него има и други - базисни
причини, произтичащи от модела на “пре-
хода”. Той се извърши при презрително
отношение към закона и към морала в
закона. Ненаказването на масово
извършвани престъпления има дегради-
ращ ефект върху обществото и точно това
е същността на случая “Катуница”.

В теоретичните анализи на ксенофоб-
ските проблеми често изводът предхожда
анализа. Да вземем съждението “повече-
то хора (повечето българи) са настроени
негативно към циганите”, което наскоро
открих в някакъв европейски “анализ” на
настроенията в страната след инцидента в
Катуница. То отразява някакви фактически
характеристики на българското обществе-
но мнение, но спестява серия големи
въпроси за генезиса на този негативизъм.
Вместо проблемите да се видят реално, в
цялата им сложност, продължава неумор-
ната, често силно театрализирана война
срещу симптомите, не срещу болестта.

Нека за малко дадем отдих на хвал-
бите за прословутата ни етническа толе-
рантност и да си поговорим сериозно.
Народът ни се променя, но не винаги към
по-добро. В обществото расте социална-
та тежест на т.нар. “лумпенизирани про-
слойки”. В него очевидно има влиятелни
фактори, които преуспяват само в условия
на разединение и страх. А нагнетяването
на междунационална омраза и вражда в
една страна е стратегически прийом за
онзи, който иска “да я разпадне”...

Êîé êîãî è
çàùî ìðàçè?

Мирослав
ПОПОВ

О т многобройните инциденти за
възможния национален приз
“Омраза 2011” номинирам про-

България:България:България:България:България:

нерал Христо Луков. Чу се, че на прове-
дената в Асеновград сбирка на българ-
ски и задгранични млади неофашисти
съмишленическа музикална група изпя-
ла песни като “Жидов гроб”, “Убий евре-
ина” и “Ген. Христо Луков”...

III. Катуница:
„Да, колко оврази!”

На 23 януари асеновградският райо-
нен съд произнесе осъдителна присъда
по най-острия социален конфликт с етни-
чески измерения от много години насам.
На три и половина години бе осъден не-
коронованият “ромски цар” Кирил Раш-
ков - 68-годишен кланов водач с голямо
семейство от ромския клан на “кардара-
шите”, по всеобщо убеждение - най-бога-
тите роми. Спонтанно възникналото об-
ществено напрежение в края на септем-
ври м.г. бе по повод убийството на мла-
деж в село Катуница и последващата
смърт на друг, още по-млад. Инцидентът,
който взриви общественото недоволство,
е, че един от автомобилите на клана
Рашкови демонстративно прегазва 19-
годишен младеж, етнически българин.
Младежът умира. Малко по-късно по вре-

продължи да разполага значителен брой
полицейски служители, които да защита-
ват ромските квартали от заплахите за
възмездие и тормоз”.

След инцидента в Катуница, на 1 ок-
томври 2011 г. президентът Първанов сви-
ка заседание на Консултативния съвет за
национална сигурност (КСНС). Темата бе:
“Актуални проблеми на вътрешната си-
гурност. Неотложни мерки за гарантира-
не на реда и законността в страната и за
недопускане на етническо напрежение”.
Всъщност малко по-рано “Атака” поиска
свикване на КСНС по случая “Катуница”,
но всички основни политически сили ре-
агираха на събитията в Катуница и в
Пловдив. КСНС не прие конструкта на
“Атака” за “циганската престъпност”, кое-
то бе правилно. Престъпността не се дели
на българска, циганска или турска, при-
мерно казано.

“Войната” в Катуница и в Пловдив не
бе война между българи и роми. Водеща
тук не бе етническата ненавист. Сблъсъкът
има социален, та дори в някаква степен
“социално-класов” характер. Кирил Раш-
ков не само заграбва общинска земя, но и
притежава седем къщи и дори малка ча-
стна зоологическа градина.

Боят пред софийската
джамия “Баня Башъ”,

предизвикан от “Атака”

ме на демонстрация
умира и друг - 17-годи-
шен младеж. Преди 25
години тогавашните ко-
мунистически власти
арестуват и осъждат
Кирил Рашков за мно-

Полицията пази от
набезите на “Атака”
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Руският патриотизъм
отново се довери на Путин
Предизвикателствата пред Владимир Владимирович
са големи, очакванията на руснаците - също

П
роведените избори
за президент на Ру-
сия отново се дове-
риха на кандидата
на патриотичните

Ст.н.с. д-р Васил ВАСИЛЕВ

сили в лицето на Владимир
Путин, който в края на ХХ и
особено в началото на ХХI век
се явява най-силната политиче-
ска личност в страната, имащ
също голям международен ав-
торитет. Той е личност, с която
се съобразяват даже и амери-
канските политически ястреби,
въпреки неимоверните усилия
на генетично мразещия всичко
руско и стигащ до психично за-
боляване техен идеолог Бже-
жински.

Победата на Владимир Вла-
димирович е и гаранция за за-
пазване на териториалната ця-
лост на страната, на руската по-
литическа сила, на държавното
начало в управлението на стра-
ната, върху която се оказва го-
лям политически външен натиск
за либерална демокрация. Той
е неординерна личност, силно
разграничаващ се от останали-
те политически лидери не само
в Русия, но и в света. Забелязан
от Елцин заради своята бърза и
логична мисъл и високия инте-
лект, Путин влиза в полезрени-
ето му и логично е предложен
за негов приемник. Той поема

наследството на една раздира-
на от противоречия страна, сти-
гащи почти и до разпадането й,

икономически слаба
от „перестройката”

на Горбачов

и “демократичната либерализа-
ция” на Елцин, чиято икономика
е загубила 8 пъти повече от по-
раженията и щетите от Втората
световна война. Но благодаре-
ние на своя изключително си-
лен характер, израснал и възпи-
тан в школата на спортното ру-
ско и източно изкуство, Влади-
мир Владимирович с последо-
вателна твърдост и гъвкавост
успява да се справи с голяма
част от политическите предиз-
викателства, спира сепаратист-
ките тенденции в Закавказието,
като не се поколебава да при-
ложи и военна сила над чечен-
ските терористи, подкрепяни
икономически и военно от Сау-
дитска Арабия и американските
политически ястреби, действай-
ки заедно с определени исля-
мистки сили от Турция. Успява
да ги разбие и сведе до мини-
мум съпротивата им, като под-
крепя икономически изгражда-
нето на Чечня и Закавказието
въпреки изпитваните в страната
икономически затруднения.

Заедно с това благодарение
на своя интелект и проникнове-
на политическа интуиция при-
нуди целия свят и най-вече оп-
ределени среди в САЩ да имат
политически респект от Русия,
като в голяма степен върна ми-
налия й външнополитически
блясък и тежест в международ-
ните отношения. Като голям
политически шахматист наложи
правилата на държавността и
накара самозабравилите се ру-
ски олигарси да се съобразяват
с върховенството на конституци-
ята и закона, със силната фигу-
ра на самия президент. Това
Путин направи за разлика от
двамата си предшественици,
които раздаваха изконни руски
територии и под натиска на
олигарсите превърнаха свобод-

ната икономическа инициатива
в слободия, водеща до терито-
риално разделение на огромна-
та страна.

Същевременно засили роля-
та на държавата в управление-
то, особено в големите страте-
гически икономически отрасли
и по гъвкав начин разреши ико-
номическата инициатива на
предприемачите, основа на
средната класа, наложи консер-
ватизма в политическия живот,
но заедно с това засили изклю-
чително социалната сигурност
за всички граждани на Русия,
като повиши значително запла-
тите и пенсиите. В същото вре-
ме бяха запазени до голяма сте-
пен от съветско време разходи-
те за бита, жилищата, отопле-
нието, водата и други комунал-
ни услуги.

Въпреки голямата икономи-
ческа криза в света Русия, глав-
но под ръководството на Влади-
мир Владимирович, остана
сравнително икономически ста-
билна. През 2012 г. за разлика
от редица държави в света се
очаква по-висок темп на иконо-
мически растеж, като

инфлацията ще бъде
на нива до 6%

В последния доклад на
ОИСР БВП от 4% през 2011 г.
през 2012 г. ще е 4,3%. Общият
външен дълг от рекордните
146,4% от БВП през кризисната
1998 г. спадна до 33% към юни
2011 г. От ЕБВР смятат, че вли-
янието на кризата в еврозоната
върху руската икономика ще е
минимално въпреки съществу-
ването на рискове от пониже-
ние на цените на енергоносите-
лите. А според прогнозите на се-
риозната американска “Горден
Сакс” в близките 20 години Ру-
сия ще изпревари големите ев-
ропейски страни по обем на
БВП.

Тези само няколко икономи-
чески факта, достигнати главно
благодарение на наложената
правилна политическа линия
при предишния мандат на Пу-
тин, показват и отговарят на ру-
софобите по света на въпроса

защо мнозинството руснаци
предпочитат за трети мандат
Владимир Владимирович.

Американските
ястреби в

политическия живот

забравят, че Русия е сериозна
политическа и икономическа
сила, която има своя конститу-
ция и закони, свой държавен су-
веренитет, която за разлика от
тях не се стреми да изнася ре-
волюции като тези в арабските
страни, чиито политически ре-
жими са неудобни на САЩ.
Също те забравят факта, че из-
браха 4 пъти за президент Руз-
велт, който щеше да кандидат-
ства и 5-и път и да бъде избран,
но кончината му прекъсна този
удобен за тях политически акт.
Също главно с помощта на САЩ
беше наложен за президент на
Чехословакия Масарик след
Първата световна война, изби-
ран също 4 пъти, удобен за аме-
риканските политици, а за 5-ия
път попречи тежката му болест,
над 90-годишнината му и накрая
кончината му.

Владимир Владимирович не
е типичен съветски и руски апа-
ратчик, защото след Ленин той
е първият руски държавник,
живял и работил на Запад, ви-
дял и почувствал върху себе си
обединението на Германия. Той
лично е видял и почувствал пре-
димствата и недостатъците на
капитализма и социализма. На
тази основа се стреми да нало-
жи самобитна за руския дух
политическа система със силна
икономика и социална сигур-
ност за руснаците. За началото
на ХХI век Владимир Владими-
рович се налага като сериозен
реформатор, достоен продължи-
тел на делото на Петър I, на Сто-
липин, благодарение на чийто
политико-икономически рефор-
ми към 50-60-те години по тем-
пове на развитие страната е
щяла да бъде първа икономи-
ческа сила в Европа през ХХ
век. За това говорят сериозните
изследвания на френските ико-
номисти от Френската академия
на науките. Това е една от глав-

ните причини за избухването на
Първата световна война, т.е. да
не се позволи на Русия да бъде
могъща политическа и икономи-
ческа сила в света.

Владимир Владимирович е
приеман за сериозен политик по
света защото притежава инте-
лект и политическа воля, овла-
дял е основите на правната на-
ука, с чиито аргументи оборва
своите опоненти, владеещ пер-
фектно немски и достатъчно ан-
глийски, бързо реагиращ на про-
мените на политическите съби-
тия, държащ на думата си. Не-
случайно две велики сили - Ру-
сия и Германия, в момента са в
най-добри отношения във всяка
област, две страни, които гаран-
тират, че никога няма повече да
се сблъскат във военен конфликт,
явяващи се гарант за световния
мир и просперитет. Неслучайно
в проведена анкета преди рус-
ките избори 65-70% от герман-
ските финансисти и предприема-
чи предпочитат да има една сил-
на икономически Русия с прези-
дент Владимир Путин.

Владимир Владимирович
има геостратегическо политиче-
ско виждане и стига до извода,
че процесът на откриване на
нови световни политически мо-
дели за развитие върви трудно,
като посочва спирането на
кръга от международни прего-
вори в Дока. Според него

бъдещето на Русия
е в по-голямата

интеграция в рамките
на Евразийския съюз

Подчертава, че митнически-
ят съюз между Русия, Беларус и
Казахстан от 1.01.2012 г. ще
премахне всички бариери за
движение на стоки, капитали и
работна сила. Също подчерта-
ва, че е наивно да се възстано-
вяват и имитират политически
структури от миналото, т.е. от
съветско време. Само силна
интеграция на нова политичес-
ка и икономическа база и нова
система от ценности са импера-
тив за епохата в началото на
ХХI век, като новият Евразийски
съюз ще е наднационално тяло,
координиращо валутната и ико-
номическа политика между чле-
новете й, като ще бъде отворен
за нови участници, например

Киргизстан и Таджикистан. Мит-
ническият съюз и бъдещият Ев-
разийски съюз ще са партньори
на Европейския съюз за създа-
ване на единно икономическо
пространство. Глобалната криза
може да се преодолее чрез
регионална интеграция в рам-
ките на ЕС, АСЕАН, Азиатското
икономическо сътрудничество,
Асоциацията на страните от
Югоизточна Азия. Веднага тряб-
ва да бъде създаден общ пазар
с бившите съветски републики с
над 200 милиона потребители
на базата на унифицирано за-
конодателство и свободно дви-
жение на стоки, капитали и ра-
ботна сила, да бъде създадена
единна визова и миграционна
политика, което води до

създаване на „нов
полюс на света”

В своята предизборна про-
грама Владимир Владимирович
набляга на повишаване каче-
ството на живот на руснаците и
готовност за подотчетност на
властта, за финансова децент-
рализация и за диалог по най-
актуалните международни и
вътрешнополитически, иконо-
мически и социални проблеми,
като всички най-важни законо-
проекти и решения задължи-

телно ще преминават през
широко обществено обсъжда-
не. В социалната политика спо-
ред него приоритет на държа-
вата ще бъде ускореното раз-
витие на отраслите, определя-
щи качеството на живот на хо-
рата, преди всичко здравеопаз-
ването, образованието, жилищ-
ното строителство, социалното
осигуряване. През 1998 г. сред-
ната класа беше около 10%,
през 2012 г. варира между 20 и
30% от населението, като пер-
спективата е да бъде социално
мнозинство, във възраста 25-35
г. висше образование имат по-
вече от 57-60%, равнище, кое-
то имат само Япония, Южна Ко-
рея и Канада, а от поколение-
то 15-25 г. ще могат да получат
висше образование повече от
80%, т. е. тази образователна
революция кардинално ще про-
мени облика на руското обще-
ство и икономика. Повече от
80% от руските семейства сега
имат по-високо ниво на потреб-
ление от съветско време, в
сравнение с 90-те години бед-
ността се съкрати повече от 2,5
пъти. Нивото на заетостта на
хората, работещи на непълен
работен ден, от 800 000 през
2009 г. е намаляло до 48 000
през 2011 г., реалното увели-
чение на пенсиите е 6 пъти, на
заплатите - 3,5 пъти. Продължи-
телността на живота нарасна с
3,7 години, като мъжете живеят
64,3 г., а жените 76,1 г., а про-
гнозата е към 2025 г. да се
вдигне до европейско ниво -
75-80 г., а към 2016 г. населе-
нието да се стабилизира до
143 000 000.

Руснаците избраха Влади-
мир Владимирович като единст-
вения предсказуем от всички
кандидати държавник, милеещ
за просперитета на Русия, а
също така и за обикновения
руснак, който никога като истин-
ски руски патриот няма да про-
даде интересите на страната си.
Предизвикателствата пред Вла-
димир Владимирович са голе-
ми, очакванията на руснаците -
също, както и на всички славя-
ни и русофили. Но искрено му
вярвам, че той ще намери вер-
ния път да преведе руския ко-
раб през бурните политически
води за стабилизиране на света
и мира на нашата планета.
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ

адне ли ми случай да
напиша нещо за Осми
март, винаги съм зна-
ел жената, за която ще

разкажа. Личност с характер,
стопроцентова българка. На-
ричаха я леля Мара. В детст-
вото си видях в нея нещо “не
от мира сего”, не бе като
другите жени от градчето.
По-старите я помнят Мара
Михайлова като амазонка,
все на любимия си кон, с кой-
то обикаля с възрожденска
всеотдайност от махала на махала, от село на
село, да разпитва баби и старци за бита, за пес-
ните и обичаите, за вярванията и виденията. По-
сетне ще “прекрача” и под видимото - разбрах, че
тази необикновена жена винаги се е стремяла да
бъде на самата бойна линия и никога не е търсила
за себе си “място скрито и топло”. Но ориста й бе
цял живот да “отделя истината от лъжата”. Попад-
нах на следи и от благотворителната й дейност в
Момчилград преди войната - тя организира трапе-
зария за бедните деца, просто не може да ги гле-
да, че умират от глад. Обикаля селата с д-р Сер-
гей Ростовцев да обезвъшляват жителите им, от-
давна привикнали с досадните гадинки и тифа.

И все пак коя е Мара Михайлова (по рождение
Мария Тонева Бакърджиева)? Родена е в с. Чо-
банкьой, Дедеагачко, през 1901 г., коренът по
баща е от Устово, тя е правнучка на непримири-
мия борец за независима българска църква Ке-
леш Саващо, умира през 1989 г. Живее бурно и
нестандартно за обитателка на Източните Родопи.
Слуша лекции по журналистика в Сорбоната в
Париж, издава вестник “Арда” в Кърджали през
1935 и 1936 г., “Праздничен вестник” в София през
1937 г. и “Тракия” в Гюмюрджина през 1941-1944
г., написва книгата “Писателите и войната”, щом
започва Втората световна война - анкета с първен-
ците на художествената словесност. Трябваше да
преглътне много обиди и укори заради тракийски-
те си пристрастия и мъжкото си поведение (зани-
мава се и с гимнастика и моржуване), което пък бе
израз на феминизма и свободомислието й. В също-
то това време, когато леля Мара, облечена с брич,
е на коня си, или в модна рокля с бели ръкавици
и бяла шапка е зад волана на семейния “Фиат”,
заловили жена във влака за Момчилград, предре-
шена като мъж - не смеела да влезе в дивата
планина с рокля. Още по-странно е, че тя, родни-
ната на избесени и изклани три синджира роби,
се хвърля апостолски да изучава живота на “гад-
жали” и “читаци”, както наричали присмехулно
местните турци. Никой като нея не можеше да
отваря вратите на турските къщи, посрещаха я като
своя, говореше езика им като роден. “Тя е голяма
психоложка и има достъп и приятелство в турския
харем тук, следователно познава най-добре живо-
та и състоянието на турското население” - пише
Стою Н. Шишков за нея. И наистина, тя прелива
душата си в душата на хората, поглежда живота
им с техните покорни души. Като краеведка е са-
моука, но непрекъснато общува с Анастас При-
мовски и Христо Вакарелски, а те знаели, че Мара
Михайлова копае всеки ден имане, което никой
друг иманяр не би открил.

 9 септември 1944 г. я заварва в Гюмюрджина.
И докато българските администратори панически
напускат града, тя, заедно със съпруга си Аргир
Михайлов, организира извеждането на бежанци-
те през Маказа и настаняването им в Момчил-
град. Опитната журналистка поисква да замине
като доброволка на фронта. Не й вярват, завист-
ници са я наклепали пред новата власт, вече е
търкала нара 20 дни в ареста в Кърджали. А на
това отгоре е изключена от СБЖ за фашистка
дейност. Но дори тази “присъда” не я отказва от
апостолската й мисия. Подкрепя я и Илко Дими-
тров, тракийски комита и краевед, сродна душа,
за когото тя се омъжва след смъртта на първия си
съпруг. Неуморимата мисионерка на българското
дело казваше: “Моята задача не е нито политиче-
ска, нито пропагандна, нито комерческа, нито
тщеславна. Искала съм само едно - да издиря, да
разуча и опиша живота на населението в източ-
ните дипли на Родопа”.

Изследванията й - исторически, етнографски и
фолклорни, видяха бял свят благодарение на сина
й Тончо Михайлов. И ето сега притежаваме книги-
те “Етнографски проучвания на Източните Родо-
пи” (1996), “Виена китка с алтънче. Народни песни
от Беломорска Тракия” (1999), “Кърджали” (2000),
“Писателите и войната” (второ издание, 2000) и
“Село Чобанкьой” (2002). Фолклористът Михаил
Букурещлиев определя като подвиг запазването
на западнотракийската народна песен. В архива в
Кърджали чакат още нейни трудове. Реабилитира-
ха я, върнаха членството й в СБЖ, вече има писа-
телска награда на нейното име, паметни плочи
има на площад в Момчилград и улица в Кърджали,
посмъртно бе удостоена за почетен гражданин на
двата града. Позакъсняло признание. Но все пак
“истината от лъжата е отделена” и амазонката пак
лети на своя кон над Тракия и Родопа - две родни
сестри, разделени от игрите на историята.

П

“А съдниците кои са?”
Така питаше Чацкий,
младият образован дворя-
нин от безсмъртната ко-
медия “От ума си тегли”
на щатския съветник, дра-
матург, поет, композитор,
пианист, дипломат и дво-
рянин Александър Грибо-
едов.

Въпросът за съдници-
те стана отново актуален
у нас по много смешен,
ако не беше така тъжен и
безобразен, български
“юбилей” - 5 години “дела
и документи” на Комисия-
та по досиетата, отпраз-
нуван пищно и фанфарно.
С международни гости и с
метани към властта. Нищо
че същата комисия беше
създадена по време на
предишния парламент, и
заслуга, а какво да
премълчаваме - и част от
вината за нея носят и хо-

рата, които лява България
нарича “нашите”. Вярно,
идеята беше различна, но
не това е първият Фран-
кенщайн по земите ни.

Та какво отчете коми-
сията в т.нар. си равно-
сметка? Проверени 112
445 души, установена
принадлежност на 6387,
обявени публично - 5782.
Живи хора. Много от тях,

Тодор ГИГОВ

В деня на Националния праз-
ник на страната - 3 март, и 134-
годишнината от започването на
Освободителната Руско-турска вой-
на от 1877-1878 г., президентът
Росен Плевнелиев при изявите си
в качеството на държавен глава
велзевулски премълча заслугите
на Русия и решаващия принос на
руската армия за нашето освобож-
дение от турско иго. Нима той не
разбира и не знае, че ако не беше
Русия и нейният жертвоготовен
славянски народ, българската
държава и нейният народ щяха
наистина да бъдат заличени от
географската карта на Балканите
и света? Това не е пресилено
твърдение. Това е една жива, реал-

Премълчаната истина е лицемерие и притворство
на угроза, избегната не от капризи-
те на историята, а благодарение и
единствено на славянската солидар-
ност. В дълголетната история на
човечеството, в безбройните войни,
революции, въстания, социални
бунтове и метежи няма случай една
държава и един народ доброволно,
на драга воля и с добро сърце, да
жертват над 60 хиляди свои свидни
чеда, за да възкресят на картата на
света друга държава и нейния на-
род, трагично попаднал в робските
лапи на една империя. Съзнателно
повтарям още веднъж, такъв случай
в историята няма. Има само сходни
събития.

Нима българският президент не
знае това? Знае го и още как! Но
той премълчава истини, явно не-
удобни за отвъдокеанските госпо-

дари, жадуващи навсякъде, по
всички точки на земното кълбо да
се живее и съществува само и
единствено по техните представи
за демокрация и съобразно техни-
те интереси. Р. Плевнелиев преско-
чи границата на искреността и се
потопи в лоното на баналното и
тривиално угодничество. А
премълчаната истина не е нищо
друго, освен лицемерие и притвор-
ство. В предизборната надпревара
веднъж Б. Борисов каза: “Мен ми
трябва президент, който да ме слу-
ша”. Ето че си го има. Да му е че-
стит! Друг е въпросът доколко в
дадения случай това послушание
съответства на истинската призна-
телност на българския народ и на
неговата благодарност към Русия
и руския народ.

Кои точно са
съдниците?

Вместо да пускат по състезателната
писта за нов мандат старите членове
на Комисията по досиетата, политиците
ни да помислят за държавата
сигурна съм дори - пове-
чето от тях, служили на
държавата си с убежде-
нието, че работят за про-
сперитета й. Точно толко-
ва разсипани съдби - тех-
ни и на семействата им,
тъй като изстрелите в пуб-
личното пространство са
за “доносници” и “агенти”,
което по отношение на
тези хора просто не е вяр-
но. Но на помпозния юби-
лей стана ясно нещо важ-
но - двама от деветимата
членове, избрани от 40-
ото Народно събрание,
ще бъдат номинирани за
още един мандат. И още
един, чието име засега не
беше споменато, за раз-
лика от това на предсе-
дателя на КОМДОС-а,
някогашния служител на
Добричката народна ми-
лиция Евтим Костадинов
и на иначе талантливата
журналистка Катя Бонче-
ва. Третият трябва да се
постарае, знайно е как -

клиентелизъм, послушни-
чество, угодничество, без-
прекословно изпълнение
за изречени и подсказа-
ни задачи.

За това беше и без-
смисленият труд, който
осигури комфорт за годи-
ни напред на напълно и
съвършено излишната
структура в и без това
раздутата ни администра-

ция. Комисия с бюджет,
равен на две трети от този
на цялата ни Национална
разузнавателна служба.
И част от членовете на
която, вече наградени с
доверието на министър
Цветанов, криейки се зад
буквата на закона, при-
емаха позите на морални
съдници с единствената
цел непрекъснато да за-
блуждават българското
общество, за да бъде по-
жертвана една държавна
структура, която същест-
вува във всички нормал-
ни държави. Защо се слу-
чи това ли? Защото, с
някои гръмогласни изклю-
чения, десетките хиляди
служители на МВР, на ДС
и тяхната агентура
продължават и до днес да
са със силна непоноси-
мост към престъпленията
в държавата, защото точ-
но те най-добре виждат
престъпния характер на
извършвания грабеж, и

тъй като не желаят да взе-
мат участие в него,
съвсем реална беше ве-
роятността те да бъдат
пречката в доразграбва-
нето на държавата. Та
комисията поправи този
пропуск... С антинацио-
нални, недемократични,
репресивни списъци на
хора, които в момента на
огласяването на имената

им дори бяха на работа в
чужбина, така че десетки
хиляди български граж-
дани бяха положени на
дръвника на политичес-
ката гилотина. (Да не го-
ворим, че тази комисия се
използва винаги, когато
властта иска да удари ня-
коя непокорна институ-
ция. Липсата на поред-
ност в огласяването е ин-
струмент.) Българското
разузнаване и всички
специални служби, а и
МВР като цяло, за един
дълъг период от време ще
си останат най-вероятно
без качествена агентура,
защото беше направено
всичко възможно (и
невъзможно) авторитетът
и доверието в тях да са
сведени до минимум. За
престъплението към на-
учно-техническото разуз-
наване да не говорим.

Иначе много са въпро-
сите, предизвикани от
един скучен отчет на
една безсмислена коми-
сия. Те са важни за обще-
ството ни най-вече с ка-
тегоричния извод, че в
днешната българска
държава изчезва чувство-
то за държавност - у по-
литиците, у държавници-
те, у гражданите. А се
губи у нашите деца! На-
дежда обаче има - отго-
ворните български поли-
тици трябва час по-скоро
да влязат в ролята си на
организатор и изпълнител
на държавната власт, за-
щото ако се окажат не-
способни да отговорят на
предизвикателствата на
времето, демокрацията
предоставя възможности
на обществото, особено
когато става въпрос за
запазването на своята
държава, да търси и на-
мира своето ново, по-
адекватно политическо
представителство.

А бъдещите стари-
нови членове в новия
мандат на комисията?
Състезанието между тях
за топлите им и отлично
платени местенца оче-
видно вече е започнало,
методите са известни,
видими и разпознаваеми.
Предстои ни или да се
посмеем, или да попла-
чем. Не че работата е за
смях...

Лилия
ТОМОВА

АмазонкатаАмазонкатаАмазонкатаАмазонкатаАмазонката

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Какви лидери
искаме?
Какви лидери
искаме?
Какви лидери
искаме?
Какви лидери
искаме?
Какви лидери
искаме?
Какви лидери
искаме?
Какви лидери
искаме?

Историята
недвусмислено ни
убеждава, че дори и
най-светлата идея е
обречена, когато
иска да се утвърди
насила, на всяка цена
и с всички средства

Снимка БГНЕС

А
збучна истина, завещана от
хилядолетната мъдрост, гласи,
че демокрацията предполага
висока политическа и нравст-
вена култура. Една от основ-

Проф. Орлин
ЗАГОРОВ

ните причини за податливостта на елек-
тората към манипулация е липсата на
споделена от повечето българи пред-
става за достойни за народното дове-
рие лидери и легитимираната от тях
обществена идея. Наличието на стоти-
ци партии, скорострелно скалъпени,
начело с инфантилни лидери, превръ-
ща обществото в конгломерат от пре-
тенденти за властта, лишени от устой-
чива идеологическа идентичност. В ре-
зултат на това бързо се размазват гра-
ниците между “лявото” и “дясното”, ка-
питалистическото и социалистическото,
либералното и консервативното, демо-
кратичното и тоталитарното, парламен-
тарното и авторитарното, светското и те-
ократичното. Като в някакъв маскарад
истинските лица остават в сянка, а оно-
ва, което сме очаквали, изчезва в мъгли-
вата политическа фразеология и отново
пред нас се изправя тъмната фигура на
мизерията, корупцията и чудовищната
социална несправедливост. И в крайна
сметка народът отново се оказва в ситу-
ация на

„война на всички
против всички”

Това се дължи не на недостатъците
на исторически утвърдените идеологи-
чески системи, а на незрелостта и ин-
фантилността на претендентите за
власт.

Вече две десетилетия страната ни
изживява апокалипсиса на една чудо-
вищна контрареволюция. Някои наричат
това преход към демокрация.  Всъщност
при тези условия индивидът фак-
тически е лишен от свободата на
своя избор и затова е готов да
предлага своя вот на всеки, който му
обещава повече финикийски знаци
или дори срещу мизерно количество
хранителни продукти, а гласува за
съвсем друг, ако бъде оставен да про-
яви свободно волеизявление. Така все-
ки път изборите се превръщат в панаир
на наддаване за поругани ценности и
човешко достойнство. А без тях няма
действителна демокрация и вместо нея
в структурите на властта брутално се на-
станяват демагогията, корупцията, плу-
токрацията и олигархията, чиято съвкуп-
ност е равна на беззаконие, хаос и
хищнически нрави.

За да се избегне това, народът като
цяло се нуждае от ясна представа за
смисъла на своя избор, а кандидатът за
власт - от адекватна политическа, иде-
ологическа и морална идентификация.
В това, струва ми се, се състои и реал-
ността на демокрацията.

Истинска демокрация днес е възмож-
на, ако управляващите са носители на
устойчиви ценности, принципи, добро-
детели, чийто практически израз са:

 Идеята за социална справедли-
вост, извоювала върховенство над его-
истични, етнически, племенни, родови,
религиозни, партийни, съсловни и т.н.
интереси и мотиви в дейността на наци-
ята като цяло, на държавата и нейните
институции.

 Националният идеал, който заема
трайно място в духовната нагласа на
гражданите на страната и им позволява
да изградят представа за България с ху-
манистичен модел на развитие и стре-
межи за единна, силна, енергична, сво-
бодна и независима нация - една Бълга-
рия с респектираща икономическа мощ
и общо благоденствие, разгърнат духо-
вен потенциал, спокойна, с естествена
гравитация към европейска и славянска
духовност и цивилизационна идентич-
ност, зона на толерантност на Балкани-
те, с авторитетни държавници и тачени
в света творци, с богат и благоденстващ
народ, с независим национален дух;
една България, влизаща в новото хиля-
долетие като уважаван съдружник на
Европейската общност, който се радва
на обществена уредба, основана на
социалната справедливост и на нацио-
налната демокрация.

 Национално достойнство, въздиг-

нато в принцип на общественото и се-
мейното възпитание на поколенията.

 Модерна концепция за нацията
като социокултурна общност, при която
етническите ,
религиозните
и културно-
б и т о в и т е
р а з л и ч и я
между граж-
даните се за-
читат и се

разглеждат като
израз на вътреш-
но многообра-
зие на общата
духовна иден-
тичност.

 Национал-
на икономика,
х а р м о н и ч н о
съчетаваща в
себе си пре-
димствата на
всички фор-
ми на соб-
с т в е -
ност,

недопускаща конкуренция, лишена от
принципа за социална справедливост и
изключваща богатите да стават все по-
богати, а бедните - да остават все бед-
ни. Тази икономика гарантира богатст-
вото да бъде изключително плод на
честно трудолюбие, предприемчивост,
дисциплина, риск и активност, а не на
кражба, експлоатация, грабеж, коруп-
ция и измами. Икономиката позволява
максималното оползотворяване на про-
изводителните сили чрез иновация и
технологична модернизация.

 Социално-икономическата леги-
тимност на държавата, основаваща се
на конвергенцията на най-доброто от
социализма и капитализма в съчетание
с научно-техническата революция и со-
циалната справедливост. Основен неин
принцип е гарантиране на устойчиво
развитие.

 Високо развито екологическо
съзнание.

 Историческа памет и културно на-
следство, въздигнати във висша ценност
на националната идентичност.

 Национална политика, отхвърля-
ща всеки опит за спекулация с етниче-
ското самосъзнание и вероизповедани-

ето на гражданите с цел формиране у
тях на чуждо национално съзнание.

 Държавници, управници и полити-
ци, възпитани в духа на националните
идеали, откърмени с духовните ценнос-
ти на българската нация, израснали в
среда, формирала у тях национално мис-
лене, преклонение и осъзната при-
вързаност към специфичните духовни
ценности на нацията.

Би било целесъобразно за

морален кодекс
на съвременния

български политик

да се утвърди посланието на цариград-
ския патриарх Фотий до княз Борис като
духовно-идеологическа основа на нова-
та Дунавска България през 865 г. Това
послание запазва и днес своята актуал-
ност, защото съдържа непреходни цен-
ности и добродетели на истинския ли-
дер. То превръща патриарх Фотий в
европейски Конфуций, от чиито посла-
ния вече 2500 години се ръководи про-
спериращ Китай.

Ето какво изисква патриарх Фотий
от всеки, който поема върху себе си от-
говорността да служи на своя народ.

1. През целия си живот човек трябва
да се учи на благоразумие. А това той
би постигнал, ако си спомня и изучава
делата на по-старите, ако се среща и
разговаря с разумни люде и ако добие
опитност да върши през живота си само
онова, което е нужно.

2. Не бива да бързаш, когато гово-
риш. Неуместната бързина е свойстве-
на на блъснат и налудничав човек. Тя е
причина да се правят големи грешки и
често да се дават криви наредби.

3. Бъди безжалостен към ония, които
пакостят на другите и обществото.

4. Управлявай народа си, като се
опираш не на тирания, а на неговата
благосклонност.

5. Наказвай поданиците си по ония
закони, които са по-меки. Не трябва да
се управлява с наказания, защото нака-
занията са свойствени не на мъдри, а
на гневни люде, които щом не могат да
управляват народа си благоразумно,
почват лесно да наказват.

6. Трябва да се пазиш от прекалени

обещания. Защото това подобава на
хора, които не вдъхват голямо доверие.
Те ги дават не от загриженост към на-
рода, а от желание да добият облаги.

7. Позорно и низко е човек да гово-
ри на народа, за да му угоди. Но опасно
и грешно е също да си надменен и да
се държиш тежко.

8. Не върши нищо в угода дори и на
приятелите си.

9. Златото развращава всичко човеш-
ко.

10. Прави добрини на поданиците си
и ги пази. Защото те са нервите на
властта и членовете на тялото ти. Ако те
се спукат, ще загине и твоята власт.

11. Смятай, че доверието на народа
е по-силно и по-здраво, отколкото оръ-
жието, хитростта и военната хитрост.

12. Благоденствието на народа до-
казва, че управниците са крайно раз-
брани и справедливи люде.

13. Дръж ушите си отворени за оне-
правданите, а ги запушвай пред шпио-
ните и клеветниците.

14. Избягвай ония, които клеветят и
злорадстват.

15. За началници трябва да се на-
значават лица, които да са богати на
всички добродетели или пък без друго
са най-справедливите. И началникът
трябва да вдъхва страх у ония, които
вършат неправди.

16. Срамно е да бъде завладян от
жени и да бъде роб на страстта оня,
който властва и началства.

17. Пиянството и разкошът на начал-
ниците са корабокрушение за подчине-
ните.

В заключение следва да се отбеле-
жи, че адекватното електорално пове-
дение е обективен критерий за

равнището
на политическата

култура

не само на избирателя, но и на избра-
ника. Културната история недвусмисле-
но ни убеждава, че дори и най-светлата
идея е обречена, когато иска да се
утвърди насила, на всяка цена и с всич-
ки средства, без да търси посредниче-
ството на нравите, навиците и убежде-
нията, без да се опира на адекватен на
самата нея нравствен идеал.

В цивилизованите общества няма по-
тежко и непростимо престъпление от
това да притежаваш богатство със
съмнителен източник. Тоталитарно е
всяко общество, което отхвърля равно-
поставеността на всички форми на соб-
ственост (лична, частна, колективна,
групова, кооперативна, обществена,
държавна и смесена) с еднакъв мора-
лен, социален и юридически статут, ако
са плод на собствен труд и не са
превърнати в източник на богатство,
придобито чрез експлоатация на човек
от човека, кражба и корупция.

Формулата на общото благоденст-
вие не противоречи и не ограничава
правото на лична заинтересованост.

Устойчивото развитие е философ-
ското и политическото кредо на мо-
дерния свят и безусловна алтернатива
на господстващия днес цивилизацио-
нен модел. В този смисъл устойчивото
развитие представлява хуманистична
духовност, основана на грижата на
всяко поколение да остави след себе
си свят по-добър, по-богат, по-толеран-
тен, по красив, по-справедлив от този,
който е заварило.
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Култура
очаквайте

риса Ирина Тасева, излиза на
26 март у нас. В “Сбогом, лю-
бов” са събрани най-интерес-
ните й преживявания от театъ-
ра с едни от най-големите
имена на родната сцена, сред
които Йордан Матев, Апостол
Карамитев, Мила Попова,
Олга Кирчева, Спас Джонев,
Андрей Чапразов, Георги Ге-
оргиев-Гец, Виолета Бахчева-
нова, Васил Стойчев и още
много други. Книгата е изда-
ние на “Жанет 45”, редактор е
Атанас Свиленов, научи ДУМА
от сдружение “Велика Болга-
риа”. Това е втората книга на
Ирина Тасева след “Така бле-
стят звездите”.

Голямата акриса си отиде
от този свят през 1990 г., но
зрителите завинаги ще я за-
помнят с “Ромео и Жулиета”,
където си партнира с Апос-

Николая ИВАНОВА

Георги Чараклиев, който е ико-
номист по образование, но фото-
графията му е хоби, показва “Све-
тите места” в България. Изложбата
бе открита в “Околийска къща” в
Дупница. Той представя само мал-
ка част от това, което е видял през
фотообектива в продължение на
3 години. Черквата “Св. Богороди-
ца” в с. Пастух и “Св. Тодор” в град
Бобошево са сред храмовете, кои-
то се нуждаят от подобрение. Спо-
ред Георги Чараклиев състоянието
на храмовете показва състоянието
на духовността на българина днес.
Той сподели, че ще продължи да
снима и издирва черкви и манас-
тири, дори има амбициозната идея
да създаде фондация, която да се
занимава с възстановяването и ре-
ставрирането на занемарените
черкви.

та фолк група Димитрия Николова - всич-
ки кадри на училището в Широка лъка,
ще се обединят с колежките си от поп-
фолк гилдията за мащабен концерт. Цел-
та е да се съберат средства за купуване
на нови народни носии за учениците от
Националното училище за фолклорни
изкуства “Широка лъка”. Идеята се заро-
дила много спонтанно, след репортаж по
телевизията за проблемите на любимото
им школо. Както е известно, голяма част
от попфолк певиците са завършили имен-
но това престижно школо.

От няколко дни е в процес на сформи-
ране инициативен комитет Клуб на при-
ятелите на Широка лъка, който се наема
с мисията да уточни подробностите по
концерта. Засега е определена датата
1 май - Международният ден на труда.
Певиците ще пеят без хонорари, надяват
се новото ръководство на НДК да вземе
присърце идеята и да предостави зала 1
безплатно за благородната кауза. При

МК обявява конкурсна
сесия за книгата

Министерството на култура-
та обявява конкурсна сесия по
програма “Помощ за книгата
2012” за финансиране на творче-
ски проекти в областта на кни-
гоиздаването. Обявената кон-
курсна сесия е в направления -
българска и преводна художест-
вена литература, българска и
преводна хуманитаристика, ли-
тература за деца и юноши, кул-
турно-историческо наследство и
съвременна култура. В конкурса
може да участва всеки професи-
онален издател, регистриран
като юридическо лице и получил
международен стандартен кни-
жен номер. Кандидатстващите
проекти трябва да съдържат
пълния и окончателен текст на
ръкописа (за преводните загла-
вия - придружен с екземпляр на
оригиналния език) и две външни
рецензии. Проектът може да
бъде представен на електронен
носител (дискета, CD) или в пе-
чатен вид. Срокът за приемане
на документите и ръкописите е
30 дни. Формулярите за канди-
датстване могат да бъдат из-
теглени от интернет страница-
та на МК www.mc.government.bg.

Концерт в Полския
институт

Полският институт и чита-
лище “Бачо Киро-1945” организи-
рат днес от 18.30 ч. в салона на
ул. “Веслец” 12 концерт по случай
8 март. Ще свирят Тошо Никола-
ев (китара) и Иван Тренев (пиа-
но). Входът е свободен. В програ-
мата - творби на Шопен, Бах,
Августин Бариос, Мигел Льобет,
Андрес Сеговия, Любен Панайо-
тов, Александър Тансман. Toшо
Николаев (1987) завършва НМА
“Проф. Панчо Владигеров” с пълно
отличие. Носител е на редица
награди от национални и между-
народни конкурси. От 2008 г.
започва да се занимава успешно
и с преподавателска дейност.
През 2011 г. издава албума
“Български ритми и интонации” с
музика на Любен Панайотов.

Спектакъл по Чапек
в Столичния
куклен театър

Èçëèçà êíèãà
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Èðèíà Òàñåâà
Дъщеря й Ирина Малеева идва
от Щатите за премиерата

ДУПНИЧАНИН
ПОКАЗВА
„СВЕТИТЕ
МЕСТА” В
БЪЛГАРИЯ

Ирина
Тасева и
Апостол
Карамитев
в “Ромео и
Жулиета”
в Народния
театър

Ирина ТасеваК

Ирина Малеева
на обложката

на новия си

албум “Илюзии”

Попфолк певици събират средства
за училището в Широка лъка

тол Карамитев, “Коварство и
любов”, “Дон Карлос”, “Дива-
та патица”, “Мадам Сан Жен”,
“И най-мъдрият си

е малко прост” и др.
От 20-ата си година до

пенсионирането си Ирина Та-
сева остава
вярна на Народ-
ния театър
“Иван Вазов”,
където “Сбо-
гом, любов” ще
бъде предста-
вена на 26
март от дъще-
рята на актри-
сата - Ирина
Малеева, коя-
то живее в Лос
Анджелис, и
Атанас Свиле-
нов.

Дъщерята
на Тасева
върви по ней-
ния път, но тя
от дете жи-
вее извън
България. С

нига, написана от
легендарната акт-

красота и талант Ирина Ма-
леева първо стана звезда в
италианското кино, а после и
в американското. В момента
тя живее в Бевърли хилс и
работи върху новия си музи-
кален албум “Илюзии”.

Една от големите й изяви
напоследък беше участието й
в реклама с един от най-по-
пулярните тв водещи в САЩ -
Конан Обраян. Ирина Малее-
ва е сред избраниците на
съдбата - тя имаше щастието
да партнира на Орсън Уелс
във филма “Венецианският
търговец”.

“Един почитател на мама
- проф. Килимов, каза най-
точното за нея: “Тя просто
ставаше образа, който игра-
еше, и публиката й вярваше”,
споделя Ирина Малеева, ко-
ято след няколко дни присти-
га в България за премиерата
на книгата.

евтини цени на билетите до 6 лв. бихме
могли да съберем с лекота 24 000 лв., а
ако някой щедър родолюбив бизнесмен
или фирма решат да добавят отгоре, сме
готови да им посветим цял албум, зари-
чат се фолк дивите, които вече търсят и
медийни партньори за проекта.

От инициативния комитет смятат да по-
канят и други колежки от Широка лъка
като Ваня Кудева, Албена Вескова от
“Мистерията на българските гласове”, Да-
ниела, Радостина Паньова, Цонка Мано-
лова от оркестър “Пловдив”, както и Рок-
сана от “Мюзик айдъл”, която винаги е
споделяла, че мечтата й е да учи в Ши-
рока лъка. Надяваме се да откликнат не
само възпитанички на “Широка лъка”, но
и изпълнители, които милеят за народна-
та песен. Актуалната текстописка Дони
Василева, която написа хита на Софи
Маринова за Евровизия, ще бъде привле-
чена да работи по текст за официален
химн за училището, който попфолк певи-
ците ще изпълнят за първи път заедно в
края на концерта и ще подарят на шко-
лото. За водещи се спрягат имената на
Богдан Томов и Драго Драганов.

АААААА
трактивните попфолк изпълнител-
ки Екстра Нина, Деси Слава
(DESS), Емилия, Иванина, Татя-
на, Пепа, солистката на Виевска-

Снимки ЛИЧЕН АРХИВ
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Столичният куклен театър
представя новия си спектакъл
“Приказка за скитника-крал” по
текстове на Карел Чапек. Преми-
ерата е на 9 март от 19 ч. в
салона на ул. “Гурко” 14. Сценична
адаптация и режисура - Катя
Петрова. Сценография и кукли -
Станислава Кръстева. Музиката
е дело на Христо Йоцов. Участ-
ват Румен Гаванозов, Станимир
Гъмов, Румен Угрински, Георги
Спасов - гост.
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Култура

Новаторският технологичен проект
“Pavegen”, който превръща кинетичната
енергия от стъпките на хората в електри-

ИНСТАЛАЦИЯ ПРЕВРЪЩА
СТЪПКИТЕ НИ В ЕЛЕКТРИЧЕСТВО

чество, ще бъде представен до 17 март
пред Народния театър “Иван Вазов”. Бълга-
рите избраха технологичното решение
сред общо три предложения в проекта
“Keep Walking”, като го подкрепиха с 40
млн. крачки, събрани във фейсбук, и чрез
специално разработеното приложение за
iPhone, припомни за ДУМА Яворка Петро-
ва. “Любопитен факт е, че освен България
и останалите европейски държави, в кои-
то се реализира проектът “Keep Walking”,
избраха “Pavegen”. Ние обаче сме първа-
та страна, в която ще видим как инстала-
цията от плочки превръща енергията от
стъпките на хората в електричество и как
реално с действията си можем да допри-
несем за по-доброто бъдеще”, сподели на
откриването посланикът на проекта за
България - режисьорът Явор Гърдев.

“Pavegen” е система от плочки, които,
поставени върху настилката на оживени
пешеходни зони, превръщат стъпките на
хората в неизчерпаем източник на елект-
роенергия. Изобретението е дело на 25-
годишния англичанин Лорънс Кембъл-Кук,
който разработва прототипа му още дока-
то учи в университета.

ай-новият филм на Людмил То-
доров “Миграцията на паламу-
да”, който ще има премиера в
рамките на 16-ия “София филм
фест” на 12 март от 20.30 ч. в

Популярният холивуд-
ски актьор Джон Кюсак гос-
тува в Москва за втори път.
Преди две години той беше
в руската столица за пре-
миерата на грандиозния
блокбастър “2012”. Днес
Кюсак е отново тук, за да
представи готическия
трилър “Гарванът”, в който
изпълнява ролята на Едгар
Алън По. А Люк Еванс е
детектив Емет Фийлдс.
Филмът съчетава в себе си
както измислената история
за Едгар Алън По, който
разследва мистерия с уби-
ец, така и действителни

“Ìèãðàöèÿòà íà ïàëàìóäà”
ñ ôåñòèâàëíà ïðåìèåðà

роля именно в тази екранна история.
Димитър Динев е сред специалните

гости на 16-ия “София филм фест”. Писате-
лят пристига в България за премиерата на
филма “Испания”, научи ДУМА от Светлана
Дамянова. “Испания” е копродукция на
Австрия и България. Продуцент от българ-
ска страна е Димитър Гочев, “Камера”.
Димитър Динев е съсценарист на филма
заедно с режисьорката Аня Саломоновиц.
Филмът се превърна в едно от най-комен-
тираните заглавия на изминалия Берлин-
ски кинофестивал и бе единственото с
българско участие на престижния кинофо-
рум. “Испания” разказва 4 истории на хора,
търсещи своето щастие - чужденец, нена-
дейно блокиран в Австрия, който опитва
всичко, за да стигне до първоначалната си
дестинация - Испания; реставраторка, коя-
то е в конфликт с бившия си съпруг;
съпругът, полицейски служител, който над-
нича в личния живот на смесени семейни
двойки; и пристрастен към хазарта мъж,
търсещ помощ от съмнителна финансова
институция. Тези истории, които на пръв
поглед нямат много общо помежду си, раз-
казват за настоящето, за тук и сега, когато
на дневен ред е трафикът на хора, но също
и строгите имиграционни закони, и прист-
растяването към хазарта, дълговете и кри-
зисните бизнес сделки от всякакъв вид.

защото е само част от истината за хората,
които живеят в България в момента. Все-
кидневието на моите герои не е леко, но
едновременно с това са запазили радост-
та и вкуса си към живота. И тази представа
за нас самите би трябвало да се коригира
по някакъв начин, защото ако продължа-
ваме да говорим, че сме такива, наистина
ще се превърнем в тези нещастници.”

Филмът е заснет почти изцяло под

открито небе - по пътищата и селата
край Габрово, градовете Царево и По-
морие, магистралата София-Бургас. Във
филма ще видим още Александър Сано,
Гергана Стоянова, Кенуъд Хил, Ицхак
Финци. Зад камерата е един от най-
добрите български оператори, опитният
Рали Ралчев. “Миграцията на паламу-
да” се посвещава на незабравимия Вел-
ко Кънев, който прави последната си

Христо Мутафчиев и Стефан Вълдобрев в “Миграцията на паламуда”
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Снимка АРХИВ НА ГРУПАТА

Пълнометражният филм на Кон-
стантин Божанов “Аве” спечели още
две престижни награди на филмовия
фестивал в Порто, Португалия, научи
ДУМА от Владимир Стоев. “Аве” взе
големите награди в Седмицата на
режисьорите и Мануел Оливейра за
най-добър сценарий и най-добър

Група “Gravity Co.” събира фенове и приятели за
премиерата на най-новата си композиция
“ApeMan”. Събитието е на 9 март в “София лайв
клъб”, научи ДУМА от Мира Горанова. “ApeMan” е
парче, непосредствено предшестващо появата на
четвъртия студиен албум на групата след близо
шестгодишна пауза. Текстът, както и на всички
останали парчета от 2006-а досега, отново е дело
на Борис Чеширков. В него е разказана класиче-
ската история за д-р Джекил и мистър Хайд,
пречупена през призмата на XXI век.
Събитието в петък започва в 21 ч. с музика,
подбрана от диджей Strange Affection. След него
точно в 22 ч. излизат на сцената момчетата от
“Gravity Co.” Те ще изсвирят “ApeMan” и още
19 парчета, включващи емблематичните “Empty
world”, “Mr. no one”, “Away” и “Paper Trail” от
предходните три албума, както и “Anything Goes”,
“Dirty Secret Toy”, “Fire Up” и “Accusation” от
предстоящия. Билети може да се купят предва-
рително в мрежата на www.ticketplus.bg и на
място в деня на концерта.

„АВЕ” С НАГРАДИ ЗА РЕЖИСУРА
И СЦЕНАРИЙ В ПОРТУГАЛИЯ

Джон Кюсак представи
„Гарванът” в Москва
Христо Събев, Москва,
Специално за ДУМА

факти от биографията на
твореца. В Русия “Гарванът”
ще се появи по екраните на
12 април, а на 9 март е офи-
циалната му премиера в
американските киносалони.

Джон Кюсак сподели
на пресконференцията с
журналисти, че да се
превъплъщава в мистични
образи е избор на режи-
сьорите, а не негово лично
пристрастие. И добави, че
вярва в мистиката, но до
този момент не му се е
случвало нищо свръхесте-
ствено. Призна, че се съм-
нявал дали точно сега, по
време на изборите, е мо-
ментът да дойде в Москва.
Въпреки всичко се решава

филм по време на 32-рото издание
на Международния филмов фестивал
“Опорто”. През годините лауреати на
форума са били режисьорите Ким Ки
Дук, Гилермо дел Торо, Дани Бойл,
Вим Вендерс, Ник Касавитис и много
други. Официалната премиера на
“Аве” е на 9 март, когато филмът ще

открие международния “София филм
фест”, както ДУМА писа. Паралелно с
фестивала лентата ще се завърти и в
кината в цяла България. В рамките
на един месец “Аве” ще направи пре-
миера и в салони във Франция, Швей-
цария, Великобритания, Холандия,
както и в Латинска Америка.

Снимка АВТОРЪТ

и тръгва за Русия,
но се въздържа от
коментари по темата за из-
борите. Призна, че много
обича творчеството на Бул-
гаков и от залата възникна
предложение да участва
във филм по Булгаков за-
едно с Даниел Радклиф,
който миналия месец спо-
дели пред руските журна-
листи, че е поклонник на
именития руски писател.
Кюсак се усмихна и каза,
че с удоволствие би се сни-
мал в ролята на Воланд. В
руската Алея на славата
ще бъде открита звезда на
Джон Кюсак. Актьорът не
скри радостта си от това
признание.

Н
кино “Люмиер”, разказва за двама бащи
(Христо Мутафчиев и Стефан Вълдобрев)
и техните синoве (Владимир Зомбори и
Никола Стоянов), които се борят с трудния
живот на село. Начините им за оцеляване
са парадоксални и много комични. Когато
в края на филма те стигат точно там, откъ-
дето са тръгнали, а именно - доникъде,
вместо с униние, се изпълват с упование и
сила, защото са заедно, защото се под-
крепят и обичат. “Героите ми твърдо вяр-
ват, че ще накарат паламуда, който не
може да мигрира, да доплува от Черно
море в река Янтра и това по някакъв на-
чин отразява идеята и духа на целия
филм”, споделя режисьорът.

“Миграцията на паламуда” е филм за
човешката надежда, колкото и нелепа да
изглежда тя понякога. “Исках да разкажа
за хората, които живеят извън големите
градове и остават по-встрани от масовата
психоза, обзела българите, и караща ги
да се самоопределят като тъжни, нещаст-
ни, отчаяни, а медиите непрекъснато ни
натрапват това - размишлява Людмил
Тодоров. - Подобно схващане е невярно,

„Gravity Co.” издава албум
след 6-годишна пауза
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о четете утре

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО

Жив     т
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- Слънчице!
- Да, мечо?
- Ще станеш ли да направиш

кафе, сладката ми?
- Разбира се, зайо!
- Благодаря ти, пиленце.
- Няма защо, златце.
- Обичам те, писе!
- И аз те обичам, пухчо!
- Чакай малко! Ти също не се

сещаш как се казвам, нали??!

АНТОНИНА ЗЕТОВА, волейболистка
Проф. д-р ик.н. КАЛЮ ДОНЕВ,
член на АС на Икономическия
университет във Варна
ПЕТЯ ДОГАНОВА,
парламентарен секретар на МТСП
РАДОСЛАВ МИХАЙЛОВ,
журналист, тв водещ, продуцент
СЕРГЕЙ МИЧЕВ,
посланик на България в Мексико
Проф. СИМЕОН ХАДЖИКОСЕВ,
литературовед
СТЕФАНИ МИХАЙЛОВА,
народен представител
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7
Св. седем свеще-

номъченици Херсонски
- епископи Василий, Ефрем, Капитон,
Евгений, Евтерий, Елпидий и Агатодор
(III-IV)

Светите епископи чрез поученията
си и чрез примера на добродетелния си
живот обръщали много езичници към
Господа, като някои дори с мъчениче-
ската си смърт утвърждавали вярата в
сърцата на новопокръстените. Така Гос-
под насочвал всичко за доброто и пол-
зата на Църквата и нерядко самите
врагове ставали несъзнателни оръдия
на всеблагия Божи промисъл.

Най-добрият испански диджей
празнува рожден ден в „Ялта”
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Веднъж Мадона заяви, че
предпочита да я прегази влак,
отколкото да се омъжи отново,
но сега звездата обмисля
предложението за брак на
24-годишното си гадже Брахим
Зейбат. Младежът падна на
колене пред Кралицата на
попа преди около 3 седмици в
кабала център в Ню Йорк, но
тогава любимата му отвърна,
че има нужда от
малко време, пре-
ди да му отговори.

“Тя все още не
е повдигнала въ-
проса, така че явно
обмисля нещата.
Мадона не иска да
прибързва и да на-
прави някоя глу-
пост. Певицата е
щастлива с Бра-
хим, въпреки че

Днес аниматорът,
който пренася уменията

си на страниците на
любимия вестник,

огнеборецът, когото дори
снежните
планински
преспи не

успяват да
спрат да стигне
до редакцията,

ВАЛЕНТИН
АРГИРОВ

празнува
рожден ден.
Валка, бъди

здрав, щастлив и мъдър
и приемай с

усмивка дори загубите
на “Левски”!

С обич от
екипа на ДУМА

ългарската публи-
ка ще е в главната
роля в предстоя-
щото интергалак-
тическо шоу на
световната сенза-

Çàèãðàâêè ñúñ çðèòåëèòå
îáåùàâàò îò “Voca People”
Световноизвестните гласове ще потопят българската публика във
вълнуващо приключение, съчетаващо музикална гениалност и хумор

ред с феноменалните вокал-
ни интерпретации 90-минут-
ната акапелна ретроспекция
на най-големите световни хи-
тове от 80-те и 90-те ще бъде

изпъстрена с веселяшки игри
и закачки с присъстващите в
залата.

Някои от зрителите ще
получат редкия шанс да се

докоснат до “извънземно” и
ще си тръгнат със спомена за
“близка среща от трети вид”
за цял живот. Любопитните
инопланетяни ще се опитат
да “изпразнят” музикалното
съдържание от главите на
зрителите, необходимо за “го-
риво на техния кораб”. Всеки
може да се окаже сред моми-
четата, “отвлечени” на сцена-
та за романтична серенада,
или мъжете, съблазнени от
жените на “Voca People”.

Първите редове пред сце-
ната и местата покрай пъте-
ките в зала 1 на НДК увели-
чават шанса на зрителите да
станат част от “космическия”
екшън. Билети за сензацион-
ното музикално-театрално
шоу се продават в мрежата
на Ивентим и касите на НДК
на цени от 40, 50 и 60 лв.,
уточни за ДУМА Кристи Мар-
тинова, Free Mind Agent.

Б
ция “Voca People” на 4 май в
зала 1 на НДК. Музикантите
са прочути с изключителното
умение да комбинират вирту-
озни акапелни изпълнения с
бийтбокс техники и да
пресъздават звуците на цял
оркестър с брас секция, кита-
ри и ударни инструменти само
с гласове. “Voca People” карат
зрителите да се потапят във
вълнуващо неземно приклю-
чение, съчетаващо музикална
гениалност и много хумор.

Най-малко една трета от
представлението, което ще
стане факт у нас благодаре-
ние на компания “Degris”, ще
бъде отредено на интерактив-
ните игри със зрителите. На-

Второто издание на минифестивала Urban
Dictionary събира на една сцена 27 български
артисти на 10 март. Проектът определено няма за
цел да превежда думи, защото събитието е за
всички, които вече говорят и разбират един език
- този на музиката.

Феновете станаха свидетели на първата част
от поредицата на 26 ноември м.г. Публиката видя
как любителите на хип-хопа, дръм енд бейса,
брейкбийта и дъбстепа загърбиха различията си и
попиваха звуците, идващи от двете сцени. Сцени,
пълни само с български артисти.

Седмица след най-светлия празник - 3 март,
организаторите от Fruit Sessions и FailureDJs отно-
во събират огромното войнство от изпълнители.
Сред артистите ще са Спенс, Skiller, X-Team, Wosh
MC, Feel, DRS, DJ Stancho, Camp Sessions, Platform,
True Badness, Breakalicious, Drumrollerz, Wicked
Tunez, Rumble in the Jungle. Водещ ще е Negy
(Fars), мястото пак ще е “Mixtape 5”, а българското
- отново уважено.

27 родни артисти
се събират на фест

риближен до Лейди
Гага разкри, че
ексцентричната
певица иска бебе в
рамките на следва-
щата година.
25-годишната
изпълнителка на хита
“Born This Way” явно
е решила да създаде
семейство с гаджето
си - актьора от
нашумелия филм
“Дневниците на
вампира” Тейлър
Кини. Според неназо-
ван източник Лейди
Гага вече си пишела
върху парчета хартия
предполагаеми имена
на бебето.

П

Поредната музикална сензация на
“X Factor” - Рейчъл Кроу, която е едва
14-годишна, ще продължи да смайва све-
та с таланта си. Тийнейджърката подписа
два договора. Първият е с телевизионния
канал Nickelodeon, който специално за Рейчъл Кроу ще създа-
де и развие персонаж в предстоящ комедиен сериал “Шоуто на
Фред”. Вторият е за запис на албум с компанията Columbia
Records, от семейството на Sony Music Entertainment.

Менторът на младата изпълнителка и съдия от “X Factor”
Саймън Коуъл заяви: “Радвам се изключително много за Рейчъл.
Това момиче притежава X Factor. Видяхме нейния огромен по-
тенциал още на предварителните прослушвания и мисля, че
Nickеlоdeon и Columbia са най-правилното решение за нея”.

Рейчъл Кроу е родена в Колорадо и за първи път се качва
на сцена, когато е на 6 години, по случай “Деня на таланта”,
организиран всяка година от нейното училище. С подкрепата
на родителите си през 2010 тя се записва за прослушванията
на “X Factor” в Лос Анжелис. Рейчъл е само на 13 години и е
избрана сред финалистите на предаването след кастинг от
100 000 души. Независимо че остана на 5-о място в крайната
надпревара, тя спечели сърцата на публиката с брилятно пее-
не, забавно и чистосърдечно поведение.

14-ГОДИШНАТА
РЕЙЧЪЛ КРОУ
ПРОДЪЛЖАВА
ДА СМАЙВА СВЕТА

Мадона предпочита
брака пред влака

приятелите й не са убедени,
че е готова за трети брак.
Мадж обаче се притеснява, че
ако откаже на Зейбат, той ще
я напусне, а един от най-голе-
мите й страхове е да не остане
сама”, издала позната на звез-
дата.

Възможно е това да оказа-
ло влияние и на решението на
Кралицата на попа да не е

много любезна към
колегите си. “Мадо-
на ми отказа, кога-
то я помолих да
включа нейна пе-
сен “You`ll See” в
моя мюзикъл
“I Dreamed A Dre-
am”, сподели Сю-
зън Бойл - победи-
телката във “Вели-
кобритания има та-
лант” през 2009 г.

С уникален аудиовизуален сет
възнамерява да шашне столичани и
гостите на София ирландецът Kormac.
Диджеят с ню суинг и фънки брейкс
етикет гостува за втори път в България.
Оригиналното му шоу ще може да се
гледа и слуша на 9 март, петък, в
“Mixtape 5”.

За Kormac казват, че е момчето, ко-
ето кара хората да съжаляват, че не са
влизали в часовете по музика. Стилът
му преплита джаз с хип-хоп, електро
суинг и фънк. Още с дебютния си солов
албум “Word Play” (2010) диджеят съвсем
небрежно понесе със себе си интереса
на половината свят.

Kormac, чието истинско име
всъщност е... Cormac, ще обедини музи-
ката си с визия, която организаторите
ще завъртят на специално инсталирани
за целта екрани. Феновете ще се пото-
пят в неповторимо аудиовизуално шоу
и убийствен еклектичен сет с много Hip-
Hop, Drum and Bass, Dancehall, Soul и

Funk. Най-любопитните може да видят
как изглежда и звучи Kormac на http://
youtu.be/kq4K9_IjY50.

Билетите за шоуто се разпространя-
ват в мрежата на Тикетстрийм, както и
онлайн. Цената им на предварителна
продажба е 10 лв., а в деня и на мястото
на събитието пропуските ще са по 15 лв.

Kormac ще шашне столичани с аудиовизуален сет

Лейди Гага
иска бебе
Лейди Гага
иска бебе
Лейди Гага
иска бебе
Лейди Гага
иска бебе
Лейди Гага
иска бебе
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АБПФК, участник в Отечестве-
ната война, дългогодишен
служител в Министерство

на външните работи

Отиде си един достоен човек.
Почивай в мир!

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

С дълбока скръб съобщаваме,
че на 5 март 2012 г. почина

От семейството

Поклонението ще се извърши на 07.03.2012 г.
от 13 ч. в Гробищен парк Княжево

Àëòåðíàòèâíà èêîíîìè÷åñêà
ñòðàòåãèÿ è ïîëèòèêà íà ÏÅÑ

Проф. Иван АНГЕЛОВ
Член-кор. на БАН

(Следва)

БВП беше около 1%, през първото десе-
тилетие на този век - около 1,5% (при
6,3% спад през 2009 г.) и нов спад от
0,4% през 2011 г. От 1953 до 2010 г.
средногодишната безработица е била
2,6% с максимум 5,6% през юли 2009 г.
и минимум 1,0% през ноември 1968 г.
Реалните разполагаеми доходи намаля-
ват през последните 20 години. Япония
общо взето запазва челните си по-
зиции по конкурентоспособност.

И досега не е намерен ефика-
сен механизъм за мирно излизане
от глобалната криза. Развитите
страни са вече пета година в кри-
за и няма изгледи за необратимо
излизане от нея. Кризите стават все
по-чести и по-дълбоки. Сегашният
десен догматизъм на съвременни-
те американски и европейски кон-
серватори е огледален образ на
десния догматизъм от 30-те години
на ХХ в. в Америка и Европа. Се-
гашните консерватори повтарят
същите грешки и водят световната
икономика към също такъв провал.

Това кара нарастващ брой ико-
номисти и политолози да се опася-
ват, че някои световни лидери в
отчаянието си могат да прибегнат отно-
во до познатата технология за

военен изход от кризата

в края на 1930-а. Сегашната истерия око-
ло дълговата криза в Европа, инициира-
на от търсещия реванш паразитен фи-
нансов капитал и подклаждана от заси-
лената деструктивна активност на трите
рейтингови агенции; нарастващата по ос-
трота и наситена с лъжи кампания на
САЩ и някои европейски страни срещу
Сирия и Иран; монтирането на системи
ПРО близо до границите на Русия; актив-
ността на САЩ в Централна Азия и За-
кавказието стават все по-подозрителни.

Прибягването до военен изход от
кризата сега би било най-голямо
престъпление срещу човечеството. Не
искам да вярвам, че то ще се случи, но
като имам предвид историческия опит,
сегашното затлачено кризисно положе-
ние в световната икономика, опитите за
реванш на световния финансов капитал,
нарастващите социални протести по све-
та, не изключвам някои облечени във
власт болни мозъци да прибегнат към
такова решение със започване на голя-
ма локална война в района на Персий-
ския залив и Близкия изток. Тя ще за-
сегне пряко или косвено живота на сто-
тици милиони хора в много страни, но
може да раздвижи икономиките на най-

ЕС се нуждае от гъвкава политика за интеграция, растеж,
заетост и солидарност, а не от брутален десен догматизъм
богатите държави, особено ако е ма-
щабна и продължителна.

Същевременно една война в този
богат на петрол регион, осигуряващ го-
ляма част от световното потребление,
може да срине глобалната икономика и
да предизвика невиждана в съвремен-
ната човешка история икономическа, со-
циална, екологична и политическа ката-
строфа. Войната на Ирак срещу Кувейт
ще изглежда като малка детска игра.
Тази вероятност нараства, ако в начало-
то на 2013 г. в САЩ има нов президент
и републиканско мнозинство в Конгреса.

Макар че сигурно няма да бъдат
въвлечени пряко в нея, такава война ще
се отрази деструктивно на Китай, Русия
и Индия в техните усилия за модерниза-
ция и социално-икономическо развитие
през следващите години и десетилетия.
Такъв развой на събитията неминуемо
ще принуди правителствата на тези стра-

ни да вземат предпазни мерки за укреп-
ване на своята отбрана чрез увеличение
на военните разходи. Това ще означава

нова надпревара
във въоръжаването

каквато трите по-слабо развити икономи-
ки по-трудно ще понесат, и то ще е за
сметка на по-бавното им социално-ико-
номическо развитие. В стратегически
план това ще бъде изгодно за САЩ, за-
щото ще забави развитието на тези бъде-
щи икономически и политически гиганти,
нейни конкуренти на световната сцена.

Не е ли време ПЕС да изработи своя
позиция по този фундаментален за чове-
чеството проблем; да алармира европей-
ската и световната общественост и да
вземе мерки за мобилизиране на евро-
пейските народи срещу такова
престъпление.

3. По собствеността и конкуренцията.
От години сме свидетели на предвзето
фетишизиране на частната собственост
по подобие на същото фаворизиране на
държавната собственост преди 25-30 го-
дини. Тласкат общественото мнение от
едната към другата крайност, от една
към друга икономическа авантюра. Част-
ната и държавната собственост трябва
да са равнопоставени пред закона, да
се състезават под икономическото

слънце и да доказват пра-
вото си на съществуване.

Те трябва да се оценя-
ват не възоснова на оста-
рели теоретични догми, а
според приноса им за по-
добряване качеството на
живота на хората. Този кри-
терий е по-важен и по-на-
дежден от прилагания в
миналото критерий за сте-
пен на обобществяване.
Практиката на бившите
така наречени социалисти-
чески страни показа, че
високата степен на обоб-
ществяване не е гаранция
за по-високо ефективна и
по-справедлива форма на
собственост.

Стопанската история
показва, че държавната и
частната собственост на-
ред с достоинствата си

страдат и от големи дефекти. Същата
история показва, че основният двигател
за социално-икономическия прогрес на
обществото е лоялната конкуренция
между равнопоставени пред закона сто-
пански субекти независимо от формите
на собственост и стопанисване. Масова-
та приватизация на монополни и силно
социално ориентирани стопански дей-
ности в Източна Европа през последни-
те 20 години се провали и следва да
бъде прекратена. Те трябва да се уп-
ражняват от държавни, общински и ко-
оперативни стопански субекти под не-
посредствен обществен контрол. Всеки
монопол е лош, но

частният монопол е най-лош

 Акционерните дружества трябва да
обслужват както интересите на акционе-
рите, така и на заинтересованите групи:

общините, на чиято територия функцио-
нират техните предприятия; местното на-
селение, което им осигурява работна
сила и услуги; редовните доставчици на
компоненти, суровини и материали; ре-
довните клиенти - получатели на полу-
фабрикати или готова продукция; транс-
портните, ремонтните и други обслужва-
щи фирми. И разбира се, трябва да слу-
жат лоялно на обществото. Желателно е
да се въвежда все по-широко участие на
работниците и специалистите в акцио-
нерния капитал и в управлението на
компаниите.

Държавата трябва да провежда ба-
лансирана политика спрямо труда и
капитала, защото те са взаимно зависи-
ми, необходими на обществото и следва
да си сътрудничат. Конфронтацията меж-
ду тях е вредна за обществото. Държава-
та трябва да е обективен арбитър при
конфликтни ситуации. Най-важните
държавни решения, засягащи развитие-
то на икономиката и живота на хората,
да се вземат с участието на представи-
тели на учените, на синдикатите, орга-
низациите на работодателите, на пенси-
онерите и други влиятелни неправител-
ствени организации.

Смятам, че ПЕС трябва да има ясни
позиции по посочените и редица други
проблеми в тази област. Тя би следвало
да излезе със стратегически документ
по тези въпроси.

4. По интеграционната стратегия на
ЕС и политиката за нейното осъществя-
ване. Бъдещето на ЕС е в ускорената
интеграция. Недостатъчно интегрирани-
ят (както е сега) или евентуално разпад-
нал се ЕС ще постави Европа в неравно-
стойно положение в многополярния свят
на настоящото столетие и ще я лиши от
шансове за успех в конкуренцията със
световните икономически гиганти - САЩ,
Китай, Япония, а през близките десети-
летия и Индия и Бразилия.

Решенията в ЕС сега се вземат бав-
но, трудно, с импровизации, понякога и
некомпетентно. Ръководството на съюза
върви след събитията, вместо да ги из-
преварва. Още по-лошо е, че действи-
телните

решения се вземат
на тъмно от десните

правителства на Германия и Франция и
другите страни ги одобряват почти меха-

нично на Европейския съвет. В управле-
нието на европейската икономика сега
господства десният германо-френски
догматизъм.

ПЕС трябва да изработи свой вари-
ант на такава стратегия. Между многото
проблеми, които чакат решение ще се
спра на четири:

Първо, от години се водят схоластич-
ни спорове на колко скорости да се раз-
вива общността. Този проблем не може
да се реши с теоретични дискусии. В
неговата основа е разнородният иконо-
мически, социален и културен състав на
съюза - от най-богатите до най-бедните
страни по европейски стандарти, от скан-
динавски до средиземноморски култури.
Това е тежко бреме за общността, поне-
же затруднява провеждането на единна
икономическа, финансова, социална и
друга политика.

Проблемът може да бъде решен само

чрез създаване на условия за ускорено
догонващо развитие на по-бедните стра-
ни и сближаване с най-развитите по ико-
номически, социални и други показате-
ли. Това се знае и по него се работи от
години, но решаването му е много труд-
но, изисква време и огромни ресурси.
Трябва да се мисли за повишаване ско-
ростта и ефективността на сближаването
за постигане на по-висока социално-ико-
номическа еднородност на общността.
Ако развитието на няколко скорости е
обективен процес, защо да не се прими-
рим временно с него, като работим за
отстраняване на причините! Засега бро-
ят на скоростите едва ли е най-важен и
не е фатален.

Второ, при вземането на управлен-
ски решения интеграцията налага стра-
ните членки да поставят на първо място
стратегическите фундаментални интере-
си и цели на общността в името на ней-
ното оцеляване и просперитет. Те оба-
че правят обратното, като държат смет-
ка главно за тясно национални и дори
корпоративни интереси: новите членки
от Източна Европа настояват да запа-
зят ниските си пропорционални преки
данъци и не желаят координация на
данъчната си политика; Великобритания
- получените още при присъединяване-
то облекчения по членския внос; Фран-
ция - големите аграрни субсидии, и т.н.
Не ми се иска да мисля къде ще стигне
Европа, ако продължава по този път.
Колкото и да е трудно, сложно и дели-
катно, ръководителите на страните
членки трябва да постигнат съгласие за
даване приоритет на общите стратеги-
чески цели и интереси на съюза.

Трето, от икономическа гледна точ-
ка ЕС се нуждае от максимална инте-
грация на стопанската политика и на
всички други видове политики. Без та-
кава интеграция не е възможен соци-
ално-икономически прогрес и по-голя-
ма роля на общността при решаване
на световните проблеми. Това означа-
ва отнемане на все повече суверени-
тет от страните членки. Посяга се и на
изконните права на суверена - народи-
те на страните членки да определят
съдбата си, като избират свои парла-
менти и правителства, които да про-
веждат желана от тях политика. Това е
също толкова важно, колкото и интег-
рацията.

САЩ се готвят за война срещу Иран

(Продължение от миналия брой)

Я
пония преживя две загубени де-
сетилетия и сега навлиза в трето-
то. През 90-те години на миналия
век средногодишният растеж на
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рез нощта ще има значителна облачност над
цялата страна. Постепенно вятърът ще се ориен-
тира от североизток и през деня в източните
райони ще е до умерен. Само на отделни места

ще превали слабо - в южните райони - дъжд, на север и
в планините - сняг. Минимални температури - предимно
между минус 6 и минус 1°. В София - около минус 3°.
Максимални температури - между 3 и 8°. В София - около
4°. Атмосферното налягане ще се повиши и вече ще е
значително по-високо от средното за месеца. Над плани-
ните облачността ще бъде предимно значителна. В по-
ниските части вятърът ще се ориентира от североизток, но
ще остане слаб, а по най-високото ще продължи да духа
от запад-северозапад, умерен и силен. Максимална тем-
пература на 1200 метра - около минус 3°, на 2000 метра
- около минус 9°. По Черноморието облачността ще е
разкъсана, над северната част от крайбрежието предим-
но значителна и на места там през нощта и преди обяд ще
превали сняг. Вятърът и там ще се ориентира от север-
североизток и главно по Северното Черноморие ще се
усили. Максимални температури - до 3-5 градуса. Темпе-
ратурата на морската вода е 3-4°. Вълнението на морето
ще бъде 2-3 бала.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.48698

GBP
2.34920

CHF
1.62242

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък облачността ще е предимноВ четвъртък облачността ще е предимноВ четвъртък облачността ще е предимноВ четвъртък облачността ще е предимноВ четвъртък облачността ще е предимно
значителна, на отделни места ще превалявазначителна, на отделни места ще превалявазначителна, на отделни места ще превалявазначителна, на отделни места ще превалявазначителна, на отделни места ще превалява
слаб сняг. В петък и събота валежи от дъждслаб сняг. В петък и събота валежи от дъждслаб сняг. В петък и събота валежи от дъждслаб сняг. В петък и събота валежи от дъждслаб сняг. В петък и събота валежи от дъжд
и сняг ще има в Западна България. Минималнии сняг ще има в Западна България. Минималнии сняг ще има в Западна България. Минималнии сняг ще има в Западна България. Минималнии сняг ще има в Западна България. Минимални
температури в по-голямата част от странататемператури в по-голямата част от странататемператури в по-голямата част от странататемператури в по-голямата част от странататемператури в по-голямата част от страната
между минус 5 и 0, максимални между 5 и 10°.между минус 5 и 0, максимални между 5 и 10°.между минус 5 и 0, максимални между 5 и 10°.между минус 5 и 0, максимални между 5 и 10°.между минус 5 и 0, максимални между 5 и 10°.
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 ‡Í‚ËÚÓ Ë ‰‡ Ò‡
‰ÌÂ¯ÌËÚÂ ‚Ë Á‡ÌË-
Ï‡ÌË  ̌ Ì‡È-‚‡ÊÌÓ Â
‰‡ Á‡Ô‡ÁËÚÂ ÒÔÓÍÓÈ-

Œ¬≈Õ
ŸÂ Á‡Ô‡ÁËÚÂ ÔÓÒÚË„-
Ì‡ÚÓÚÓ Ë ‰Ó·ÓÚÓ ÒË
Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ ‰ÌÂÒ,
‡ÍÓ ÌÂ ÒÂ ‚ÔÛÒÍ‡ÚÂ

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
Œ·˘ÂÒÚ‚ÂÌ‡Ú‡ ‚Ë ‡Ì-
„‡ÊË‡ÌÓÒÚ Ò˙˘Ó ˘Â
‰‡‚‡ ÂÁÛÎÚ‡ÚË, Ú‡Í‡
˜Â ·˙‰ÂÚÂ ‡ÍÚË‚ÌË, ÌÓ

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
œË·˙Á‡ÌÓÒÚÚ‡ ÏÓ-
ÊÂ ‰‡ ‚Ë Ò˙Á‰‡‰Â
ÔÓ·ÎÂÏË, Á‡ ÚÓ‚‡
Â ‰Ó·Â ‰‡ ÒÂ ‚Î‡-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
 ÓÌÚÓÎË‡ÈÚÂ ÂÏÓ-
ˆËËÚÂ ÒË Ë ÌÂ ÒÂ
ÔÓ‰‰‡‚‡ÈÚÂ Ì‡ ÊÂ-
Î‡ÌËÂÚÓ ÒË ‰‡ ÔÓ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ
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Ò˙‚ÏÂÒÚÌÓ ÏÂÓÔË-
Ú̌ËÂ ˘Â ÔÓ‰Ó·ËÚÂ

ÙËÌ‡ÌÒËÚÂ ÒË, ‡ ÓÚ
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¬≈«Õ»
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Â‰ÂÚÂ ÔÓ ‚‡ÊÌÓÒÚ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë
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24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë
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23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë
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22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë
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ÌÂÚ̇ ÔÂÌËÂÚÓ ‚Ë ‰ÌÂÒ
ÏÓ„‡Ú ‰‡ ‚Ë Ò˙Á‰‡‰‡Ú
„Î‡‚Ó·ÓÎË .̌ — ‡ÁÛ-

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
 ÓÌÚÓÎË‡ÈÚÂ ÊÂ-
Î‡ÌË Ú̌‡ Ë ‰ÂÈÒÚ‚Ë-
Ú̌‡ ÒË Ë ÌÂ ËÒÍÛ-

‚‡ÈÚÂ ‚ ÌË˘Ó. œ‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‚ ÌÓ‚Ë Ë ËÒÍÓ‚‡ÌË Ì‡˜ËÌ‡ÌË  ̌ Ë
ÌÂ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‚‡ÚÂ ÍÓÌÙÎËÍÚË.

‰ÂÂÚÂ. —˙ÒÂ‰ÓÚÓ˜ÂÚÂ ÒÂ ‚˙ıÛ
ÌÓ‚Ë ÔÓÂÍÚË.

ÒÚ‚ËÂ Ë ÔËÒ˙ÒÚ‚ËÂ Ì‡ ‰Ûı‡. ÕÂ
ÔÂ‰ÔËÂÏ‡ÈÚÂ ÌÓ‚Ë ÌÂ˘‡.

ÒÚ‡‚ËÚÂ ‚ÒÂÍË Ì‡ ÏˇÒÚÓÚÓ ÏÛ,
ÏÓÊÂ ‰‡ ËÏ‡ÚÂ ÌÂÔË Ú̌ÌÓÒÚË.

ÔËÓËÚÂÚËÚÂ ÒË, Á‡ ‰‡ ÌÂ ı‡·ËÚÂ
ÂÌÂ„Ë Ú̌‡ ÒË ‚ ÏÌÓ„Ó ÔÓÒÓÍË.

ÍÓÌÚÓÎË‡ÈÚÂ ÊÂÎ‡ÌË Ú̌‡ Ë ‰ÂÈ-
ÒÚ‚Ë Ú̌‡ ÒË.

˜‡ÒÚ ÓÚ ÂÍËÔ ÔÓÍ‡ÊÂÚÂ ÛÏÂÌË  ̌ Ë
ÓÔËÚ, ·˙‰ÂÚÂ ÔÓÎÂÁÌË.

ÒË‚ÌÓÒÚÚ‡ ˘Â ‚Ë ÔÂ‰Ô‡ÁË ÓÚ
„Â¯ÍË. »Á· „̌‚‡ÈÚÂ ÏÂÒÓÚÓ.

Ì‡Â‰ Ò ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌËÚÂ Ë ÒÂ-
ÏÂÈÌËÚÂ ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË.

ÏÂÌ ÔÓ‰ıÓ‰ ˘Â ÓÚı‚˙ÎËÚÂ ÔÓ‚Â-
˜Â Á‡‰‡˜Ë.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò

 ÛÎÚÛ‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò

12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-
ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡

12.55 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
13.55 »Ì‰Ë  ̌ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓË  ̌ -

Ú‚ ÙËÎÏ /86 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¬ ˜‡Ò ÎË ÒË: ÃÓÂÚÓ Û˜ËÎË˘Â

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ Ó·‡ÁÓ‚‡ÌËÂ
16.35 œËÍ‡ÁÍË Á‡ ‡ÒÚÓÌÓÏËˇÚ‡
17.00 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2934 ÂÔËÁÓ‰/
17.45 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ - ÍÛÎË-

Ì‡ÌÓ ¯ÓÛ
18.45 ¿ÚÂÎËÂ ì‘ÓÌÚ‡Ì‡î - Ú‚ ÙËÎÏ

/2 ÂÔËÁÓ‰/
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 —Ú‡ı ‰‡ Ó·Ë˜‡  ̄ - Ú‚ ÙËÎÏ

/6 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ŒÚÍËÚÓ - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

‡ÁÒÎÂ‰‚‡˘‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚËÍ‡
22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ≈‚ÓÔÂÈÒÍÓ Ô˙‚ÂÌÒÚ‚Ó ÔÓ

·Ó·‡ ÍÎ‡ÒË˜ÂÒÍË Ë Ò‚Ó·Ó-
‰ÂÌ ÒÚËÎ/Ï˙ÊÂ Ë ÊÂÌË/,
ÂÔÓÚ‡Ê ÓÚ ¡ÂÎ„‡‰

00.15 ÷ËÍ˙Î ìÃÛÁËÍ‡Ú‡ Ì‡ ¿ÏÂË-
Í‡î, ÒÓÎËÒÚ Ë ‰ËË„ÂÌÚ ÿÎÓ-
ÏÓ ÃËÌˆ/ˆË„ÛÎÍ‡/

01.30 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-

‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë ¬ËÍ-
ÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìΔÂÒÚÓÍ‡ Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 119

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìÀËÒÚÓÔ‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

264, 265
15.30 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî - ÒÂË-

‡Î, ÂÔ. 69
16.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î /Ô./
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 239
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 39
21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 3, ÂÔ. 1
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî - ‚Â˜Â-

ÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ
00.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙ÎˆËÚÂî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 124
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ìƒÓ ÔÓÒÎÂ‰ÂÌ ‰˙ıî /Ô./ -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 69

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛ-
ÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ-
‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ì—‡‚‡Ì‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 2

ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î -

Ú‚ ¯ÓÛ
21.00 ìƒ- ’‡ÛÒî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ,

8 ÒÂÁÓÌ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìœÂÒÚ˙ÔÌË Ì‡ÏÂÂÌËˇî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ , 4 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì Î˙ˆÌË-ÒÂÊËî - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ, 6 ÒÂÁÓÌ
00.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, ÒÂÁÓÌ 10
01.30 ì“‡ÈÌË ‚ ‡ˇî- ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
02.30 ì–Ó·ËÌˇÚ‡ »Á‡Û‡î - ÒÂË-

ÂÌ ÙËÎÏ

06.00 ì ÓÒÚÂÌÛÍËÚÂ ÌËÌ‰Ê‡î -
‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî/Ô./- ÒÂË‡Î, Ò.3,
ÂÔ. 13

09.00 ìLord of the Chefsî /Ô./-
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ Ë‡ÎËÚË, ÂÔ. 17

10.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ËÒÍÓ
 ‡ÛÌÚË ÏÎ‡‰¯Ëî /Ô./ - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 12

11.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î/Ô./ -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 6

12.00 ì–Û·ËÍÓÌî/Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
10

13.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì“‡ÌÒÔÓÚÂî/Ô./ - “ËÎ˙,
‘‡ÌˆËˇ, —¿Ÿ, 2002 „., ¬
ÓÎËÚÂ: ÿÛ  Ë, ƒÊÂÈÒ˙Ì
—ÚÂÈÚ‡Ï, Ã‡Ú ÿÛÎˆ, ‘‡Ì-
ÒÓ‡ ¡ÂÎÂ‡ÌË ‰.

16.00 ìœËÍÎ˛˜ÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ¡ËÒÍÓ
 ‡ÛÌÚË ÏÎ‡‰¯Ëî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 13

17.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î- ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 7

18.00 ì ÓÒÚËî- ÒÂË‡Î, Ò.3, ÂÔ.
14

19.00 ì–Û·ËÍÓÌî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 11
20.00 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî- ‡ÍÚÛ-

‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
21.00 ÿ‡ÏÔËÓÌÒÍ‡ ÀË„‡: —ÚÛ‰ËÓ
21.30 ÿ‡ÏÔËÓÌÒÍ‡ ÀË„‡: ¡‡ÒÂ-

ÎÓÌ‡ - ¡‡ÈÂ ÀÂ‚ÂÍÛÁÂÌ
00.00 ÿ‡ÏÔËÓÌÒÍ‡ ÀË„‡: Œ·ÁÓ

Ì‡ Í˙„‡
00.15 ì Ó‰:  ËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./-

‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
01.00 ìœ˙‚ËÚÂ 48 ˜‡Ò‡î /Ô./-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 7

‰Û„‡ ÒÚ‡Ì‡, ˘Â Ì‡‚‡ÍÒ‡ÚÂ ÔÓ-
ÔÛÒÍË, ‡ÍÓ ÛÒÚ‡ÌÓ‚ËÚÂ Ú‡ÍË‚‡.
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Спорт

Стойчо в ЦСКА за
2 години и 3 месеца

С

Треньорът обеща
титла, има опция
за още 2 сезона

тойчо Младенов офици-
ално бе представен
като старши треньор на
ЦСКА на специална
пресконференция при

изключителен интерес от медии-
те и феновете на 31-кратните
шампиони. На нея присъстваха
още изпълнителният директор
Венци Живков и предшественикът
му на треньорския пост Димитър
Пенев. Стратега беше официално
обявен като нов председател на
Надзорния съвет на мястото на
единия от собствениците Димитър
Борисов.

“Радвам се, че отново съм у
дома. Подписах договор за 2 го-
дини и 3 месеца, но има опция за
удължаване за още 2 години, така
че се завръщам за дълго в ЦСКА.
Имаме единомислие с Димитър
Пенев, разговарях с ръководство-
то, за да изградим стратегия, коя-
то се надявам да доведе до успе-
шен край. Не искам да говоря за
времето, в което не съм бил в
ЦСКА. Мога да говоря отсега на-
татък. Ще отговарям за цялата
спортно-техническа част. Отборът
трябва да израства и да постига
положителни резултати, а в ЦСКА
това са само победите и първото
място”, заяви роденият преди 55
години в село Плоски специалист.

“В движение ще подобряваме
нещата и въпреки че процентите
за спечелване на титлата нама-
ляха, шансът още е голям и ние
ще се борим с всички сили, за да
спечелим титлата още през тази
година. Вече ми стана навик да
влизам в ЦСКА в такива моменти,
когато вече всичко е напреднало,
по средата, във втория полусезон.
Това обаче не са реалните каче-
ства на футболистите, надяваме се
да направим така, че те да показ-
ват своите истински възможности.
В ЦСКА целите и задачите вина-
ги са били ясни. Независимо в
какво състояние е отборът, целта
е титлата. Аз не съм правил тази
селекция, но това не ме оправда-
ва. Ако не успеем, в края на шам-
пионата ще анализираме нещата
и през лятото ще направим това,
което е необходимо, за да бъде

Снимки БГНЕС

Обнадеждени фенове на ЦСКА очакват 32-ра титла
от Стойчо Младенов начело на отбора

Новият старши треньор на ЦСКА Стойчо Младенов получи традиционна фланелка на отбора от
изпълнителния директор на клуба Венци Живков в присъствието на предшественика си Димитър

Пенев, който бе назначен за председател на Надзорния съвет

ЦСКА там, където му е мястото”,
закани се Екзекутора на
Ливърпул. Той отрече, че ЦСКА
му дължи пари от предишната му
работа като треньор на “Българ-
ска армия”.

“Самият договор подсказва за
дългосрочната работа, която ни
предстои. Целта е успешно пред-
ставяне и в България, и Европа.
Можем да постигнем това нещо,
но ни трябва време, за да го на-
правим. Не мога да говоря за се-
лекцията, защото 70% от футбо-

листите не ги познавам. Гледал
съм някои от тях по телевизията,
но това не е същото като да ра-
ботиш с тях. Не само капитанът
трябва да бъде лидер, всички
трябва да са лидери. Ако следва-
ме пътя, който сме начертали, ще
направим отбор, с който всички
цесекари ще се гордеят. Винаги
съм бил откровен. Това, което ми
се предложи като условия, го
приех, но и аз имах условия. По-
лучих гаранция, че спортно-тех-
ническата част ще бъде мой при-
оритет, уеднаквихме вижданията
си с г-н Борисов. Трябва първо да
си оправим базата. Не може да
имаме големи цели и лоши усло-
вия за работа. Трябва да имаме
отново най-добрата база в Бълга-
рия”, допълни Младенов, спече-
лил 2 пъти шампионата като тре-
ньор на ЦСКА  през 2003 и 2008
г. Втората титла с “червените” той
извоюва с убийствена преднина
от 16 т. пред вечния съперник
Левски, но “армейците” не полу-
чиха лиценз за участие в Шам-
пионската лига, където пък “си-
ните” се провалиха срещу бела-
руския БАТЕ Борисов.

Шансовете на ЦСКА за
титла се сринаха
след загубата от
Черноморец с 0:2 в

БОРИСОВ:
ТАНДЕМЪТ
ПЕНЕВ -
СИМОНОВИЧ
БЕШЕ ГРЕШКА

неделя според BETIN. Светов-
ният букмейкър приема зало-
зи за триумф на “червените” в
“А” група при коефициент 5,00
срещу 3,00 преди двубоя в
Бургас. Според BETIN фаво-
рит за шампион на България
е Лудогорец с 1,75, следван
от Левски с 2,00. Шансовете
на Литекс и Черноморец са
оценени с по 10,00.

Стойчо Младенов беше радушно приветстван от фенове на
ЦСКА на официалното представяне веднага след като изпълни-
телният директор на “армейците” Венци Живков обяви, че дого-
ворът му като старши треньор е за 2 години и 3 месеца.

“Добре дошъл отново у дома. Знай, че тук са твоите прияте-
ли, но имаш и врагове”, заяви беловлас привърженик на “армей-
ците”.

Новоназначеният треньор пък призова запалянковците да
подкрепят отбора въпреки загубата на старта на пролетния по-
лусезон.

“Имаме крещяща нужда от феновете си. Успехите в един
отбор идват, когато има добра организация и когато всички в
клуба сме сплотени. Имам един апел към феновете - нека ни
подкрепят, защото имаме нужда от тях”, каза Стойчо Младенов.

 Вече бившият старши треньор и настоящ председател на
Надзорния съвет на ЦСКА Димитър Пенев се прегърна и раз-
целува Стойчо Младенов за добре дошъл и посъветва феновете
да намалят бирата и да напълнят стадиона.

 “Нека феновете да се обединят и да подкрепят отбора. И
нека намалят бирата, че времето още е хладно”, каза в типич-
ния си стил Стратега.

С

Феновете предупредиха
треньора за врагове

обственикът на
ЦСКА Димитър
Борисов оцени като
грешка назначава-

ЗАПОЧВАТ РЕМОНТИ НА
„АРМИЯТА” И В ПАНЧАРЕВО

нето на тандема Димитър
Пенев - Драголюб Симо-
нович начело на отбора
през есента. “Това беше
експеримент, който се
оказа неуспешен”, каза
Борисов в предаването
“Пред банята” по ТВ7.
“Димитър Пенев е пови-
шен, Адалберт Зафиров
преназначен, а Дуци
Симонович вече не е в
отбора”, потвърди Ди-
митър Борисов. “Драго-
люб Симонович вече е
минало за ЦСКА. Той
дойде с големи очаква-
ния, стара се, но не
постигна резултати и
затова се разделихме”,
каза пък изпълнителният
директор на клуба Вен-
цислав Живков при
представянето на новия
старши треньор Стойчо
Младенов. Перничанинът
потвърди, че  ръководст-
вото няма да търси нов
спортен директор на
мястото на сърбина и
цялата спортно-техничес-
ка власт в ЦСКА е даде-
на на Стойчо Младенов.

“Ръководството прави ре-
монти за базите на ЦСКА.
Имаме нашата нагласа, инве-
ститори и фирми, за изграж-
дането на “Българска армия”
като съвременно съ-оръже-
ние. Имаме планове за ремонт
на Панчарево, да преместим
цялата ДЮШ там, мисля, че до
лятото нещата ще се случат.
Искаме модерна база, на фе-
новете да им е комфортно и
отборът да побеждава. Има

много административни преч-
ки, но всичко вече е преодо-
ляно, ние си знаем целите и
задачите. До лятото ще има
коренна разлика на “Българ-
ска армия” и на Панчарево.
Ще ме упрекнете, че само обе-
щаваме, но има много адми-
нистративни пречки. Всички
условия, които Стойчо Младе-
нов иска, ще бъдат удовлетво-
рени”, обеща изпълнителният
директор Венци Живков.

Младенов обяви екипа си
тойчо Младенов обяви екипа, с който ще
работи в ЦСКА. До 2 седмици той очаква
още един помощник-треньор. От щаба на
Димитър Пенев единствен остава настав-С

никът на вратарите Илиян Василев.
“И трите пъти съм се връщал пролетта, и това

е четвъртият път, в който идвам в ЦСКА. Ще работя
отново с Анатоли Нанков, който ми беше първи
помощник и преди, и после в Египет. Бисер Цолов
ще бъде анализатор. Веско Маргаритов е конди-
ционен треньор. Единствено Илиян Василев оста-
ва, а до няколко дни ще привлечем още един
помощник-треньор. Имаме много работа, а за
съжаление времето не ни достига. Влизаме в цикъл
сряда-събота и ще трябва да правим всичко в
движение. Надявам се футболистите бързо да
възприемат изискванията ми и отборът да стане
това, което аз искам да виждам”, каза новият стар-
ши треньор на “армейците”.

Младенов ще решава и кой ще бъде капитан
на отбора. “От стария отбор е останал един-един-
ствен мохикан - Тодор Янчев, всички други играчи
са сменени. Кой ще бъде капитан, ще решим за-
едно с колектива, аз имам свое мнение, ще решим
това. Капитанът сам трябва да си извоюва лидер-
ската позиция, не да вземеш лентата и да я дадеш
на някого. Той трябва да е лидер, да е пример
както в тренировките, така и в обществения живот.
Дайте ми малко време да опозная футболистите и
ще избера капитана. Идвам с идеята за дългос-
рочна работа. Моята идея е да създадем отбор,
който да успее не само в България, а и в Европа.
Какво бих използвал от престоя ми в Египет? За

Египет мога да говоря само хубаво. Работих с про-
фесионалисти, всичко се обсъждаше и всяко едно
решение вземахме заедно и беше правилно. Ис-
кам така да бъде и тук”, допълни Младенов.

“Ще ми трябват може би 2-3 седмици, за да
опозная всички футболисти. За съжаление Буладо
се контузи тежко и сигурно няма да може да играе
седем-осем месеца. Трябва да опозная футболис-
тите и да реша кой на кой пост ще играе. Всички
отбори се постараха да подобрят състоянието си.
Чака ни един тежък втори полусезон. Надявам се
бързо да направим рязък завой и да вървим по
правилния път. Не е необходимо аз да коменти-
рам, но това ръководство погаси много задълже-
ния, много дългове. Не искам да бъда техен адво-
кат, те допуснаха и много грешки, аз също греша,
но е важно бързо да поправяш грешките си”, каза
още Стойчо Младенов.

АНИСЕ ОСТАВА БЕЗ
КАРТОТЕКА ЗАСЕГА

ЦСКА не може да картотекира полуза-
щитника Анисе Абел на този етап и казусът
остава отворен, заяви изпълнителният дирек-
тор на клуба Венцислав Живков. “Взехме
Анисе като свободен агент, след като той
разтрогна договора си с Черноморец. Не сме
се опитвали да го крадем. На този етап оба-
че не е възможно да картотекираме играча
и въпросът остава отворен”, коментира
изпълнителният директор Венцислав Живков.

Младенов обяви екипа сиМладенов обяви екипа сиМладенов обяви екипа сиМладенов обяви екипа сиМладенов обяви екипа си

Владимир НИКОЛОВ
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Младенов
в ЦСКА за
2 години
и 3 месеца

гледайте

кратки

Божинов нападна
треньора на Спортинг

Валери Божинов обвини трень-
ора на Спортинг Лисабон Домин-
гош Пасиенсия, че не е контакту-
вал по най-правилния начин с него
и тази грешка е довела до преми-
наването на българския национал
в италианския Лече. Божинов на-
пусна Спортинг със скандал, след
като пропусна дузпа в мач от
турнира за Купата на лигата на
Португалия срещу Морейрензе.
От лисабонския гранд заявиха, че
отношението на Валери Божинов
към изпълнението на 11-метро-
вия наказателен удар е било не-
професионално.

Калиакра посреща
шампионите
с нов треньор

Калиакра ще бъде с нов тре-
ньор в днешния мач с Литекс.
Опитният Вачко Маринов заста-
на начело на закъсалия отбор, а
досегашният наставник Радос-
тин Трифонов, който води тима
в последните месеци, остава в
щаба. Назначението на Маринов
се налага заради факта, че той
притежава лиценза “УЕФА Про”.
Калиакра приема шампионите
днес от 15,30 часа, а двубоят е
от XIII кръг на “А” група и тряб-
ваше да се играе през ноември,
но “оранжевите” поискаха отла-
гане заради отсъствието на 4-
ма младежки национали. Христо
Стоичков заведе 22-ма футбо-
листи на Литекс в Каварна. Ле-
гендата на българкия футбол
няма никакви кадрови проблеми и
ще разчита на най-доброто, с
което разполага.

ПО БТВ ЕКШЪН
ФУТБОЛ

21.45 Барселона -
Байер

ПО ДИЕМА
21.45 АПОЕЛ - Лион

ПО НОВА СПОРТ
21.25 Тотнъм - Стивънидж

ПО БНТ СВЯТ
БОРБА

23.30 ЕП в Белград (Обзор)
ПО ЕВРОСПОРТ

БИАТЛОН
16.00 СП в Руполдинг (жени, 15 км)

СКИ-БЯГАНЕ
17.45 СК в Драмен (Спринт)

СКИ-СКОКОВЕ
19.00 СК в Трондхайм

(квалификация)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

КОЛОЕЗДЕНЕ
16.00 Тирено-Адриатико (I етап)

ВОЛЕЙБОЛ
22.00 Монца - Мачерата

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

азгодишното 43-о издание на
рали “България” ще бъде със
съкратен и оптимизиран мар-
шрут, обяви председателят на
БФАС Александър Александ-

Поне след 2 седмици ще
стане ясна присъдата на
Гълъбин Боевски, който се
изправи пред съда снощи
по дело за трафик на
кокаин в Бразилия. Про-
цесът се състоя в новоот-
критата сграда на феде-
ралното съдилище, където
се гледат делата на лица-
та, арестувани на междуна-
родното летище “Кумбика”
за трафик на наркотични
вещества. Олимпийският
шампион по вдигане на
тежести от Сидни 2000 г.
пътува разстоянието от 292
км от затвора “Ефрейтор от
Военна полиция Марсело
Пирис да Силва” до Втори
криминален федерален
отдел в Гуарульос и обрат-
но само веднъж. След това
той ще изчака решението
на съдията в затвора.
“Делото се гледа при
закрити врата. Дори не
искам да допусна, че

Спортният министър Свилен Нейков награди медалистите
от Световното ученическо първенство по лека атлетика

през 2010 г. В Ученическите игри в България през 2010/2011
са участвали над 110 000 учащи се от V до ХII клас

Боевски ще бъде осъден,
тъкмо обратното. Вярвам,
че той ще бъде оправдан.
Ако все пак има присъда,
ще обжалваме на 2-ра
инстанция пред Регионал-
ния федерален съд на
трети район. Много е
трудно да се определи
кога съдията ще се произ-
несе, но без да се ангажи-
рам с прогнозата си, бих
казал - най-малко 10-15
дни. Не мисля, че преди
този срок ще се случи
нещо важно”, заяви адво-
катът на Боевски Леандро
Барос Перейра.
Боевски е съден в Брази-
лия, след като беше
арестуван в Сао Пауло на
25 октомври миналата
година с 9 кг кокаин в
куфарите си. Той може да
лежи в бразилските затво-
ри между 5 и 15 години,
ако бъде признат за
виновен.

Съкращават маршрута
на рали „България”
Целта е икономия на държавни пари, признаха организаторите

Т
Владимир НИКОЛОВ Целта е да задържим интереса на зрите-

лите. Махнахме отсечката в Белмекен,
защото сигурно още ще има сняг, а и
самият път няма да бъде проходим”, за-
яви Александров и изтъкна, че така ще
бъдат спестени пари на държавата. От
спортното министерство федерацията ще
получи само 300 000 лв. за провеждане-
то на ралито, а останалите ще бъдат оси-
гурени от спонсори, а не от бюджета на
централата, сиреч пак от държавата,

През тази година етапът през Боро-
вец ще бъде с дължина 9 км и ще започ-
не малко след село Бели Искър. Състеза-
телните километри на 43-ото рали “Бълга-
рия” са съкратени на 252 км, а преходите
също са намалени чувствително - само
130 км. Стартът е на 8 юни в 19.00 ч. пред
хотел “Рила”. Българското национално
рали отново ще бъде извън календара на

световния рали шампионат, но ще бъде
наблюдавано от ФИА с оглед на бъдеща
кандидатура. Този сезон рали “Сливен” е
домакин на кръг от европейския шампи-
онат и шефовете на БФАС се надяват с
добро провеждане на двете ралита отно-
во да докажат не само гостоприемство,
но и отлична организация, за да заслу-
жат в бъдеще доверието на ФИА.

“Не се отказваме да върнем България
в календара на световния шампионат.
Ситуацията там е много объркана. Смя-
там, че с едно добро рали “България” и
рали “Сливен” като кръг от ERC ще мо-
жем да кандидатстваме и за старт от све-
товния шампионат”, добави Александров.
Той отказа да коментира насроченото от
съда извънредно общо събрание на
БФАС на 6 април и обявеното от него
Общо събрание само ден по-късно.

ров.  Състезанието е изтеглено с месец
по-рано - от 8 до 10 юни. Това налага
изваждането на скоростните отсечки Бел-
мекен от маршрута.

 “Тази година рали “България” ще
бъде изтеглено с месец по-рано от оби-
чайното. Ръководени от този факт, ние
извършихме промени в трасето и в регла-
мента. Състезанието ще започне в петък
със скоростен етап между Бели Искър,
Боровец и изхода за Самоков. Пилотите
ще преминат през курорта Боровец 4 пъти
и така ралито ще стане по-комплексно.

Левски привлече още един могъщ спонсор. На
“Герена” се завърна американският гигант “Пепси”.
“Сините” подписаха за 2 години с компанията за
безалкохолни напитки. Това е станало часове пре-
ди мача с Черно море, разкри Милена Модева,
която пое маркетинга и рекламата на вицешампи-
оните. Логото на компанията не е ново за Левски.
В началото на 90-те години на миналия век то сто-
еше на екипите на тима. Покрай “сините” амери-
канската фирма иска да играе по-сериозна роля в
родния футбол. Това е трети спонсор за отбора в
рамките на седмица. На “Герена” обявиха официал-
но спонсорството на руската банка ВТБ “Капитал”
и партньорството с турските болници “Аджъбадем”.

Димитър Бербатов е 9-и в класацията на гол-
майсторите на ХХI век. Подреждането е направено
от IFFHS. Класацията е съставена на база отбеля-
заните попадения на международна сцена от 2001
г. до края на 2011 г. В този период Бербо има 72
попадения. Митко е пред звезди като Лионел Меси,
който е 12-и и е с 69 гола за Аржентина и Барсе-
лона. Първи е Дидие Дрогба, реализирал 92 попа-
дения за Кот д‘Ивоар, Олимпик Марсилия и Челси.
Втори е Мирослав Клозе (Гер, 88 гола), пред Рууд
ван Нистелрой (Хол, 87) Преди Митко са още Ти-
ери Анри (Фр, 85), Самуел Ето’о (Кам, 84), Давид
Вия (Исп, 80), Раул (Исп, 75) и Флавио (Ангола, 74).

БЕРБАТОВ №9 СРЕД
ГОЛМАЙСТОРИТЕ
НА ХХI ВЕК

„Пепси” пак ще
помага на Левски

Бившата №1 в тениса Каролине Возниацки
(Дан) поздравява гаджето си Рори Макелрой

(Ейре), който е голфър №1 в света, по време
на демонстративния мач в “Медисън Скуеър

Гардън” с Мария Шарапова (№2), който
рускинята спечели с 6:3, 6:4. В другата среща

в легендарната зала в Ню Йорк местният
любимец Анди Родик (№31) би Роджер Федерер

(Швейц, №3) със 7:5, 7:6 (7)
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еонид Базан се класира
за финала в категория до
66 кг на европейското
първенство по свободна

Базан се бори за
титлата в Белград

Световният шампион в кла-
сически стил от Истанбул 2011
Елис Гури отпадна от състава на
отбора за Белград. Натурализи-
раният албанец, който триумфи-
ра със световната титла в кате-
гория до 96 кг, страда от конту-
зия и неговото място ще заеме
Калоян Динчев. Гури е получил
травма в ребрата по време на
лагера на националите в Украй-
на в края на миналия месец, а
положението му се е усложнило
на тренировките в Тетевен. Ле-
чението на бореца от клуб Ло-
веч ще продължи около две сед-
мици и се предполага, че той ще
се завърне на тепиха в официал-
но състезание чак на олимпий-
ските игри в Лондон. Гури си
осигури олимпийска квота със
спечелването на световната тит-
ла в Истанбул. Националите в
класическия стил заминават утре
за столицата на Сърбия. Избра-
ниците на треньорите Братан
Ценов и Стоян Добрев са Алек-
сандър Костадинов (55), Иво
Ангелов (60), Емилиян Тодоров
(66), Илиян Георгиев (74), Хрис-
то Маринов (84), Калоян Динчев
(96) и Иван Иванов (120).

Л
борба в Белград. В полуфина-
лите европейският вицешампи-
он за 2011 г. надви Отар Тушиш-
вили (Груз) с 2:0 части (1:0, 3:0).
Преди това натурализираният
бесарабски българин тушира
Раймондо Кампаня (Ит), а по-
сле обърна Гергели Волер (Унг)
с 2:1 (1:3, 4:0, 2:0). На финала
снощи Базан се бори с Алан
Гогаев (Рус), световен вицешам-
пион от 2010 г. Георги Средков
(96 кг) загуби на четвъртфина-
лите от руснака Абдусалав Га-
дисов, световен шампион за
юноши от 2008 г., с 0:2 (0:6, 0:2).
При старта той надделя над
Грегори Ратиган (Вбр) с 2:1 (0:2,
1:0, 1:0) и очакваше Гадисов да
стигне финал, за да го изтегли
в репешажите за бронза. При
жените Елица Янкова загуби
още при първото си излизане
на тепиха с 1:2 части (0:1, 2:1,
0:1) от Анна Лукашиак (Пол),
която пък падна във II кръг и не
успя да я изтегли в репешажите
за бронза.

Присъдата на Боевски
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